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مصطفی داننده
 کمیســیون ویژه »طرح حمایــت از کاربران فضای 
مجازی« کار خود را آغاز کرده است. دو تن از اعضای 
مهم این کمیسیون به صورت شفاف، آب پاکی را روی 
دست همه ریختند که کار خود را می کنند و پشیزی 

برای نظر افکار عمومی  احترام قائل نیستند.
آقامرتضی تهرانی که رئیس این کمیســیون اســت 
می گوید:»در خصوص بحث هشــتاد و پنجی شدن 
طرح صیانت از کاربران فضای مجازی در یک روز ۲۰ 
هزار فحش به من داده شد. در یک روز ۱۲۰ هزار پیج 
علیه ما راه انداختند، اگر ۱۰۰ میلیارد پیج هم ساخته 

می شد ما کار خودمان را خواهیم کرد.«
بیژن نوباوه وطــن هم که خودش قبل از اینکه اهل 
سیاست باشد از اهالی رسانه است می گوید:» کسانی 
که نسبت به این طرح هجمه هایی را وارد می کنند به 
ضرس قاطع یا اصلا طرح را نخوانده اند و اطلاعی از 
آن ندارند و یا کسانی هستند که در پازل دشمن بازی 
می کنند و به دنبال این نیستند که قانونی برای اینترنت 
شکل بگیرد زیرا می خواهند ضد قانون عمل کنند و 
افراد آزادی هستند که فساد و فحشا ایجاد می کنند به 

همین دلیل، با این طرح مخالفت می کنند.«
به این برادران باید بگوییــم که چرا وقت خودتان و 
ملت را می گیرید. شــما که قرار است کار خودتان را 
بکنید، حداقل به بیت المال کمک کنید و از هزینه های 
جلســات اضافی بگذرید و طرح تان را اجرایی کنید. 
آنگونه که از شواهد پیداست هرچه ما بگوییم به مثابه 
کوبیدن آب در هاون اســت. پس بهتر است حداقل 
جلوی حیف و میل بیت  المال را بگیرید که ملت هزینه 

خودرایی شما را ندهند.
نمایندگانی که با کمترین میزان رای به پارلمان راه پیدا 
کرده اند الآن کمترین توجهی به نظر بخش مهمی از 
جامعه که در فضای مجازی حضــور دارند، ندارند و 

مرغ شان یک پا دارد. 
قدیم ترها حداقل اینقدر صریح و روشــن نمی گفتند 
که نظر مردم برای آنهــا اهمیتی ندارد و برای حفظ 
ظاهر هم که شده از شنیدن نظرات مخالف استقبال 

می کردند. 
در مورد ســخنان جناب نوباوه باید بگویم به عنوان 
کسی که مخالف این طرح است و آن را کامل خوانده 
می گویم که نه ضد قانون هستم، نه به دنبال فساد و 
فحشا و نه در پازل دشمن بازی می کنم. من و امثال 
من، نگران این هستیم که با این طرح اولا شفافیت 
از فضای مجازی گرفته شود و در ثانی اشتغال خیل 
کسانی که در شبکه های اجتماعی در حال کسب و کار 

هستند به خاطر بیفتد.
از کسی که ادعای دین داری دارد اینگونه سخن گفتن 

و قاطع اتهام می زند باید پرسید: »این تذهب؟«
مشــکل اینجاست که این حضرات فکر می کنند که 
فقط دل آنها برای کشــور می ســوزد و دیگران هر 
آینه به دنبال ضربه زدن به کشــور هستند. بهتر بود 
به جای این طرح هایی که امنیت فکری جامعه را به 
خطر می اندازد کمی به فکر مشکلات اقتصادی کشور 

بودید و به شعارهایی که داده اید عمل می کردید.

افکار عمومی یعنی کشک!

 مردم برای دریافت
 خدمات گردشگری ایمن 

سخت گیر شوند

دریافت تسهیلات غیرحضوری 
با سامانه »شمس« بانک 

صادرات ایران

وزرات نیرو 10 هزار مگاوات 
برق از محل نیروگاه های 
تجدیدپذیر تولید می کند

جمع بندی دولت درباره مذاکرات 
وین درآینده نزدیک نهایی 

می شود

سند ملی کودکان اصل 
»محرمانگی« در رحم جایگزین 
و اهدای جنین را حفظ می کند؟

نوع ارائه خدمات گردشــگری با انجام طرح 
واکسیناســیون عمومــی و باز شــدن مراکز 
گردشــگری باید تغییر کند تا بتوان سفرهای 

ایمن را تجربه کرد.

معــاون طرح و برنامــه بانک صــادرات ایران از 
عملیاتی شدن پرداخت اینترنتی تسهیلات مرابحه 
تا ســقف دو میلیارد ریال از طریق سامانه شمس 

)شعبه مجازی سپهر( این بانک در...

رییس کمیســیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی با بیان اینکه وزارت نیرو برنامه های 
بســیار خوبی برای ســاماندهی نیروگاه ها با 

راندمان بسیار پایین دارد گفت که...

وزیر امور خارجه با تشــریح دیدگاه دولت سیزدهم 
در خصوص از سرگیری گفتگوهای وین، از نهایی 
شــدن جمع بندی های دولت در این زمینه در آینده 

نزدیک خبر داد..

درحالیکــه چندی پیش مصوبه »ســند ملی حقوق 
کودک و نوجوان« توسط رئیس جمهوری برای اجرا 
ابلاغ شد، کارشناسان حقوقی حوزه کودک این سند را 

دارای نوآوری ها و ابتکاراتی جدید دانسته و...

روزهایقرمزبورسوسهامدارانیکهسرخمیشوند!
 پیشنهاد واگذاری نظارت بورس به یکی از معاونان رئیس جمهور

چرابازارارزبههیچخبرمثبتیواکنشنشاننمیدهد؟

پیشبینیکارشناسانازشیبملایمافزایشقیمتارز

با توجه به روند واکسیناسیون فرهنگیان و دانش  آموزان 
و از ســوی دیگر آســیب های حاصل از ادامه آموزش 
مجازی، بیشتر کارشناسان و حتی خانواده ها دیگر به این 
نتیجه رسیدند که آموزش حضوری نه تنها یک نیاز بلکه 

ضرورت است.
با گذشت ۱8 ماه از بســته بودن درهای مدارس، حالا 
دیگر خانواده ها هم نگــران ادامه این تعطیلی و تبعات 

ناشی از آن برای دانش آموزان هستند.
اگرچه در ۱.5 ســال گذشــته، آموزش دانش آموزان از 
طریق فضای مجازی پیگیری شد اما به دلیل آماده نبودن 
زیرســاخت ها و عدم آشنایی معلمان و خانواده ها با این 
سبک از آموزش، آسیب های بسیاری به دانش آموزان وارد 
شد و هم اکنون مسئولان وزارت آموزش و پرورش نسبت 

به افت تحصیلی پنهان دانش آموزان که در سال های آتی 
خود را به نمایش خواهد گذاشت، هشدار می دهند؛ افُت 
تحصیلی به ویژه افُت تحصیلی پنهان، موضوعی نیست 
که به سادگی و در جریان گزارش های مستمر ارائه شود و 
توجه مدیران و برنامه ریزان را به خود جلب کند؛ بنابراین 
تغییرات مدیریتی در سطوح مختلف، تمایل مدیران به 
دفاع از عملکرد خود، فراهم نشدن فرصت های مناسب 
برای اندیشــیدن درباره افت تحصیلــی، پیش آمدها و 
دغدغه های مختلف، ممکن اســت باعث غفلت و انکار 
موضوع شود.ترک تحصیل های گسترده معضل دیگری 
است که به واسطه بسته بودن کامل درهای مدارس رخ 
داد و مشخص نیست پس از بازگشایی مدارس، چه تعداد 

از دانش آموزان به ...

کروناوتهدیدرشداجتماعیکودکان

بحرانافتتحصیلیوسلامتدانشآموزان
بازگشاییمدارسیکضرورتاست
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اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران

در آیین چهلمین سالروز تاسیس سازمان بازرسی کل کشور

محسنی اژه ای: می توان بسیاری  از مسائل را با مردم در میان گذاشت
رییس قــوه قضاییه گفت: می توان بــرای اصلاح امور، 
پیشــگیری از جرم و تشــویق افراد برای مبارزه با فساد 
بسیاری از مسائل را با مردم درمیان گذاشت و نباید در این 

خصوص خودسانسوری کرد.
بــه گــزارش ایســنا بــه نقــل از قــوه قضاییــه، 
حجت الاسلام والمســلمین محســنی اژه ای صبح امروز 
سه شــنبه )۲۰ مهر( همزمان با چهلمین سالروز تاسیس 
ســازمان بازرسی کل کشــور از نمایشــگاه اقدامات و 
دستاوردهای سازمان بازرسی کل کشور بازدید کرد و در 
جریان فرآیندهای کشف، احصاء و رسیدگی به تخلفات و 

مفاسد اداری قرار گرفت.
در این بازدید مســئولان بخش های مختلف ســازمان 
بازرسی کل کشور گزارشی از نظام مسائل مطرح در کشور، 
گلوگاه های فســاد و نحوه دریافت گزارش های مردمی و 
گزارشگران فساد و همچنین روند بررسی و رسیدگی به 

این گزارش ها ارائه کردند.
رئیس قــوه قضاییه در جریان وضعیت نیروی انســانی 
بازرسی کل کشــور و اقدامات و دستاوردهای ناظران و 
بازرســان در حوزه های فرهنگی و اجتماعی، سیاســی و 

قضایی و همچنین امور اقتصادی و تولیدی قرار گرفت.
در جریان این بازدید همچنین سامانه سیمرغ که به منظور 
پایش و ارزیابی عملکرد روزانه کارکنان ستادی و عملیاتی 
سازمان بازرسی کل کشور راه اندازی شده، با حضور رئیس 
دستگاه قضا مورد بهره برداری قرار گرفت که گام مهمی 
در جهت هوشمندسازی نظام قضایی و فرآیند نظارت بر 

کارکنان دستگاه قضاست.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای سپس با حضور 
در آیین نکوداشــت چهلمین ســالگرد تأسیس سازمان 
بازرســی کل کشور که با حضور مدیران عالی و معاونین 
این ســازمان برگزار شد، نظارت را امری ضروری دانست 
و گفت: کسی که می خواهد در امور شخصی و اجتماعی 
و حکمرانی به کمال برسد نیازمند نظارت مکرر و مستمر 

است.
وی از نظارت به عنــوان یکی از لوازم حکمرانی صحیح 
و مقبول یاد کرد و متذکر شــد بــدون توجه به نظارت، 
نمی توان انتظار داشت دستگاه های حاکمیتی به وظایف 

خود دقیق و درست عمل کنند.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به جایگاه ویژه »سازمان بازرسی 
کل کشور« در قانون اساسی اظهار داشت: در بسیاری از 
کشــورها و نظامات حاکم بر دنیا، نهاد بازرسی وابسته به 
دولت یا مجلس است، اما در کشور ما سازمان بازرسی زیر 
نظر قوه قضاییــه قرار دارد که از امتیازات و اعتبارات این 
سازمان در جمهوری اسلامی محسوب می شود.محسنی 
اژه ای با اشــاره به اختیارات گسترده سازمان بازرسی کل 
کشور گفت: سازمان بازرسی می تواند گزارش تخلفات و 
جرایم مدیران دستگاه ها را به دادگستری گزارش دهد تا 
ظرف سه ماه خارج از نوبت مورد رسیدگی قرار گیرد.وی 
ادامه داد ســازمان بارزسی حتی اجازه دارد به آرای صادره 
از سوی دادسراها و دادگاه ها اعتراض کند و بر اساس ماده 

۴۷۷ خواستار اعاده دادرسی شود.
رئیس قوه قضاییه همچنین به مأموریت های ســازمان 
بازرســی کل کشور برای بازرســی از همه دستگاه های 
اجرایی و نظارت بر حسن اجرای قوانین اظهار داشت: هم 
اجرای قانون مهم اســت و هم آن که قانون درست اجرا 
شود و اگر سازمان بازرسی متوجه شد در جایی قانون اجرا 
نشده و یا درســت اجرا نمی شود باید موضوع را پیگیری 

کند.
محســنی اژه ای با تأکید بر لزوم حســن اجرای امور در 
دســتگاه های اجرایی افزود: اگر دستگاهی به وظیفه خود 
به درستی عمل نمی کند، سازمان بازرسی مأموریت دارد 
با بررســی و تحلیل مسئله به آن دستگاه تذکر و هشدار 
بدهد.رئیس قوه قضاییه بر لزوم اطلاع رسانی از فعالیت ها 
و دستاوردهای سازمان بازرسی کل کشور هم تاکید کرد 
و گفت: خود من که در راس دســتگاه قضا هستم نسبت 
به همه اقدامات و توفیقات سازمان بازرسی اطلاع ندارم 
و مردم نیز طبعاً در جریان کارهای این مجموعه نیستند.

محسنی اژه ای با نادرست دانستن این برداشت که گفته 
می شود همه گزارشــات سازمان بازرسی محرمانه است، 
تأکید کرد: طبق آیین دادرسی اطلاع رسانی درباره همه 
مسائل قضایی ممنوع نیست و منعی برای اطلاع رسانی 
درباره اقدامات، دســتاوردها و همه گزارش های سازمان 
بازرسی وجود ندارد.محسنی اژه ای تصریح کرد: می توان 
برای اصلاح امور، پیشگیری از جرم و تشویق افراد برای 
مبارزه با فساد بسیاری از مسائل را با مردم درمیان گذاشت 

و نباید در این خصوص خودسانسوری کرد.
وی برای نمونه به برخی گزارش های مردمی اشاره کرد 
که بدون ارتباط با سازمان بازرسی به این مجموعه گزارش 
می شوند و متذکر شد این که مردم سازمان بازرسی را ملجا 
مورد اعتماد می دانند خوب است، اما اگر آگاه سازی صورت 
گیرد از ارائه گزارش های غیرمرتبط پیشــگیری می شود.

رئیس قوه قضاییه بر لزوم ارزیابی جدی تر و به روزتر درباره 
فرایند پیگیری گزارش های مربوط به دستگاه های اجرایی 
برای اثربخش تر شدن عملکرد سازمان بازرسی تاکید کرد 
و گفت: باید بررسی شــود که چه میزان از گزارش های 
سازمان بازرسی مورد توجه قرار گرفته و چه میزان از این 

گزارشات و به چه علت بی نتیجه مانده است.
وی ادامه داد: اگر پیشــنهادی برای حسن اجرای امور یا 
درباره تخلفات در دولت یا قوه قضاییه اعلام شــده و یا 
جرمی به دادگســتری ارجاع شده، باید تا حصول نتیجه 

پیگیری شود.
محســنی اژه ای با بیان اینکه مسئولان سازمان بازرسی 
از گذشــته تا به امروز نســبت به عدم توجه به گزارشات 
این سازمان در دادگستری ها گلایه داشتند که یا رسیدگی 
نشده یا با تاخیر به آن ها رســیدگی شده است، خواستار 

بررسی علت این مسئله شد.
رئیس قوه قضاییه گفت: ســال گذشته ۱8۰۰ گزارش از 
سازمان بازرسی به قوه قضائیه ارسال شد، اما تنها حدود 
5۰۰ گزارش منتهی به حکم قضایی شده که باید چرایی 

این مســأله آسیب شناسی شود.محسنی اژه ای بر همین 
اســاس به رئیس سازمان بازرســی مأموریت داد که به 
سرعت با مسئولان دادگستری ها و دادسراها جلسه بگذارد 
و این موضوع را بررسی کند تا مشخص شود اشکال کار 
از کجاست و گزارشات و مستندات سازمان ایراد داشته یا 

دستگاه قضایی کوتاهی کرده است.
محســنی اژه ای افزود: وقتی قانون تصریح دارد گزارش 
برای شخص رئیس جمهور ارسال شود، نباید برای معاون 

اول ارسال شود.
وی بر همین اســاس از رئیس سازمان بازرسی خواست 
که ماهیانه به او گزارش دهد که چه میزان پرونده درباره 

دستگاه ها رسیدگی شده و کدام موارد بر زمین مانده اند.
رئیس قوه قضاییه بر ضرورت هماهنگی سازمان بازرسی 
کل کشور با شورای هماهنگی دستگاه های نظارتی تاکید 
کرد و گفت: قانون همه دســتگاه های نظارتی را مکلف 
کــرده که با هم هماهنگی لازم را داشــته باشــند تا از 

موازی کاری ها و تحمیل هزینه های زاید پیشگیری شود.
وی با اشاره به نزدیکی وظایف و مسئولیت های سازمان 
بازرســی کل کشور با سایر دستگاه های نظارتی گفت: از 
آنجا که ممکن اســت ملاک ها و معیارهای تشخیص و 
پیگیری مسائل اولویت دار کشــور از سوی دستگاه های 
نظارتی متفاوت باشــد، لازم است که برای جلوگیری از 
موازی کاری یا خنثی سازی اقدامات انجام شده، هماهنگی 
لازم میان سازمان بازرسی کل کشور با سایر دستگاه های 
نظارتی برای به اشتراک گذاری مسائل کشور ایجاد شود.

محسنی اژه ای افزود: برخی اوقات آمار و ارقام گزارش هایی 
که درباره یک موضوع مانند زمین خواری و بازپس گیری 
اراضی توســط نهادهای نظارتی ارائه می شود با همدیگر 
تناقض دارد و این باعث ســردرگمی مردم و ابهام آفرینی 
می شود که مگر چه میزان زمین در کشور وجود دارد که 

این مقدار آن ها تصرف شده است!
وی از اینکه در طول یک سال گذشته با وجود تلاش های 
صــورت گرفته حتی درون قوه قضاییه امکان هماهنگی 
بین مجموعه های مختلف همچون دادســتانی، معاونت 
پیشگیری از وقوع جرم و سازمان بازرسی به وجود نیامده 

ابراز گلایه کرد.
رئیس قوه قضاییه با تأکید بر ضرورت هوشمندســازی 
فرایندهای بازرســی در سازمان بازرسی متذکر شد: هیچ 
بخش دیگری از حاکمیت مانند سازمان بازرسی کل کشور 
ظرفیت نظارت بر امور و خدمت به مردم را ندارد و اگر با 
این حجم وظایف و محدودیت نیروی انسانی و امکانات، 
به هوشمندســازی توجه نکند، در انجام ماموریت هایش 

عقب می ماند.
محســنی اژه ای بر ضرورت بازخواست دستگاه هایی که 
در راستای شــفافیت قرار بود اطلاعتشان را در سامانه ها 
قرار دهند تاکید کرد و با انتقاد از عدم تحقق این مســئله 
گفت: سازمان بازرسی کل کشــور می تواند هم دولت و 
هم دستگاه قضا را ملزم کند تا هوشمندسازی هم در کل 

کشور و هم در این سازمان عملیاتی شود.
رئیس قوه قضاییه از رئیس مرکز آمار و فناوری اطلاعات 
قوه قضاییه نیز خواســت هر امکان جدید زیرساختی که 
برای هوشمندســازی و تســهیل خدمات قضایی فراهم 
می کند را اعلام نماید تا به سازمان ها و بخش های مختلف 

قضایی ابلاغ شود از این ظرفیت ها استفاده کنند.
محسنی اژه ای همچنین بر لزوم افزایش آگاهی مردم از 
فرآیند شــکایت علیه نهادهای دولتی تاکید کرد و گفت: 
لازم است آموزش ها در خصوص »آمبودزمان« که نهاد 
رسیدگی کننده به شکایات مردم علیه دولت است، از طرق 

مختلف به مردم ارائه شود.
وی در پایان با تقدیر از مدیران و کارکنان سازمان بازرسی 
کل کشــور در طول ۴ دهه اخیر خاطرنشان کرد که در 
صورت تحقق تحول در ســازمان بازرسی، نیروهای این 
مجموعــه با امید و انگیزه بیشــتری بــه کار خود ادامه 

می دهند.
پیش از ســخنان رئیس دســتگاه قضا، حجت الاسلام 
»حسن درویشیان« رئیس سازمان بازرسی کل کشور طی 
سخنانی با بیان اینکه نظارت بر حسن انجام امور در کشور 
مهمترین ماموریت سازمان بازرسی کل کشور است، گفت: 
مطالبه گری و پیگیری انجام وظایف دستگاه های اجرایی 
و همچنین مطالبه گری از همه کسانی که در دستگاه های 

اجرایی وظایف نظارتی بر عهــده دارند، از جمله وظایف 
سازمان بازرسی کل کشور است.

رئیس سازمان بازرسی کل کشور، تقدم نظارت بر اقدامات 
دســتگاه های اجرایی را یکی از رویکردهای این سازمان 
عنوان کــرد و گفت: ما از این طریق باید دســتگاه های 
مختلف را در خصوص وظایف شــان به جهت جلوگیری 

از تخطی از قانون آگاه کنیم.
حجت الاسلام درویشیان ارســال هشدارهای به موقع و 
ضروری درمواقعی که تصمیم خلافی در حال اتخاذ شدن 
است یا قبلا گرفته شده اســت را دیگر رویکرد سازمان 
بازرســی کل کشور عنوان کرد و افزود: طی 5۰ روز اخیر 
نیز به مدیران جدید دستگاه های اجرایی هشدارهای لازم 
در همان ابتدای کار داده شد و همچنین بسترهای فسادزا 

در دولت نیز به ان ها معرفی شده است.
رئیس سازمان بازرسی کل کشور با بیان اینکه این سازمان 
در بحث شناســایی بسترها و گلوگاه های فساد در کشور، 
گزارشــی را تهیه کرده که در حال اهدا به رئیس جمهور 
و اعضای هیئت دولت است، گفت: در این گزارش راه ها 
و پیشنهادات برون رفت از گلوگاه های فساد نیز آورده شده 
است.درویشــیان با بیان اینکــه 5۰ درصد از برنامه های 
سازمان بازرسی کل کشــور پیرامون مسائل محوری و 
اصلی کشور طراحی شده و در حال اجراست، از پیگیری 
جدی این سازمان برای افزایش نظارت ها و بازرسی های 

هوشمند و الکترونیک بر دستگاه های اجرایی خبر داد.
رئیس ســازمان بازرســی کل کشور اســتفاده از همه 
ظرفیت های قانونی پیشبینی شده برای این سازمان نظیر 
استفاده از نظارت های همگانی و بازرسان افتخاری را مورد 
تاکید قرار داد و گفت: هم اکنون بیش از چند هزار بازرس 
افتخاری در سطح کشور وجود دارد که تعداد قابل توجهی 
از این افراد فعال هستند و بخشی از گزارش های دریافتی 

درخصوص فساد از ناحیه همین بازرسان افتخاری است.
درویشیان شناسایی مدیران پاکدست، شجاع و قانونمند 
و همچنین معرفی و تشویق آن ها را از دیگر رویکردهای 

سازمان بازرسی کل کشور عنوان کرد.
رئیس ســازمان بازرسی کل کشــور بر پیگیری تحقق 
ماموریت هایی که در ســند تحول قوه قضاییه بر عهده 
این ســازمان گذاشته شــده نیز تاکید کرد و گفت: یکی 
از این ماموریت ها، پیشبینی سامانه تکالیف دستگاه های 
اجرایی و رصد تکالیف انجام شــده یا انجام نشده است 
که با جدیت پیگیر آن هستیم.درویشیان همچنین واکنش 
سریع سازمان بازرســی کل کشور نسبت به موضوعاتی 
که در افکار عمومی و فضای مجازی مطرح شــده و در 
حیطه صلاحیت و اختیارات این سازمان است را از دیگر 

رویکردهای سازمان بازرسی کل کشور عنوان کرد.
رئیس سازمان بازرسی با اشاره به تعامل خوب و مثبت این 
سازمان با مجلس شورای اسلامی گفت: نظرات تخصصی 
و مشورتی اعضای سازمان بازرسی کل کشور همواره در 
کمیســیون های مجلس مطرح می شود و مورد استقبال 

نمایندگان قرار می گیرد

ایران یک - کره یک
 فرار ببرها با تیر دروازه

دیدار حساس ایران و کره جنوبی در نیمه دوم و برخلاف 
۴5 دقیقه نخست، دیدنی، حساس و نفس گیر از آب درآمد 
و شاگردان اسکوچیچ با بدشانسی 3 امتیاز خانگی را از آن 

خود نکردند.
هر چقدر که ۴5 دقیقه نخســت دیدار ایران و کره جنوبی 
سرد و کم موقعیت بود، اما در نیمه دوم هر دو تیم فرصت 
های گلزنی زیادی را از دست دادند. در نیمه اول، کره جنوبی 
درصد مالکیت بیشتری داشت اما این ایران بود که در ثانیه 
های پایانی بازی 3 موقعیت خطرناک را در عرض کمتر از 
۲۰ ثانیه از دست داد.کیم سونگ گیو گلر کره ای ها 3 سیو 
درخشان را در ثانیه های پایانی نیمه نخست به ثبت رساند 
و فرصــت های آزمون، طارمی و جهانبخش را دفع کرد تا 
بازی در نیمه اول با تساوی بدون گل به پایان برسد. در آغاز 
نیمه دوم، روی اشتباه صادق محرمی در آفسایدگیری، سون 
هیونــگ مین در مصافی تک به تک به بیرانوند، به راحتی 
دروازه ایران را باز کرد.دقایقی بعد پاس تند و تیز جهانبخش 
با تعقیب توپ استثنایی ســردار آزمون همراه شد و ارسال 
این بازیکن به روی دروازه دوباره به جهانبخش رســید که 
ضربه سر تماشایی این بازیکن از روی نقطه پنالتی، منجر 
به گل تساوی ایران شد.بدین ترتیب نوار ۱۰ پیروزی متوالی 
اسکوچیچ با یک تساوی در دیداری سخت و دشوار پاره شد 
اما ایران با ۱۰ امتیاز، همچنان صدرنشین این گروه و شانس 

نخست برای راهیابی به جام جهانی ۲۰۲۲ قطر است.
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خبرسیاست

 مذاکره برای مذاکره فایده ای 
ندارد

دبیرکل حزب موتلفه اســلامی، گفــت: مذاکره برای 
مذاکره فایده ای نــدارد، بلکه مذاکره از موضع اقتدار و 
حفظ مصالح و منافع ملی قابل قبول است به شرط آنکه 

نتیجه مذاکرات به اقدام برسد.
به گزارش ایسنا، اسدالله بادامچیان که در پایان نشست 
دبیــران این حزب ســخن می گفت، افزود: 8 ســال 
مذاکرات دولت قبلی که از موضع ضعف و انفعال بود در 
رفع تحریم ها و حتی برآورده ساختن خواسته های دولت 
آقای روحانی نتیجه ای نداشت و تکرار آن مذاکرات بی 

حاصل هیچ فایده ای ندارد.
وی تصریح کرد: اگر آمریــکا رفع تحریم کند و ایران 
راستی آزمایی کند که آمریکا به راستی از طریق مذاکره 
می خواهد روابط بین ایران و آمریکا بر اســاس مبانی 
غیر ســلطه ای برقرار گردد و حقــوق حقه ایران را که 
ظالمانــه غصب کرده بازگرداند، آنگاه چنین مذاکره ای 

نتیجه بخش خواهد بود.
دبیرکل حزب موتلفه اســلامی در بخــش دیگری از 
این گفتگو با اشاره به اظهارات اخیر ظریف،وزیر سابق 
خارجه، گفت: وی به عنوان مســئول اصلی مذاکرات 
برجامی تحلیل صحیح خود را از دوران مسئولیت تدوین 
و اعلام نماید و هرجا اشــتباه کرده از ملت و روح بلند 
امام و شــهدا عذرخواهی کند و در پی جبران برآید.وی 
افزود:آقای ظریف اکنون که دیگر وزیر دولت نیســت 
به عنوان یک دیپلمات بــه صراحت نظر خود را درباره 
مذاکرات مطرح کند و نظر مشــورتی خود را در جبران 
اشتباهات و خطاهای گذشته بیان کند و مواردی را که 
نمی توان علتی بیان کرد به مسوولان دولت فعلی ارائه 
دهد.بادامچیان تاکید کرد: کشاندن موضوع به واژه ها و 
مواردی چون تعلیق یا لغو و مواردی از این دســت یک 

خط انحرافی است.
دبیرکل حزب موتلفه اســلامی همچنین درباره روابط 
ایران و عربســتان اظهار داشــت: تا زمانی که ســران 
عربستان سعودی تابع آمریکای مستکبر باشند یا علیه 
ملت مظلوم یمن مرتکب جنایت می شوند، ایران نمی 
تواند بر طبق موازین اســلامی و مبانی روابط صحیح 
دولتها در صحنه بین الملل با آنها رابطه برقرار کند مگر 
آنکه این روابط موجب شود که دولت سعودی، تجاوز به 
یمن را متوقف و بر حسب منافع و مصالح ملت مسلمان 

عربستان، اشتباهات گذشته را جبران نماید.
بادامچیان در ادامه از تحــرکات دیپلماتیک وزیر امور 
خارجه و ســفرهای اخیر وی به ویژه سفر به لبنان در 

امتداد سیاست عرضه سوخت تقدیر کرد.
دبیرکل حزب موتلفه اسلامی در بخش دیگری از این 
گفتگو به دولتهای ترکیه و باکو متذکر شد که منافع ملی 
کشورهای این منطقه حساس در داشتن روابط قوی و 
دوستانه با جمهوری اسلامی ایران است.وی تاکید کرد: 
ایران قدرت کافی را بــرای حفظ منافع ملی خود دارد 
و ضمــن مراقب در برابر توطئه هــای آمریکا و برخی 
استعمارگران اروپایی و صهیونیسم برای اختلاف افکنی 
در منطقه، به بیگانگان و دشمنان اسلام اجازه شیطنت 

در مرزها و متطقه را نمی دهد.
وی همچنیــن گفت: ایــران حتما حضور نمایشــی 
تروریستهای صهیونیست و حامیان آنها را تحمل نمی 

کند.

 رتبه بندی معلمان
 در دستور کار مجلس قرار گیرد

نماینده مردم بجنور در مجلس شــورای اسلامی گفت: 
لازم اســت لایحه رتبه بندی معلمان هرچه سریعتر در 

دستور کار مجلس شورای اسلامی قرار گیرد.
به گزارش مهر، محمد وحیدی در جلســه علنی امروز 
مجلس شــورای اســلامی طی تذکری شفاهی اظهار 
داشــت: مجلس یازدهم از زمانی که آغاز به کار کرده 
است، تعیین تکلیف رتبه بندی معلمان را در دستور کار 

خود قرار داده است و آن را به سرانجام رساند.
وی افــزود: با وجود این و علیرغــم اینکه بیش از صد 
نماینده برای بررسی اولویت دار رتبه بندی معلمان تقاضا 
داده اند اما این موضوع در دستور کار مجلس قرار نمی 
گیرد.نماینده مردم بجنورد در مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: نمایندگان مجلس یازدهم زحمت زیادی 
برای رتبه بندی معلمان کشــیدند و ما نباید این لایحه 
را معطل بگذاریم و انتظار آن است که هرچه سریعتر در 

صحن مجلس به نتیجه برسد.

 انریکه مورا 
به تهران می آید

شــبکه الجزیره اعلام کرد که معاون مسئول سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا به ایران سفر خواهد کرد.

به گزارش ایســنا، شبکه الجزیره اعلام کرد که انریکه 
مورا ، معاون مســئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا به 
منظور ارتباط بــا دولت جدید ایران این هفته به تهران 

سفر خواهد کرد.
همچنین یک مسئول عالی رتبه اروپایی به این شبکه 
قطری گفته است که موعد مشخصی برای ازسرگیری 
مذاکرات وین درخصوص توافق هسته ای با ایران هنوز 
درنظر گرفته نشده اســت و دولت جدید ایران درحال 

ارزیابی مسیر مذاکرات است.
وی همچنین خاطرنشــان کرد که تهران به طور علنی 
برای بازگشت به مذاکرات وین اعلام آمادگی کرده است 

اما سقف زمانی مشخصی تعیین نکرده است.

خبر

 دشمن آذربایجان
 و ترکیه نیستیم

نماینــده ادوار مجلس شــورای اســلامی گفت ما با 
آذربایجان و ترکیه دشمنی نداریم و اگر از برخی تهدیدها 
و تحریک های خود دســت بردارند، به اعتبار همسایه 

بودن با آنها انعقاد تفاهم نامه قابل توصیه می شود.
مجتبی رحماندوســت نماینده ادوار مجلس شــورای 
اســلامی در گفتگو با خبرنگار مهر، با اشاره به بیانات 
اخیر مقام معظم رهبــری پیرامون توانمندی نیروهای 
مسلح و چگونگی مواجهه نیروهای مسلح ما نسبت به 
حضور نیروهای بیگانه و عناصر رژیم صهیونیستی در 
منطقه قفقاز و مرزهــای ایران، گفت: یک تعبیری که 
در خصوص نیروهای مسلح ما وجود دارد این است که، 
آنها نیروهایی هستند که فرمانده کل قوایشان نایب امام 
زمان )عج( اســت و یک تعبیر دیگر هم طبق فرمایش 
امیرالمومنین)ع( است مبنی بر اینکه »فالجنود باذن الله 
حصون الرعیة و زین الولاة« یعنی اینکه ســربازان در 
فرهنگ اسلامی پایگاه و قلعه حفظ مردم هستند و به 
عنوان کسانی که در حفظ مردم نقش دارند کار می کنند.

وی افزود: بنابراین اگر ریشه یک نیروی نظامی تا این 
حد با مبانی اعتقادی و دینی سر و کار داشته باشد، باید 
در برابر آنچه مغایر فرهنگ حفظ کشــور، حفظ مردم و 

زینت ولایت باشد مقابله کند.
نماینده ادوار مجلس شــورای اســلامی تصریح کرد: 
موضوعی که این روزها شاهد آن هستیم چیز جدیدی 
نیست و از ابتدای انقلاب اسلامی مشاهده می شد که 
این روزها صرفا شــکل آن تغییر کرده است و آن این 
است که توطئه ها برای از بین انقلاب کم نبوده، به گونه 
ای که توانستند 8 سال جنگ را به ما تحمیل و مردم ما 
را شهید و جانباز کنند. از آن به بعد هم به قول »اوباما« 

هیچ گاه گزینه نظامی را از روی میز برنداشتند.
رحماندوست با بیان اینکه ملت ایران و نیروهای مسلح 
آن همواره پیروز و سرفراز شــده اند، گفت: در حوادث 
اخیر، از یک گوشه دیگر کشور فتنه ای شروع شده است. 
فتنه در جنگ ایران و عراق در غرب کشــور و در مرز 
ایران و عراق بود. در آینده ممکن است با استقرار طالبان 
در شرق کشــور خدای ناکرده تهدیدی از شرق متوجه 
کشور شــود. این روزها نیز شاهد فتنه در شمال غرب 

کشور هستیم.
وی اضافه کرد: وقتی نظامی های کشور ما مبنای الهی 
پیدا کردند و ضد اشغالگر شدند، دیگر وقوع این چیزها 
توجیه پذیر است که هر خطری از غرب، شرق، شمال 
غرب و ... این کشور را تهدید کند،آنها پای کار بیایند و 
تا آخرین قطره خون خود در دفاع از کشور نقش داشته 

باشند و طبیعی جلوه می کند و دور از انتظار نیست.
نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: طبیعتاً 
این حوادث در درجه اول تبعات مرزی، امنیتی و سیاسی 
ایجاد می کند. تبعات اقتصادی هم به گونه ای، از این 
متغیرها حاصل خواهد شد که هم در واردات و صادرات 
اجناس و هم در مورد آســیب دیدن مراکز تولیدی در 
شمال غرب کشور که به گونه ای در معرض تجاوزات 

بیگانه قرار دارد، به کشور آسیب اقتصادی می رساند.
رحماندوست بیان کرد: مگر سایر بلاهایی که در گذشته 
بر سر کشور ما آمد مانند تکه تکه شدن ایران در زمان 
قاجار، با غیر از اینگونه تحرکات آغاز شد؟! بنابراین اگر 
مــا حالا هم در این مورد کوتاهی کنیم، آســیب های 
اقتصادی قطعا اتفاق خواهد افتاد و آسیب های سیاسی، 
امنیتی و حتی فتنه گری داخلی از تبعات آن خواهد بود.

وی اضافه کرد: ما در کل نسبت به کشورهایی که همجوار 
آنها یا هم پیمان و هم منافع با آنها هستیم، در انعقاد تفاهم 
نامه نه تنها هیچ منعــی نداریم که حتی می توان گفت 
انعقاد قرار داد امنیتی و نظامی لازم اســت. ضمنا اصلا 
لازم نیست تمام مواضع کشورهای طرف قرارداد مشابه 
مواضع ما باشد تا با آنها هم پیمان شویم. از حیث حسن 
همجواری که به موجب آن، آنها مطمئن باشند که نه ما 
آنها را تهدید می کنیم، نه آنها ما را، انعقاد قرارداد و تفاهم 
نامه واجب است تا پیمان های مشترک با همسایگان خود 
داشته باشیم.نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی در پایان 
تاکید کرد: ما با آذربایجان و ترکیه دشــمنی نداریم و در 
طول این سالها که در جوار آنها بودیم تهدیدی برای هم 
نبوده ایم و از یکدیگر آسیبی ندیدیم. اگر همین حالا هم 
آنها از برخی تهدیدها و تحریک های خود دست بردارند، 
به اعتبار همسایه بودن با آنها انعقاد تفاهم نامه و قرارداد 

هیچ منعی ندارد بلکه قابل توصیه و تأکید است.

برخورد نظارتی با کسانی که 
از دو محل حقوق دریافت 

می کردند
رییس کمیســیون اصل نودم قانون اساســی مجلس 
از برخــورد نظارتی کمیســیون با مقامــات و مدیران 
بازنشســته ای که از دو محل حقوق دریافت می کردند، 
خبرداد و گفت: حقــوق مازاد دریافتی این افراد به بیت 

المال باز می گردد.
به گزارش خانه ملت، »حســن شــجاعی علی آبادی« 
گفت: با بررســی های کمیســیون اصل نودم مجلس 
مشــخص شــد تعدادی از مدیران ارشــد کشور که با 
وجود بازنشســتگی در دولت های یازدهــم و دوازدهم 
مجدد دعوت به کار شــده اند، به دلیل ضعف در سامانه 
اطلاعاتی موجود در صندوق های بازنشستگی، علاوه بر 
حقوق پست مدیریتی، حقوق بازنشستگی هم دریافت 

می کردند.
وی افزود: متاســفانه افرادی در ســطح وزیر و معاون 
رئیس جمهور نیز در فهرســت مورد بررسی کمیسیون 
قرار داشتند که پس از پیگیری های کمیسیون اصل نود 
مبالغ دریافتی غیرقانونی به بیت المال بازگشته و علاوه 
بر آن بنا شد سامانه جامعی ایجاد شود که در صورت به 
کارگیری افراد بازنشسته حقوق بازنشستگی آنها قطع 
شود.رییس کمیسیون اصل نودم مجلس ادامه داد: این 
اتفاق در یکی از صندوق های بازنشستگی رقم خورده و 
پیگیری های کمیسیون  از سایر صندوق ها ادامه خواهد 

داشت.

رییس مجلس شــورای اســلامی گفت: 
باورهای غلط و مدیران ناکارآمد دو مشکل 
اساسی ما در کشورداری است. مشکل پول 

و نبود امکانات نیست.
به گزارش ایســنا، محمدباقــر قالیباف در 
مراسم اختتامیه جایزه سردار سرلشکر حاج 
حسین همدانی بیان کرد: جا دارد از کسانی 
که با قلم و فعالیت هایشان یاد شهدا را زنده 
نگه می دارند تشکر کنم. آنها میراث داران 
شــهدا هستند. بی شــک این هم ادامه راه 
شهدا است. اهل قلم و اهل هنر مجاهدینی 
هستند که در این عرصه مجاهدت می کنند.

وی ادامه داد: در طول این ۴۰ سال فشارها 
و تهدیدهای متعدد را شاهد بودیم و دشمنی 
دشــمنان را در زمینه های مختلف در اوج 
خودش دیدیــم. همه به دنبــال براندازی 
جمهوری اســلامی ایران بودند. با فرهنگ 
خداباوری، فرهنــگ خودباوری و فرهنگ 
مردم باوری که در بین مردم ما و نظام وجود 
دارد، دشــمنان به طرق مختلف شکست 
خورده اســت. حزب الله و حزب شــیطان 
هیچوقت با یکدیگر کنار نمی آیند.قالیباف 
ادامه داد: امــروز درگیر دو جنگ اقتصادی 
و رســانه ای هســتیم که خط مقدم ما را 
تشکیل داده اند. جنگ رسانه ای اثر گذارتر از 
جنگ اقتصادی است. در پیروزی در جنگ 

اقتصادی باید ابتدا پیروز جنگ رســانه ای 
باشــیم. جنگ نابرابر و سختی وجود دارد. 
تحریف، دروغ، به ظاهر حرف درست زدن و 
در باطن ظلم در آن وجود دارد. به تعبیر دیگر 
ما در دو جنگ تحریف و تحریم میان حزب 

الله و حزب شیطان قرار داریم.
رییس مجلس بــا بیان اینکه بقای انقلاب 
و نظــام را از ۱5 خرداد ســال ۴۲ تا کنون 
مشــاهده می کنیم، گفت: جهاد تبیین یک 
اصل مهم است. از موضوعات با رابطه علت 
و معلولی دفاع کنیم. نویسندگان و هنرمندان 
ما در این طریق مجاهدت می کنند ما باید 
این روش را زنده نگه داریم. شــاهدیم که 
مدافعان حرم چه کارهایی کرده اند؛ جوان ها 
آمدنــد. یک زمان در بیــن خودمان که از 
بچه های جنگ بودیم می گفتیم اگر جنگ 
شــود آیا باز هم جوانــان می آیند؟ عده ای 
می گفتنــد خیر، اما دومرتبه شــاهد بودیم 
جوانان از شهر و روستا آمدند. انسجامی که 
در جهان اسلام دیدیم و همدلی بین تشیع و 
اهل سنت را هم در این بین مشاهده کردیم. 
هر دوره ای که باشــد سنت های الهی پا بر 

جاست.
این فرمانده دوران دفاع مقدس یادآور شد: 
هژمونی آمریکا در منطقه به هم ریخته است 
و اکنــون در پی بازتعریف هژمونی خود در 

منطقه است. این به برکت خون شهدا است. 
اهل قلم، اهل منطق و اهل سخن باید به 

تبیین این موارد بپردازند.
قالیباف با بیان اینکه چرا عمق استراتژیک 
در کابل و پنجشیر نیست؟ توضیح داد: تبیین 
این موضوع برای جوانان بسیار مهم است 
که جمهوری اســلامی ایران با چه منطقی 
و تحلیلی پیش می رود. اگر باورها تغییر پیدا 
کــرد باید در برابرش ایســتاد. باید در برابر 

تحریف انقلاب ایستاد.
وی یادآور شــد: حفظ ایــن انقلاب را هم 
اکنون مقام معظم رهبری ادامه داده است. 
اگــر در مدیریت جمهوری اســلامی دچار 

کمبودی هســتیم به این دلیل است که در 
عمــل مبانی ما چیز دیگری شــد و از خدا 
باوری، خودباوری و مــردم باوری  فاصله 
گرفتیم. اگر در جامعــه ای ربا و ریا بود آن 
جامعه موفق نخواهد شــد. اساس انقلاب 
اسلامی مردم است. ما مردم را از فرهنگ و 
اقتصاد دور کردیم. دیدیم گروه های مردمی 
و مدافعان حرم چطور در برابر ارتش داعش 
ایستاد. تیپ 3۲ انصارالحسین همدان مظلوم 
و حاشیه نشــین بودند، در عملیات والفجر 
3 برای نخســتین بار شــهید همدانی را از 
نزدیک دیدم. لشکر ۴۱ ثارالله کرمان و 3۲ 

انصارالحسین همدان را مردم شکل دادند.

وی تاکید کــرد:  آیا این اعتماد به مردم در 
بخش های مختلف اقتصاد و مدیریت نقش 
دارد؟ به نظر شــما اگر بــا همان فرهنگ 
دولتی می خواستیم جنگ کنیم به پیروزی 
در دفاع مقدس می رســیدیم؟ ما از ظرفیت 
مردم در اداره کشــور اســتفاده نمی کنیم. 
سیستم بروکراســی موجود در کشور این 
اجــازه را نمی دهــد. از عزل بنــی صدر تا 
شکســت حصر آبادان حدود 3۰ یا ۴۰ روز 
گذشت، ما در امکانات تحولی نداشتیم بلکه 
باورها تقویت شد. اگر همین نگاه در حوزه 
اقتصاد باشد و توجه به عدالت محوری باشد، 
شایسته سالاری و شایسته پروری در اصل 
تصمیم های ما قرار گرفت، اداره کشور هم 
درست خواهد شد. باورهای غلط و مدیران 
ناکارآمد دو مشکل اساسی ما در کشورداری 
است. مشــکل پول و نبود امکانات نیست. 
برای این اصول باید وقت و انرژی بگذاریم 

و خدا هم کمک خواهد کرد.
قالیباف گفت: شاهد بودیم روزی در کشور 
شعار نه غزه نه لبنان سر دادند اما چند سال 
بعدش چه جمعیتی برای تشییع پیکر حاج 
قاســم به میدان آمد. در اوج شهادت برنامه 
ریزی و عقلانیت است. در جبهه اقتصادی 
هم این موارد اگر باشــد یقینن اقتصاد هم 

درست خواهد شد.

رییسمجلسشورایاسلامی:
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

امیرعبداللهیان:

جمع بندی دولت درباره مذاکرات وین درآینده نزدیک نهایی می شود

امیر صباحی فرد:

تمامی تجهیزات استفاده شده در رزمایش بومی است

در جلسه شورای عالی فضای مجازی

رئیسی: شورای عالی فضای مجازی برای جبران عقب ماندگی ها باید فعال تر شود

وزیر امــور خارجه با تشــریح دیدگاه دولت 
سیزدهم در خصوص از سرگیری گفتگوهای 
وین، از نهایی شدن جمع بندی های دولت در 

این زمینه در آینده نزدیک خبر داد.
به گزارش خبرگزاری مهر، »آندریاس اییب« 
رئیس مجلس ملی ســوئیس کــه در راس 
هیئتی در حال دیدار از کشورمان است، صبح 
امروز با حضور در وزارت امور خارجه با حسین 
امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشــورمان 
دیــدار و در خصوص موضوعــات مرتبط با 
روابط دوکشور و همچنین مسائل منطقه ای 

و بین المللی به گفتگو و تبادل نظر پرداخت.
وزیر امور خارجه کشــورمان در این دیدار با 
اشــاره به روابط حســنه جمهوری اسلامی 
ایران و سوئیس، دیپلماسی پارلمانی فیما بین 
مجالس دو کشور و همچنین نقش پارلمان ها 
در توسعه همه جانبه همکاری ها را با اهمیت 
خواند و این ســفر را گام مهمی برای توسعه 
همــکاری ها میان پارلمان های دو کشــور 

ارزیابی کرد.
امیرعبداللهیان در ادامه به تشــریح دیدگاه 

دولت جدید جمهوری اسلامی ایران در روابط 
متوازن با کشــورها پرداخت و توسعه روابط 
با ســوئیس در ابعاد مختلف را حائز اهمیت 

دانست.
وی همچنین با اشــاره به ظرفیت های مهم 
روابــط دو جانبــه در حوزه های سیاســی، 
اقتصادی و فرهنگی بین دو کشــور، به ویژه 
همکاری میان شرکت های کوچک و متوسط 
دو کشور را قابل ارتقاء دانست و بر ضرورت 
برگزاری کمیسیون مشترک همکاری های 

دو کشور تاکید کرد.
وزیر امور خارجه کشورمان در ادامه به برخی 
موضوعات مهم در منطقــه از جمله آخرین 
تحولات مربــوط به افغانســتان پرداخت و 
دیدگاه اصولی کشــورمان در زمینه تشکیل 
دولت فراگیر و با حضور همه اقوام در ساختار 

حاکمیت افغانستان را تشریح کرد.
امیرعبداللهیان تاکید کرد: مواجهه با چالش 
های ناشــی از تحولات افغانستان، در حوزه 
های پناهنــدگان، مواد مخدر و تروریســم 

نیازمند تشریک مساعی بین المللی است.

وی با یادآوری آغاز فصل ســرما و تشــدید 
شرایط سخت پیش رو برای مردم افغانستان، 
بر ضرورت همگامی جمعی کشــورها برای 
مدیریت شرایط و به ویژه گسیل کمک های 
بشردوستانه به این کشور تاکید کرد و افزود: 
جمهوری اسلامی ایران پیش از این در این 
زمینه فعال شده است.امیرعبداللهیان همچنین 
با تشریح دیدگاه دولت سیزدهم در خصوص 

از سرگیری گفتگوهای وین، از نهایی شدن 
جمع بندی های دولت در این زمینه در آینده 
نزدیک خبــر داد و گفت: در گفتگوهای آتی 
اقدامات ما متناسب با میزان عمل و اقدامات 

طرف های مقابل خواهد بود.
رئیس مجلس ملی ســوئیس نیــز در این 
دیدار با ابراز خرســندی از سفر به جمهوری 
اســلامی ایران به عنوان یک کشــور دارای 

نقش محــوری در منطقه، دیــدار های روز 
گذشته خود با ریاست محترم مجلس شورای 
اسلامی و ســایر مقامات پارلمانی کشورمان 
را ســازنده توصیف کرد و در ادامه به نقش 
سفارت ســوییس در تهران به عنوان حافظ 
منافع برخی کشــورها و اهمیت تقویت این 

نقش پرداخت.
وی همچنین نقش جمهوری اسلامی ایران 
در زمینــه پذیرایی از میلیــون ها پناهجوی 
افغانســتان در طــی دهه های گذشــته و 
رویکرد جاری در زمینه ارائه خدمات به مردم 

افغانستان را ستود.
رئیس مجلس ملی ســوئیس همچنین در 
خصوص گفتگوهای هسته ای به علاقمندی 
کشــورش در زمینه ایفای نقش در نزدیک 
سازی دیدگاههای طرف ها با یکدیگر تاکید 
کرد.آخرین تحــولات گفتگوهای جمهوری 
اسلامی ایران و عربستان و همچنین تحولات 
یمن، از دیگر موضوعات مورد گفتگو و تبادل 
نظر وزیــر امور خارجه کشــورمان و رییس 

مجلس ملی سوییس در این دیدار بود.

فرمانــده نیروی پدافند هوایــی ارتش گفت: 
تجهیزات استفاده شــده در رزمایش مدافعان 
آســمان ولایت ۱۴۰۰ بومی و لبه فناوری به 

روز دنیا است.
بــه گزارش خبرگــزاری مهر، امیــر علیرضا 
صباحی فرد فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش 
در حاشیه رزمایش مشترک تخصصی پدافند 
هوایی مدافعان آســمان ولایت ۱۴۰۰ گفت: 

تجهیزات استفاده شــده در رزمایش مدافعان 
آســمان ولایت ۱۴۰۰ بومی و لبه فناوری به 

روز دنیا است.
وی افزود: در اولیــن روز رزمایش که در حال 
انجام است توانسته ایم به همه اهداف از پیش 

تعیین شده دست پیدا کنیم.
فرمانــده نیروی پدافند هوایــی ارتش گفت: 
تجهیزاتی که در این رزمایش استفاده کردیم 

همه تجهیــزات بومی اســت. تجهیزاتی که 
فناوری لبه فناوری بروز دنیا اســت و توســط 
جوانان خودمان در داخل ســاخته شده است و 

هیچ گلوگاهی در این سامانه ها نداریم.
امیرصباحی فرد با تاکید بر اینکه این تجهیزات 
لبه فنــاوری بروز دنیا اســت، افــزود: وقتی 
می گوییم قدرت مطلق پدافند هوایی در منطقه 
هستیم اتکای ما به همین سامانه هایی است 

که خودمان ساخته ایم. ســامانه قدرتمند باور 
3۷3، ســامانه درگیری و موشکی ۱5 خرداد و 
سامانه های جنگالی که در شرایط بسیار سخت 

محک زدیم و توانستیم از آنها استفاده کنیم.
وی ادامه داد: تا الان رزمایش به خوبی برگزار 
شده اســت و امیدواریم که اقدامات بعدی را 
با موفقیت پشت ســر بگذاریم.فرمانده نیروی 
پدافند هوایی ارتش خطاب به دشمنان، گفت: 

این هشدار را به دشمنان خود می دهیم که دائم 
ما را رصد می کنند، بداننــد که قدرت پدافند 
هوایی در منطقه و دنیا به حدی رســیده است 
که می تواند با هر حرکتی در آسمان برخورد کند 
و این نوید به ملت ایران می دهم که فرزندان 
شــما در نیروی پدافند هوایی ارتش تا آخرین 
قطره خون خود در برابر پاسداری از این خاک 

و آب ایستاده اند.

و  تــلاش  بــر  جمهــوری  رییــس   -
همــت مضاعــف همــه دســتگاه ها در 
برای جبران  ســاماندهی فضای مجازی 
عقب ماندگی ها در این حوزه و دســتیابی 
به اهداف اصلی تشــکیل شــورای عالی 

تاکید کرد. فضای مجازی 
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رســانی 
ابراهیم  ریاســت جمهوری، آیت الله سید 
رئیســی عصر سه شنبه در جلسه شورای 
عالی فضای مجازی با اشاره به ضرورت 
این شورا،  ماموریت های  در  ایجاد تحول 
گفت: با اســتفاده از دیدگاه های اعضای 
اعضای  کارشناســی  عقبــه  و  حقیقــی 
حقوقی شــورا، می توان گام های موثری 

در جبران عقب ماندگی ها در خود شــورا 
و مدیریت فضای مجازی برداشت.

راه اندازی  و  تکمیــل  رییس جمهــوری 
شــبکه ملی اطلاعــات را یک ضرورت 
دانســت و به مرکز ملــی فضای مجازی 
و وزارت ارتباطــات و فناوری اطلاعات، 
دســتور داد راهبری تکمیل شــبکه ملی 

با جدیت پیگیری کنند. اطلاعات را 
 رئیســی با اشــاره بــه مزایــای دولت 
الکترونیک و هوشــمند، گفت: تشــکیل 
دولت هوشمند برای رفاه مردم و تسهیل 
لذا  آنان ضروری است،  امور مردم  انجام 
همه دســتگاهها بدون بخشی نگری باید 
با یکدیگر همکاری کنند تا کارها و امور 

مردم  با آسودگی انجام شود.
 رئیســی با تاکید بر توجه همه دستگاه ها 
اقتصــاد دیجیتال،  و وزارتخانه هــا بــه 
گفت: فعال شــدن اقتصــاد دیجیتال در 
افزایش اشــتغال، تولید ثــروت و ایجاد 
ارزش افزوده موثراســت و در این زمینه 
اگرچه وزارت ارتباطات محور اســت اما 
همه دســتگاه ها باید برای رونق اقتصاد 

شوند. فعال  دیجیتال 
ایجــاد  همچنیــن  جمهــوری  رییــس 
سکوهای راهبردی برای ارایه خدمات در 
کشاورزی،  آموزش،  بهداشت،  حوزه های 

مالی و تجاری را ضروری دانست.
رئیســی در ادامه با تاکید بر اهمیت توجه 

به مدیریــت هوشــمند و هدفمند حوزه 
ســرگرمی و اوقــات فراغــت در فضای 
دیجیتال گفت:  فعال شــدن این حوزه با 
توجه به شــیوع کرونــا و در خانه ماندن 
زیادی  اهمیت  مردم  از  بخشــی  اجباری 

دارد.
لزوم  بــه  همچنین  جمهــوری  رییــس 
مجازی  فضای  ایمن سازی  و  سالم سازی 
اشــاره کرد و گفــت: در شــرایطی که 
دشــمنان به فضای شخصی و اطلاعاتی 
مردم و کشور هجمه می آورند، غفلت در 
ایــن زمینه از هیچ دســتگاهی پذیرفتنی 

نیست.
فضای  عالی  شــورای  امروز  جلســه  در 

الحاقیه سند ستاد رسانه،  مجازی، درباره 
مصوب سال ۱3۹۷ شــورا برای افزایش 
تعامــل برخط رســانه و تقویت تعاملات 
دســتگاه ها و رســانه ها بحــث و تصیم 

گیری شد.
در این جلسه همچنین پس از تبادل نظر 
اعضای شورا،  بخش سیاست ها و الزامات 
قانونی شدن منظومه ماهواره ای درکشور 
به تایید رســید که از جملــه این موارد 
اســتفاده مجــاز این گونــه منظومه های 
ماهــواره ای در داخل کشــور بود و مقرر 
نحوه  دربــاره  ارتباطات  وزارت  گردیــد 
فعالیت و ارایه مجوز به آن تصمیم گیری 

کند.



 مردم برای دریافت
 خدمات گردشگری ایمن 

سخت گیر شوند

نــوع ارائه خدمات گردشــگری بــا انجام طرح 
واکسیناســیون عمومــی و بــاز شــدن مراکز 
گردشــگری باید تغییر کند تا بتوان ســفرهای 
ایمن را تجربه کرد.حالا مردم باید برای دریافت 

خدمات ایمن گردشگری سختگیرتر شوند.
بــه گزارش خبرنگار مهر، چند روزی اســت که 
وزارت میــراث فرهنگــی اعلام کــرده موزه ها 
با رعایت پروتکل های بهداشــتی باز شــده اند. 
ســتاد کرونا نیز مانع فعالیت مراکز گردشگری 
و رســتوران ها و برخی کســب و کارهای دیگر 
مرتبط با سفر نشده اســت. روزهای پایانی ماه 
صفر نیز به دلیل تعطیلات چند روزه باعث شــد 
جاده های گردشــگری به ســمت شهرهایی که 
مدت زیادی گردشگر انبوه به خود ندیده بودند؛ 

شلوغ شود.
حالا دیگر وقت آن رسیده برای شرایط جدیدی 
که مردم پس از نزدیک به دو ســال ســفرهای 
خانوادگــی را آغاز کرده انــد برنامه ریزی کرد 
اما آنچه که آنها باید بدان توجه کنند؛ داشــتن 
ســلامتی و ایمنی در ســفر اســت که از انجام 
یک ســفر خانوادگی به مراتب مهم تر اســت. 
بنابراین می بایســت گردشــگران پس از دوران 
ســختی کرونا و از دســت دادن تعداد زیادی از 
هم وطنان خود، وقتی از یک مرکز گردشــگری 
یــا تاریخی خدماتی می گیرنــد و یا به بازدید از 
محلی می روند، در اقامتگاهی ساکن می شوند یا 
در رستورانی ســفارش غذا می دهند، حواسشان 
به مسائل و رعایت پروتکل های بهداشتی باشد.

حالا گردشــگران با وســواس مانده از بیماری 
کرونا به ســفر می روند بنابراین باید توقع شأن 
را از کسانی که خدمات گردشگری می دهند بالا 
ببرند آنها باید از این فعالان بخواهند که ایمنی 

آنها را در هنگام سفر تضمین کنند. اما چگونه؟
چه خوب اســت حالا که یک گردشگر می تواند 
به ســفر برود، از وسایل حمل و نقل عمومی آن 
طور که قبلًا اســتفاده می کرده؛ استفاده نکند و 
قبل از سوار شــدن، از رعایت مسائل بهداشتی 
و فاصله گذاری اجتماعی در آنها آگاه شــود. به 
عنوان مثال سوار اتوبوسی نشود که صندلی آن 
روکش نداشــته یا کثیف هســتند و بیش از حد 
ظرفیت مسافر ســوار کرده، اگر این اقدام انجام 
شــد، حتماً آن را به مســئولان مربوطه جهت 

پیگیری گزارش دهد.
اگر به رســتورانی رفتند که میز غذاخوری آن یا 
نحوه پخت غذا، آشــپزخانه و ظــروف آن تمیز 
نبود، به راحتی و با این استدلال که نمی توان به 
بهداشــت آن اطمینان داشت، آن محل را ترک 
کرده و یا خواســتار تمیز کــردن یا تعویض آن 

برآیند.
هر گردشــگری بایــد بداند بابــت خدماتی که 
می گیــرد هزینه ای کــرده و خدمــات دهنده 
می بایســت بهترین خدمت را بــه او ارائه کند 
اگر این اتفاق از ســوی گردشــگران همگانی 
شود، میزان رسیدگی به کیفیت و رعایت اصول 
بهداشتی به صورت همه گیر افزایش پیدا خواهد 

کرد.
چرا بایــد گردشــگران بــدون اعتــراض، به 
سرویس های بهداشــتی کثیف بین راهی بروند 
و از متولــی آن نخواهنــد که به بهداشــت آن 
رسیدگی کند؟ آیا غیر بهداشتی تر از سرویس های 
بهداشتی در مسیرهای بین راهی یا حتی برخی 
مراکز گردشــگری هم داریم؟ این محل چقدر 
باعث شــیوع بیماری و ویــروس در میان افراد 
می شود؟ آیا نباید گردشگرانی که مدتها به دلیل 
شیوع ویروس، عزیزان خود را از دست داده اند، 
به عدم رعایت مسائل بهداشتی اعتراض کنند و 

پیگیر رسیدگی به اعتراض خود باشند؟
چه خوب اســت گردشــگران از وضعیت مراکز 
اقامتــی نیز قبل از رزرو مطلع شــوند که چقدر 
مسائل بهداشتی را رعایت می کند شاید بهتر بود 
که وزارت میراث فرهنگــی نظارت هایش را در 
این زمینه بیشــتر کند اما انچه که تا کنون دیده 
شده نشان می دهد بازرسان این وزارتخانه در این 
زمینه همیشه ضعیف ترین عملکردها را داشته اند 
و نتوانســته اند نمره ای به مراکز گردشــگری و 
تاریخی ایمن بدهند یا حتی آنها را بررسی کنند 
یا پس از بررســی پیگیر حل مشکلات آن واحد 
گردشگری شوند بنابراین به نظر می رسد بهترین 
بازرســان همان مردم و گردشگرانی هستند که 
قرار است از فعالان این صنعت خدمات بگیرند.

پس باید بابــت هزینه ای که می کنند، بهترین و 
ایمن ترین خدمات را نیز دریافت کنند حتی اگر 
اتوبوس تور گردشگران دچار مشکل بود، باید آن 
را گــزارش دهند تا در میانه راه اتفاقی برای آنها 

نیفتد یا کسی دچار بیماری نشود.
اگر هر یک از گردشــگران پس از دوره سخت 
شــیوع کرونا، به عنوان بازرس بتوانند مطالبه به 
حقی از فعالان گردشگری داشته باشند، شرایط 
بهتری برای میزبانی از گردشــگران خارجی نیز 
فراهم خواهد شــد و اســتانداردها برای گرفتن 
خدمات بهتر جایگزین می شــود. پس ســخت 
گیــری از خدمات گردشــگری را از همین حالا 

آغاز کنید.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

شناسایی 13391 بیمار جدید 
کووید19 در کشور

بنابر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشت، در شبانه روز 
گذشته متاســفانه ۲۱3 بیمار کووید-۱۹ در کشور جان 

خود را از دست دادند.
به گزارش ایســنا، بنابر اعلام مرکــز روابط عمومی و 
اطلاع رســانی وزارت بهداشــت، از دیروز تا امروز ۲۰ 
مهرماه ۱۴۰۰ و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، 
۱3 هزار و 3۹۱ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور 
شناسایی شــد که یک هزار و 8۶۹ نفر از آنها بستری 

شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به 5 میلیون و ۷۲۹ 

هزار و ۷85 نفر رسید.
متاســفانه در طول ۲۴ ســاعت گذشــته، ۲۱3 بیمار 
کوویــد۱۹ جان خود را از دســت دادند و مجموع جان 

باختگان این بیماری به ۱۲3 هزار و 8۱ نفر رسید.
خوشــبختانه تا کنون 5 میلیون ۲۴۹ هزار و ۹5۶ نفر از 
بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.

5 هزار و ۱۲۴ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش 
های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار 

دارند.
تا کنــون 33 میلیــون و ۴53 هــزار و 8۷۷ آزمایش 

تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
در حال حاضر ۷ شــهر کشــور در وضعیت قرمز، ۱۰8 
شــهر در وضعیت نارنجی، ۲۴8 شهر در وضعیت زرد و 

85 شهر در وضعیت آبی قرار دارند.

بسترهای فسادزا به مدیران 
دستگاه های اجرایی معرفی 

شده اند
رئیس سازمان بازرسی کشور گفت: طی 5۰ روز اخیر نیز 
به مدیران جدید دستگاه های اجرایی هشدارهای لازم در 
همان ابتدای کار داده شد و همچنین بسترهای فسادزا در 

دولت نیز به آنها معرفی شده است.
به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، حجت الاسلام حسن 
درویشــیان رئیس سازمان بازرســی کل کشور در آئین 
چهلمین ســالروز تأسیس ســازمان بازرسی کل کشور 
طی ســخنانی با بیان اینکه نظارت بر حسن انجام امور 
در کشور مهمترین مأموریت سازمان بازرسی کل کشور 
اســت، اظهار کرد: مطالبه گری و پیگیری انجام وظایف 
دســتگاه های اجرایی و همچنیــن مطالبه گری از همه 
کسانی که در دســتگاه های اجرایی وظایف نظارتی بر 
عهده دارند، از جمله وظایف سازمان بازرسی کل کشور 

است.
رئیس سازمان بازرسی کل کشور، تقدم نظارت بر اقدامات 
دســتگاه های اجرایی را یکی از رویکردهای این سازمان 
عنــوان کرد و گفت: ما از این طریق باید دســتگاه های 
مختلف را در خصوص وظایف شــان به جهت جلوگیری 

از تخطی از قانون آگاه کنیم.
حجت الاسلام درویشــیان ارسال هشدارهای به موقع و 
ضــروری در مواقعی که تصمیم خلافــی در حال اتخاذ 
شدن اســت یا قبلًا گرفته شده اســت را دیگر رویکرد 
سازمان بازرســی کل کشــور عنوان کرد و افزود: طی 
5۰ روز اخیر نیز به مدیران جدید دســتگاه های اجرایی 
هشدارهای لازم در همان ابتدای کار داده شد و همچنین 

بسترهای فسادزا در دولت نیز به آنها معرفی شده است.
رئیس ســازمان بازرسی کل کشــور با بیان اینکه این 
سازمان در بحث شناسایی بسترها و گلوگاه های فساد در 
کشــور، گزارشی را تهیه کرده که در حال اهدا به رئیس 
جمهور و اعضای هیئت دولت است، گفت: در این گزارش 
راه ها و پیشنهادات برون رفت از گلوگاه های فساد نیز آورده 

شده است.
درویشیان با بیان اینکه 5۰ درصد از برنامه های سازمان 
بازرسی کل کشور پیرامون مسائل محوری و اصلی کشور 
طراحی شــده و در حال اجراست، از پیگیری جدی این 
سازمان برای افزایش نظارت ها و بازرسی های هوشمند 
و الکترونیک بر دســتگاه های اجرایی خبــر داد.رئیس 
سازمان بازرسی کل کشور استفاده از همه ظرفیت های 
قانونی پیش بینی شــده برای این سازمان نظیر استفاده 
از نظارت های همگانی و بازرسان افتخاری را مورد تاکید 
قــرار داد و گفت: هم اکنون بیش از چنــد هزار بازرس 
افتخاری در سطح کشور وجود دارد که تعداد قابل توجهی 
از این افراد فعال هستند و بخشی از گزارش های دریافتی 
درخصوص فساد از ناحیه همین بازرسان افتخاری است.

حجت الاسلام درویشیان شناســایی مدیران پاکدست، 
شــجاع و قانونمند و همچنین معرفی و تشــویق آنها را 
از دیگر رویکردهای ســازمان بازرسی کل کشور عنوان 
کرد.رئیس سازمان بازرسی کل کشور بر پیگیری تحقق 
ماموریت هایی که در ســند تحول قوه قضائیه بر عهده 
این سازمان گذاشته شــده نیز تاکید کرد و گفت: یکی 
از این مأموریت ها، پیش بینی سامانه تکالیف دستگاه های 
اجرایی و رصد تکالیف انجام شــده یا انجام نشده است 
که با جدیت پیگیر آن هستیم.حجت الاسلام درویشیان 
همچنین واکنش سریع سازمان بازرسی کل کشور نسبت 
بــه موضوعاتی که در افکار عمومــی و فضای مجازی 
مطرح شده و در حیطه صلاحیت و اختیارات این سازمان 
اســت را از دیگر رویکردهای سازمان بازرسی کل کشور 
عنوان کرد.رئیس سازمان بازرسی با اشاره به تعامل خوب 
و مثبت این ســازمان با مجلس شورای اسلامی گفت: 
نظرات تخصصی و مشورتی اعضای سازمان بازرسی کل 
کشور همواره در کمیسیون های مجلس مطرح می شود 
و مورد اســتقبال نمایندگان قرار می گیردحجت الاسلام 
درویشــیان همچنین به بیان آماری از اثربخشــی های 
غیرمالی سازمان بازرســی کل کشور در سال گذشته و 
۶ ماهه نخست امســال پرداخت و گفت: ۲ هزار و ۱۶۷ 
مورد اجرای صحیح قوانین و مقررات، 3 هزار و ۱۴5 مورد 
اصلاح فرآیندها، روش ها و بهبود امور، ۶۲۹ مورد اصلاح 
مقررات، آئین نامه و بخشنامه ها، ۴۷ مورد ارسال مصوبات 
خلاف قانون دستگاه های اجرایی به دیوان عدالت اداری 
و ابطال این مصوبات، ۱۱۲ مورد اصلاح یا فسخ قرارداد 
و ۲۹۶ مورد لغو یا تجدید مناقصه یا مزایده، بخشــی از 
اقدامات اثربخش غیرمالی سازمان بازرسی کل کشور طی 

یک سال و نیم گذشته بوده است.

درحالیکــه چندی پیش مصوبه »ســند ملی 
حقــوق کــودک و نوجوان« توســط رئیس 
جمهوری برای اجرا ابلاغ شــد، کارشناسان 
حقوقی حوزه کودک این سند را دارای نوآوری 
ها و ابتکاراتی جدید دانسته و در برخی موارد 
هم اشکالات و ابهاماتی به برخی از مواد این 

سند وارد کرده اند.
به گزارش ایســنا، مصوبه »سند ملی حقوق 
کودک و نوجوان« که در جلســه ســال ۹۷ 
شورای عالی انقلاب فرهنگی و بنا به پیشنهاد 
شورای فرهنگی و اجتماعی زنان و خانواده، به 
تصویب رسیده بود، چندی پیش توسط رئیس 

جمهوری برای اجرا ابلاغ شد.
این ســند کــه دارای ۱۴ ماده اســت و در 
بخشــی از متن آن آمده اســت که در طول 
چند دهــه اخیر، موضوع حقــوق کودک در 
عرصه بین المللی نیز محور توجهات نهادهای 
بین المللی و دولت ها قرار گرفته است. تدوین 
و تصویب »کنوانسیون حقوق کودک« حاکی 
از دغدغه جامعــه بین المللی در زمینه حقوق 
کودک است که جمهوری اسلامی ایران نیز 
به این پیمان نامه بین المللی به طور مشــروط 

ملحق شده است.
با توجه به عــدم تعیین شــروط و ضرورت 
سندی واحد که با یکپارچگی و انسجام، اصول 
سیاســت ها و مبانی حقوقی کودک در ابعاد 
تربیتی، فرهنگی، بهداشتی، قضایی و حقوقی 
موجب وفاق و وحدت نظر مســئولین و نظام 
اسلامی شــود و در چارچوب اقدام ملی 3۴ از 
راهبرد کلان 3 نقشه مهندسی فرهنگی کشور 
مبنی بر »تدوین ســند ملی کودک و نوجوان 
مبتنی بر آموزه ها و معارف اسلامی« و برای 
ارائه الگوی اســلامی- ایرانی در حوزه حقوق 

کودک و نوجوان؛ این سند به تصویب رسید.
در این راستا محمود عباسی، دبیر مرجع ملی 
حقوق کودک با اشــاره به ســند ملی حقوق 
کــودک و نوجوان که طی چند روز گذشــته 
توســط رئیس جمهوری ابلاغ شد، به ایسنا 
گفت: این سند از ســال ۱3۹۲ در دستور کار 
شــورای عالی انقلاب فرهنگــی قرار گرفت 
و حدود 5 ســال طول کشــید تا به تصویب 
شــورای عالی انقلاب فرهنگی برسد اما این 
ســند به دلیل اینکه امضا نشده بود مسکوت 
ماند و اخیرا توســط رئیس جمهوری ابلاغ و 
به دســتگاه های مختلف برای اقدام به اجرا، 

ابلاغ شد. 
وی بــا بیان اینکه ما به عنــوان مرجع ملی 
کنوانســیون حقوق کــودک بلافاصله پس 
از ابــلاغ مصوبه، موضوع را در دســتور کار 
کمیته حقوقی شورای هماهنگی مرجع ملی 

کنوانســیون حقوق کودک قرار دادیم، افزود: 
این کمیته متشکل از نمایندگان دستگاه های 
مختلف از جمله ســمن ها و اساتید برجسته 
دانشگاه هاست. هدف این بود که ببینیم چگونه 
باید برای اجرای این سند اقدام شود و مقدماتی 
فراهم شــود تا موضوع در دستور کار شورای 
هماهنگــی مرجع ملی که به ریاســت وزیر 
دادگستری تشکیل می شــود، گذاشته شود. 
البته این اتفاق افتاد و کمیته تشکیل جلسه داد 
و نهایتا در دستور کار شورای هماهنگی مرجع 
ملی قرار دارد که به زودی جلسه آن تشکیل 
خواهد شــد. البته در این جلســه قصد داریم 
معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوری، 
نمایندگان شــورای عالــی انقلاب فرهنگی، 
شورای همبستگی زنان شورای عالی انقلاب 
فرهنگی و نمایندگان دستگاه های مختلف و 

صاحب نظران نیز حضور داشته باشند.
عباســی با اشاره به اینکه ســند ملی حقوق 
کودک و نوجوان مشــتمل بر ۱۴ ماده است، 
به بررسی جایگاه قانونی این سند پرداخت و 
گفت: مصوبات شورای عالی انقلاب فرهنگی 
تالی تلو قوانین مصوب مجلس شورای اسلامی 
محسوب می شــود؛ بنابراین این سند باید در 
چارچوب قانون اساســی، اســناد بالادستی و 
قوانین مصوب مجلس شورای اسلامی تفسیر 

و توجیه نمود. 
شــورای عالی انقلاب فرهنگــی می تواند به 
مجلس به عنوان ارگانی بالا دست، بگوید که 
باید قوانین خود را منطبق با سند ملی کودک 

اصلاح کند؟
وی خاطرنشــان کرد: این ســند نوآوری ها 
و ابتکاراتــی دارد ضمن اینکه در این ســند 
ابهاماتی وجود دارد که باید مورد بررسی قرار 
گیرد، به همین دلیل ما در شورای هماهنگی 

مرجع ملی کنوانســیون حقوق کودک به این 
موضــوع خواهیم پرداخت؛ بــه طور مثال در 
ماده ۱3 به این نکته اشــاره شده که از زمان 
تصویب مفاد مرتبط با کودکان و نوجوانان در 
معاهدات بین المللی، این سند قابل اجراست و 
قوانین و برنامه های مغایر باید اصلاح شــود. 
از نظر حقوقی این ســوال مطرح است که آیا 
شــورای عالی انقلاب فرهنگــی می تواند به 
مجلس شورای اسلامی که مرجع بالادستی 
آن محسوب می شود بگوید که باید قوانین خود 
را منطبق با این سند اصلاح کند؟ این ابهامی 
اســت که وجود دارد. زمانی که ســندی در 
شورای عالی انقلاب فرهنگی تصویب می شود 

باید در چارچوب قوانین وضع شود.
عباســی تاکید کرد: در بند دیگر ســند گفته 
شده کلیه دستگاه های مرتبط با امور کودکان 
و نوجوانان، برحســب وظایف دســتگاهی و 
سازمانی باید با اتخاذ تدابیر قانونی تصمیمات 
و برنامه هایی راجع بــه آنان و مواد مندرج در 
این ســند را اعمال کننــد. همچنین در بند 
دیگر ماده ۱3 اشــاره شــده این سند مبنای 
معرفی و تبیین جایگاه کــودکان و نوجوانان 
در نظام جمهوری اســلامی ایران در مجامع 
بین المللی قرار می گیرد. زمانی که قانونی در 
مجلس شورای اسلامی به تصویب رسیده و 
به تایید شــورای نگهبان نیز رسیده است؛ آیا 
می توان آن را نادیده انگاشــت؟ به طور مثال 
در خصوص کنوانسیون حقوق کودک سازمان 
ملل که از ســال ۱3۷۲ ما به این کنواسیون 
پیوسته ایم و این کنوانسیون هم براساس ماده 
۹ قانون مدنی در حکم قانون است و در آنجا 
هم قانون گذار تاکید می کند کنوانســیون ها و 
معاهدات بین المللی که جمهوری اســلامی 
ایران به آن پیوســته در حکم قانون اســت 

آیا ســند ملی مصوب شــورای عالی انقلاب 
فرهنگی می تواند ناسخ کنوانسیون باشد؟!.

وی ادامه داد: بنابراین، این کنواسیون در حکم 
قانون است و ما به آن ملحق شدیم )هرچند 
با حق شرط به آن ملحق شده ایم(. اگرچه در 
جایی از این سند اشــاره شده اگر مغایرتی با 
قوانین و مقررات وجود داشته باشد نباید آن را 
اجرا کنیم و باید موازین شرع را ملاک عمل 
قرار دهیم. اما این سند برای ما روشن نمی کند 

که در کجا با موازین شرع مغایرت دارد؟!.
دبیر مرجع ملی حقوق کودک با اشاره به اینکه 
ابهامات و اشــکالاتی به این سند وارد است، 
به دیگر ابهامات و اشــکالات این سند اشاره 
کرد و گفت: قانون گذار چند دهه بعد از انقلاب 
در قانون حمایت از اطفال و نوجوانان، طفل و 
نوجوانان را تعریف کرده و گفته است فردی که 
به سن ۱5 سال نرسیده باشد طفل و فرد ۱5 
تا ۱8 ســال نوجوان است. تلاش های زیادی 
صورت گرفته تا قانون گذار به این نتیجه رسیده 
که طفل و نوجوان را تعریف و سن مشخصی 
بــرای آن اعلام کند. قانون هم به تصویب و 
تایید شورای نگهبان رسیده است؛ حال شورای 
عالی انقلاب فرهنگی دوبــاره ما را به عقب 
بازگردانــده و ابهامی در ماده یک ایجاد کرده 
و ســن کودک و نوجوان را در ابهامی که در 

گذشته داشتیم، باقی گذاشته است.
عباسی معتقد است البته یکی از نوآوری های 
این ســند این است که رشد را تعریف کرده و 
این جزو امتیازات این سند است. به این معنی 
که پیش از این بلوغ را به مسائلی مانند اینکه 
از نظر جنسی فرد به سنی رسیده باشد تعریف 
می کردند و به رشــد عقلی توجه نمی شد، اما 
خوشبختانه موضوع رشد مورد توجه این سند 
قرار گرفته و رشد رسیدن به مرتبه ای از حیات 
اســت که نوجوان قادر به تشخیص مسائل و 
منافع خود و درک عمل خود باشد؛ این نوآوری 
و ابتکاری است که در این سند دیده می شود. 
اما درخصوص بلــوغ ما را به عقب برگردانده 
است؛ یعنی در بند دو ماده یک بلوغ را رسیدن 
به مرحله ای که علائم ثانویه جنســی ظاهر 

می شود، تعریف کرده است.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره 
به اینکه این سند، سندی راهبردی است که 
بایــد راهبردهای مربوط به حــوزه کودک را 
فرا رو بگذارد تا در چارچوب آن سیاســت ها 
و برنامه ها تنظیم شــود، به ایسنا گفت: اگر از 
نظر حقوقی این سند را تالی تلو و زیر مجموعه 
قانون رســمی کشــور می دانیم که به تایید 
شورای نگهبان رسیده است، طبیعتا زمانی که 
رشد و بلوغ و سن بلوغ را تعریف می کند باید 

منطبق با قانون باشد. قانون حمایت از اطفال 
و نوجوانان مصوب ســال ۱3۹۹ که به تایید 
شورای نگهبان هم رسیده گفته سن کودکی تا 
۱5 سال و سن نوجوان از ۱5 تا ۱8 سال است. 
اما این سند ما را به قبل از قانون بازگردانده و 
همان ابهام را ایجاد کرده اســت و گفته بلوغ، 
رسیدن به مرحله ای که علائم ثانویه جنسی 
ظاهر می شــود، می باشد. به هر حال قضات 
و دستگاه های اجرایی می توانند برداشت های 
متفاوتی داشته باشند. ضمن اینکه در سندی 
که تالی تلو قانون است باید از قانون تبعیت کند 

و براساس قانون مطالب را بیان کند. 
وی در ادامــه بیان کرد: اینکه در کشــور به 
راهبردهــای مربوط به حــوزه حقوق کودک 
یا سیاســت های کلی نظام به عنوان اســناد 
بالادستی نیاز داریم تردیدی نیست. ما یا باید 
برای این موضوع به ســراغ مجمع تشخیص 
مصلحت نظــام می رفتیم و با دســتور مقام 
معظم رهبری سیاســت های کلــی نظام در 
حوزه حقوق کودک تبیین و تشریح می شد یا 
به سند راهبردی روی می آوردیم که این سند 
راهبردی چارچوب های کلی حمایت همه جانبه 

از کودک و نوجوان را در کشور تبیین کند.
عباســی یادآور شــد: در هر صورت این سند 
در شورای عالی انقلاب فرهنگی به تصویب 
رسیده است؛ البته نه اینکه مواردی که در این 
سند آمده در ســایر قوانین و مقررات یا اسناد 
بالادستی نیست، بلکه به صورت پراکنده وجود 
دارد اما اینکه به صورت منسجم در یک سند 
جمع شود و آیا این سند تامین کننده همه آن 
اهدافی که ما در جســتجوی آن هستیم، می 
باشد یا خیر، ابهام دارد و این یکی از مسائلی 
است که در دستور کار شورای هماهنگی قرار 
دارد که در مورد آن بحث شود. اما به هر حال 
این سند توسط رئیس جمهوری ابلاغ شده و 
باید اجرا شود و تکالیف دستگاه ها روشن است،  
اما این مانع از این نیست که اگر نقد حقوقی 
به ســند داریم آن را مطرح نکنیم؛ این نقدها 

موجب ارتقاء سند، قوانین و مقررات می شود.
وی در ادامه در پاســخ به ســوال دیگری در 
خصوص امکان اصلاحات ســند ملی حقوق 
کودک و نوجــوان، بیان کــرد: البته امکان 
اصلاح ســند وجود دارد، البته راهکار اصلاح 
سند از کانال شــورای عالی انقلاب فرهنگی 
می گذرد. این ســند اشــکال و ابهاماتی دارد 
که وظیفه داریم آن را به مراجع ذیربط اعلام 
کنیم. لیکن به دلیل اینکه سند به تازگی ابلاغ 
شــده، زمینه ای برای اصلاح آن وجود ندارد و 
باید زمان بگذرد، سپس در دستور کار اصلاح 

واقع شود.

ایراداتوابهاماتسندملیحقوقکودکانونوجوانان:

سندملیکودکاناصل»محرمانگی«دررحمجایگزینواهدایجنینراحفظمیکند؟

وزیر کشور خبر داد

فعالیت اصناف از ابتدای آبان منوط به تزریق واکسن

رئیس سابق سازمان مدیریت بحران شهر تهران:

تلفات زلزله  شدید در تهران بیش از شنیده ها خواهد بود

وزیر کشور تاکید کرد: فعالیت اصناف به ویژه اصنافی که 
با مواد غذایی ســر و کار دارند از ابتدای آبان ماه منوط به 

دریافت واکسن است.
به گزارش ایســنا، احمد وحیدی در پایان جلســه قرارگاه 
ستاد ملی مقابله با کرونا در تشریح مصوبات و موضوعات 
مورد بررســی در این جلســه گفت: در این جلســه رفع 
محدودیت های هوشمند مورد بررسی قرار گرفت. به این 
شــکل که چگونه هوشمند محدودیت ها را رفع کنیم. نرم 
افزار و پلتفرمی که از قبل تهیه شده بود در چند استان به 
صورت آزمایشی اجرا شد که این موارد مورد بحث و بررسی 
قرار گرفت. همچنین در مورد مراکزی که باید به این پلتفرم 
متصل می شدند بحث شــد چرا که وقفه ای در این حوزه 
ایجاد شده بود و مقرر شــد این کار هر چه زودتر انجام و 
مراکز مرتبط به این پلتفرم متصل شوند تا زمینه تعمیم آن 
فراهم شــود.وی افزود: در بخش دیگری از این جلسه در 

مورد فعالیت اصناف و ادارات بحث و گفت وگو شد، اصنافی 
که با مواد غذایی سر و کار دارند فعالیت آنها منوط به زدن 
واکسن خواهد شد که این کار نیز به دقت مورد نظارت قرار 
خواهد گرفت. مقرر شد وزارت بهداشت اسامی سه میلیون 
نفر از شش میلیون نفر اصنافی که واکسن تزریق کرده اند 
را در اختیار قرار دهد تا با تبادل این اســامی برای افرادی 
که واکسن به آنها تزریق شده است امکان فعالیت در محل 
کار فراهم شــود. فعلا آخر مهر ماه برای اجرای این طرح 
تعیین شده است.وی تاکید کرد:  از همه اصناف درخواست 
می شود که اگر تا به حال واکسن نزده اند نسبت به تزریق 

واکسن اقدام کنند.
وزیر کشور در بخش دیگری از صحبت های خود با تاکید بر 
اینکه وزارت بهداشت آمادگی دارد تا روزانه به سه میلیون 
نفر واکســن تزریق کند، افزود: حــدود 5۱ یا 5۲ درصد از 
اصناف تا کنون واکســن دریافت کرده اند که این رقم کم 

است و باید همه آنها بطور کامل واکسن دریافت کنند. سه 
میلیون نفر از اصناف باقیمانده اند که باید نسبت به تزریق 
واکســن اقدام کنند. با توجه به ظرفیت وزارت بهداشت و 
فرصت ۱۱ روزه تا پایان مهر ماه امکان انجام این کار وجود 
دارد.وی در خصوص تزریق واکسن دانش آموزان نیز گفت: 
تزریق واکســن دانش آموزان متوسطه سطح یک و دو در 
حال انجام است و بازگشایی مدارس برای این مقطع انجام 
خواهد شــد، در حال حاضر نیز 5۷۰ پایگاه برای واکسن 
دانش آموزان برپا شــده تا کار آموزشی آنها به خوبی آغاز 
شــود.وحیدی بررسی اثربخشی واکسن ها را یکی دیگر از 
موارد مورد بحث در این جلسه خواند و افزود: واکسن های 
داخلی در ارزیابی ها اثربخشــی خوب خود را نشان دادند 
و تمایل اســتفاده از آنها در استان های مختلف نیز خوب 
بوده است. همچنین واکسن های وارداتی نیز خوشبختانه 
اثربخشی خوبی داشــتند.وی تاکید کرد: موضوع دیگری 

که در این جلســه مورد بررســی قرار گرفت لزوم رعایت 
پروتکل های بهداشــتی بود متاسفانه رعایت پروتکل های 
بهداشــتی کاهش یافته و به حدود ۴5 درصد رســیده که 
این موضوع نگران کننده است و از سوی دیگر نگرانی از 
بروز پیک ششم وجود دارد، لذا همه مردم باید مراقبت کنند 
تا وارد پیک ششــم نشویم. اگر این مراقبت صورت نگیرد 
وارد پیک بعدی شده و با معضلات بسیاری مواجه خواهیم 
شد.وزیر کشور تاکید کرد: در حال حاضر امکانات مناسب 
فراهم شده تا ســایر افرادی که واکسن دریافت نکرده اند 
واکسینه شوند، البته رعایت پروتکل های بهداشتی باید به 
دقت مد نظر قرار گیرد. برخی استان ها به تفکیک در این 
جلسه مورد بررسی قرار گرفتند تا استان هایی که با مشکل 
مواجه هستند به سرعت مشکلات آنها رفع و مراقبت بیشتر 
توسط اســتانداران انجام شود البته سایر استان ها نیز باید 

مراقبت کنند تا دچار مشکل نشوند.

رئیس ســابق سازمان مدیریت بحران شهر تهران گفت: 
چنانچه شاهد وقوع زلزله سنگین در تهران باشیم، شدت 
خســارات و میزان تلفات نیز فراتر از مطالبی اســت که 

می شنویم.
رضــا کرمی محمدی در گفتگو بــا خبرنگار مهر، درباره 
آســیب پذیرترین مناطق پایتخت در برابــر زلزله اظهار 
داشت: این موضوع به چند عامل بستگی دارد که یکی از 
آنها نزدیکی به گسل ها است. در حال حاضر نمی دانیم که 
کدام گسل در شهر تهران فعال است و بیش از ۲۰ گسل 
در پایتخــت وجود دارد. به طور کلی مناطقی که نزدیک 

گسل باشد خطر بیشتری دارد.
وی با اشاره بر اینکه در صورت وقوع زلزله کدام مناطق 
بیشتر خســارت خواهند دید افزود: یکی دیگر از عوامل 
پرخطر ســاختمان های غیر اصولی است. ساختمان های 
موجود در بافت فرســوده و ساختمان هایی که اصولی و 
مهندسی ساخته نشده، از مصالح مناسب استفاده نکرده 
یا خاک منطقه مناسب نیست، از جمله عواملی است که 
میزان آسیب و خســارت در زمان وقوع حوادث از جمله 

زلزله را تشدید می کند.

رئیس سابق ســازمان مدیریت بحران شهر تهران اکید 
کرد: به طور کلی بافت فرسوده آسیب پذیرترین بخش در 

هنگام وقوع حوادثی از جمله زلزله است.
وی در پاســخ به این ســوال که در صورت وقوع زلزله 
در پایتخت پیش بینی می کنید چه جمعیتی آسیب ببینند، 
عنوان کرد: اگر زلزله ضعیف و کوچک باشد طبیعتاً افراد 
کمی آسیب می بینند. به طور کلی میزان افراد آسیب دیده 
به شــدت زلزله بستگی دارد و چنانچه شاهد وقوع زلزله 
سنگین در تهران باشیم شدت خسارات و میزان تلفات نیز 

فراتر از چیزهایی که می شنویم، است.
رئیس سابق ســازمان مدیریت بحران شهر تهران ادامه 
داد: حــدود ۱3 میلیون نفر در شــهر تهران حضور دارند 
که با وقوع زلزله قوی می توان گفت این جمعیت آسیب 

خواهند دید.
محمدی در پاسخ به این سوال که چه زلزله برای تهران 
قوی و تخریب کننده محســوب می شود، بیان کرد: اگر 
زلزله بالای ۶ و نیم ریشتر باشد کار بسیار دشوار خواهد 

شد.
وی در خصوص اینکه احتمال وقوع زلزله قوی در تهران 

طی ۲۰ سال آینده چقدر است، عنوان کرد: زلزله شناسان 
این موضوع را بررسی کردند اما هنوز توافق کاملی در این 
زمینه وجود ندارد. به عنوان مثال توکیو اعلام کرده که در 
3۰ سال آینده به احتمال ۷۰ درصد زلزله بالای ۷ ریشتر 
در این شهر رخ خواهد داد. ما هم چنین مطالعاتی داریم 
اما هنوز توافقی در این زمینه وجود ندارد به همین دلیل 
نمی توانم چیزی بگویم اما پیش بینی ها برای ما نیز تقریباً 

به همین شکل است.
رئیس ســابق سازمان مدیریت بحران شهر تهران درباره 
اینکه در صورت وقوع زمین لرزه سنگین در تهران شرایط 
هشــدار اضطراری و وقوع بحران اعلام خواهد شد، بیان 
کرد: می توانیم در این زمینه هشدار اضطراری بدهیم اما 
ســاز و کارهای فنی این امر باید تکمیل شود که حدود 
یک الی دو ســال طول می کشد. البته طبق قانون کسی 
اجازه اعلام هشــدار اضطراری ندارد اما باید ساختارها و 
ســاز و کارهای این امر مشخص و پیگیری های لازم در 

این زمینه انجام شود.
محمدی بیان کرد: پس از هشدار نیز در صورت آموزش 
دیدن مردم، تلفات بســیار کاهــش می یابد. کمک های 

بین المللی نیز در شرایط وقوع زلزله ای شدید که امکان 
مدیریت آن را نداشته باشیم، انجام می شود.

وی افزود: این کمک ها ساختار دارد و سازمان های آن در 
دنیا مشخص است. ما باید رابطه خوب و مستمری با این 
سازمان ها داشته باشیم تا در زمان وقوع بحران آن ساز و 
کارها پیاده شود. در غیر این صورت تنها شاید کمک های 
پراکنده در حد دارو و پتو خواهیم بود که در شرایط وقوع 

زلزله شدید، چندان مؤثر نخواهند بود.
رئیس ســابق سازمان مدیریت بحران شــهر تهران در 
پاسخ به این سوال که در حال حاضر رابطه کشور با این 
سازمان ها در چه وضعیتی اســت، عنوان کرد: متأسفانه 
چندان مناســب نیســت. توصیه بنده به مسئول بعدی 
سازمان نیز پیگیری پروژه های بعدی و به روز نگه داشتن 
ســامانه های هشدار سریع اســت، چرا که احتمال از کار 

افتادن سامانه پس از ۶ ماه بی توجهی وجود دارد.
محمدی ادامه داد: موضوع دیگر و با اهمیت نیز پیگیری 
قانون مدیریت بحران و اجرای مانور است. این قانون دو 
ســال است که هنوز اجرا نشده و اجرای آن باید پیگیری 

شود.
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارانرژی

وزرات نیرو 10 هزار مگاوات 
برق از محل نیروگاه های 
تجدیدپذیر تولید می کند

شــورای  مجلس  اقتصادی  کمیســیون  رییس 
اســلامی با بیان اینکه وزارت نیرو برنامه های 
بسیار خوبی برای ساماندهی نیروگاه ها با راندمان 
بســیار پایین دارد گفت که بــا وزیر نیرو تفاهم 
شد ظرف ۴ سال آینده ۱۰ هزار مگاوات برق از 

محل نیروگاه های تجدیدپذیر تولید کند.
به گزارش ایســنا، محمدرضــا پورابراهیمی در 
توضیح جلسه امروز کمیسیون اقتصادی مجلس 
گفت: این جلســه با حضور وزیر نیرو و نماینده 
تشکل ها و ســندیکای بخش خصوصی صنعت 
برق تجدید پذیر برای آســیب شناســی درمورد 
عدم توجه بــه صنعت تولید برق تجدید پذیر در 

دولت های یازدهم و دوازدهم تشکیل شد.
وی افزود: طبق برنامه ششم توسعه باید 5 هزار 
مگاوات برق از محــل نیروگاه های تجدیدپذیر 
وارد شبکه می شد اما دولت به یک دهم تعهدات 
خود نیز عمل نکرده لذا با وزیر نیرو تفاهم شد که 
ظرف ۴ ســال آینده ۱۰ هزار مگاوات برق یعنی  
دو برابر تعهدات برنامه ششــم توســعه از محل 
نیروگاه های تجدیدپذیرتولید شود که عدد بسیار 
بزرگی است، در این بخش نیازمند تصمیماتی در 

حوزه اقتصاد انرژی و نحوه محاسبات هستیم.
پور ابراهیمــی، ادامه داد: همچنین مقرر شــد 
تصمیمات و مدل های مرتبــط با اقتصاد انرژی 
اتخاذ شده به صورت کار مشترک بین کمیسیون 
اقتصــادی، وزارت نیــرو و نماینــدگان بخش 
خصوصی عملیاتی شود. البته برنامه بسیار خوبی 
نیروگاه ها  نیرو بزای ســاماندهی  توسط وزارت 
با راندمان بســیار پایین ارائه شــد، برخی از این 
نیروگاه ها با ۲۰ تا 3۰ درصد ظرفیت تولید خود 

کار می کنند.
رییس کمیســیون اقتصــادی مجلس گفت که 
قرار است ظرف یک ماه آینده تمامی محورهای 
مشــکلات مرتبط با عملیــات اجرای در بخش 
سرمایه گذاری تولید انرژی های تجدید پذیر در 
کارگروه مشــترک کمیسیون اقتصادی و وزارت 
نیرو برطرف شود ، در این مدت علاوه بر اعلام 
نتایج، برنامه جدیدی در حوزه ســرمایه گذاری 
در بخش انرژی های تجدید پذیر در دســتور کار 

قرار بگیرد.
وی در پایان ابراز امیدواری کرد که با همکاری 
مجلس، دولت و وزرات نیرو شاهد اتفاقات خوبی 
طی ماه ها و ســال های آینده در زمینه افزایش 

ظرفیت تولید برق باشیم.

بررسی ساماندهی نیروهای 
وزارت نفت در کمیسیون 

انرژی مجلس
رییس کمیســیون انرژی مجلس شورای اسلامی 
از بررســی نحــوه افزایش تولید نفــت، وضعیت 
شرکت های عملیاتی، ســرمایه گذاری، دیپلماسی 
انرژی و ســاماندهی منابع انسانی در شرکت نفت 

با حضور مسوولان مربوطه خبر داد.
به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، »فریدون حسنوند« 
در توضیح نشست عصر سه شنبه کمیسیون انرژی 
مجلس شــورای اســلامی به خبرنگاران گفت: در 
این نشست »محسن خجســته مهر«  مدیرعامل 
شــرکت ملی نفت ایران حاضر شــد و موضوعاتی 
مانند افزایــش تولید نفت، وضعیت شــرکت های 
عملیاتــی، فروش نفــت، نحوه ســرمایه گذاری، 
دیپلماسی انرژی، ساماندهی منابع انسانی در شرکت 
نفت، دعوت از ســرمایه گذاران داخلی و خارجی در 
حوزه نفت، شــرکت های عملیاتی و... مورد بحث و 
بررسی قرار گرفت.رییس کمیسیون انرژی مجلس 
شــورای  اسلامی با بیان اینکه  اعضای کمیسیون 
و معاون وزیر نظــرات و دیدگاه های خود را در این 
موارد مطرح کردند، افزود: میزان نیاز به تولید نفت، 
میزان نیاز صنایــع، نیروگاه ها و مصارف خانگی به 
گاز از دیگر مباحث مطرح در این نشســت بود که 
مدیرعامل شــرکت ملی نفت در حوزه های مربوط 
به خود توضیحاتی ارائه کردند.  حسنوند با تاکید بر 
اینکه مقرر شد روش های تشویقی و حمایتی، انگیزه 
را در نیروهای صنعت نفت بالا ببرد، اظهار داشــت: 
بر همین اساس در معاونت امور انسانی وزارت نفت 
شکل گرفته تا مشکلات مرتبط با کارکنان را حل 
و ســاماندهی کند این در حالی است که کارکنان 
وزارت نفت به طرق مختلف با کمیسیون انرژی در 
تماس هستند.  به گفته این نماینده مجلس در این 
جلسه بحث مســئولیت های اجتماعی شرکت ملی 
نفت نیز مطرح شــد چراکه لازم است این شرکت 
مسئولیت های خود را در مناطق نفت خیز و گازخیز 
به طور کامل انجام دهد.حســنوند در ادامه با اشاره 
به تدوین قانون بودجه ســال ۱۴۰۱،  گفت: در این 
نشســت مقرر شد برنامه های توســعه با یکدیگر 
تطبیــق داده شــده تا بتوانیم یک قانــون جامع و 
کامل در حوزه نفــت و گاز ارائه دهیم.   وی درباره 
درخواســت احمد مرادی نماینده بندرعباس درباره 
برخی سوءمدیریت ها در پالایشگاه نفت ستاره خلیج 
فارس به عنوان دیگر دستور جلسه امروز نیز گفت: 
این دســتور با حضور مدیران ذیربط وزارت نفت و 
وزرات تعاون کار و رفاه اجتماعی بررسی شد.رییس 
کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی خاطرنشان 
کرد: گــزارش نماینده درخواســت کنندگان اعمال 
۲3۴ قرائت شد و نمایندگان دستگاه های حاضر نیز 
توضیحاتی مطرح کردند و در نهایت مقرر شد؛ ظرف 
مدت یک هفته، جلسه دیگری برگزار شود و نقطه 
نظرات نماینده درخواست کنندگان در این باره شنیده 

و در نهایت گزارش به صحن مجلس ارسال شود.

 قطر پترولیوم به
 »قطر انرژی« تغییر نام داد

قطر پترولیوم - شرکت دولتی نفت و گاز قطر - 
برای نشان دادن رویکرد گسترده تر خود به »قطر 

انرژی« تغییر نام داد.
به گزارش خبرگزاری رویتــرز از دوبی، قطر نام 
شــرکت دولتی نفت و گاز خــود )قطر پترولیوم( 
را بــه قطر انرژی تغییر داد تا نشــان دهد راهبرد 
وســیع تری دارد. این شرکت اعلام کرد که قطر 
انرژی برخلاف ســایر تولیدکنندگان حوزه خلیج 
فارس، هیچ برنامه ای برای فروش دارایی هایش 

در جهت جمع آوری کمک های مالی ندارد.
سعد الکعبی، مدیر اجرایی این شرکت روز دوشنبه 
)۱۹ مهرمــاه( اعلام کرد: پول نقد زیادی داریم و 
به این ترتیب نشان داد که این شرکت قطری از 
رقیبان خود در خلیج فارس که دارایی هایشــاند را 
فروخته اند )مانند ســعودی آرامکو و شرکت ملی 

نفت ابوظبی( پیروی نخواهد کرد.
کعبی که وزیر انرژی قطر هم هســت، گفت: نام 
جدید نشــان دهنده راهبرد وســیع تر این شرکت 
شامل تمرکز بر بهره وری انرژی و فناوری سازگار 
با محیط زیســت مانند جذب و ذخیره دی اکسید 

کربن است.
قطر بزرگ ترین تأمین کننده گاز طبیعی مایع شده 

)LNG( در جهان است.
وزیر انــرژی قطر اظهار کرد: گاز که نســبت به 
سایر سوخت های فسیلی مانند نفت و زغال سنگ 
گازهای گلخانــه ای کمتری تولیــد می کند، در 
سال های آینده همچنان بخشــی از سبد انرژی 
جهان خواهد بود، حتی در شرایطی که جهان به 

سمت منابع تجدیدپذیر بیشتری می رود.

تحقق 101.3 درصدی 
برنامه تولید نفت و گاز 

مارون
مدیرعامل شرکت بهره برداری نفت و گاز مارون 
از تحقق ۱۰۱.3 درصدی برنامه تولید این شرکت 

در نیمه نخست امسال خبر داد.
به گزارش شانا به نقل از شرکت ملی نفت ایران، 
حمیــد کاویان در جلســه پیش بینــی بهره دهی 
چاه های نفت این شــرکت که با حضور علیرضا 
دانشی، سرپرست شــرکت ملی مناطق نفت خیز 
جنوب برگزار شد، ضمن تقدیر از زحمات کارکنان 
نفت و گاز مارون به دلیل ایجاد شــرایط تولیدی 
قابل قبول، گفت: خوشــبختانه موفق شدیم در 
نیمه نخست امســال، ۱۰۱.3 درصد برنامه تولید 

را محقق کنیم.
وی افزود: با اســتفاده از دســتگاه های فرآورش 
ســیار نفت )MOT(  و تفکیک گر ســیار نفت 
)MOS(، 5۹ هزار بشکه نفت را استحصال و با 
راه اندازی دو چاه مهم در مخزن بنگستان میدان 
شادگان که ســال های متمادی از سرویس خارج 
شــده بودند، روزانه 8 هزار بشکه به میزان تولید 

شرکت اضافه کردیم.
مدیرعامل شرکت بهره برداری نفت و گاز مارون 
به دســتاوردهای شــرکت نفت و گاز مارون که 
تأثیرات زیســت محیطی قابل توجهی نیز داشته، 
اشاره کرد و یادآور شد: خوشبختانه از فروردین ماه 
تا شــهریورماه ۱۴۰۰، موفق شدیم ۹۹.۴ درصد 
پساب های نمکزدایی را به چاه های دفعی تزریق 
کنیم و افزون بر این، در بخش جمع آوری گازهای 
همراه، با همکاری بخــش خصوصی روزانه ۱۶ 
میلیــون فوت مکعــب گاز همــراه را جمع آوری 
می کنیم که این مهم، میزان گازسوزی در مجتمع 
صنعتی شــماره ۶ مارون را تقریباً به صفر رسانده 

است.
کاویان به تشــریح همکاری با بخش خصوصی 
داخلی در ســاخت کالای مورد نیاز صنعت نفت 
پرداخت و اظهار کرد: در نیمه نخســت امســال، 
۲8۶۰ قطعــه مورد نیاز با هزینــه ای حدود ۴۲.5 
میلیارد ریال داخلی سازی شد و در مجموع از سال 
۱3۹۷ تاکنــون، ۱۶ هزار و 335 قطعه با  بیش از 

۲۱3 میلیارد ریال هزینه، بومی سازی شده است.
بــه گفته وی، ۶3 هــزار و 3۶3 موضع از خطوط 
لوله و تأسیسات شرکت مارون نیز از فروردین ماه 
تا شهریورماه ۱۴۰۰ ضخامت سنجی شده که تأثیر 
بسزایی در شناسایی مواضع معیوب و پیشگیری 
از حوادث داشــته است، به طوری که خوشبختانه 
شرکت نفت و گاز مارون هیچ گونه تلفات انسانی 

یا تأسیساتی در بازه زمانی یادشده نداشته است.

قیمت سبد نفتی اوپک وارد 
کانال 83 دلار شد

قیمت ســبد نفتی اوپــک دیروز )دوشــنبه، ۱۹ 
مهرماه( بــا افزایش حدود یک دلاری وارد کانال 

83 دلار شد.
به گزارش شــانا به نقــل از دبیرخانه ســازمان 
کشــورهای صادرکننده نفت )اوپک(، قیمت سبد 
نفتی اوپک دیروز 8۲ دلار و 53 ســنت ثبت شد، 
در حالــی  که جمعه )۱۶ مهرمــاه( 8۱ دلار و 5۴ 
ســنت بود.سبد نفتی اوپک شــامل ۱3 نوع نفت 
خام اعضای این سازمان از جمله مخلوط الجزایر، 
گیراســول آنگولا، ســبک رابی گابــن، میناس 
اندونزی، ســنگین ایران، سبک بصره، صادراتی 
کویت، السدر لیبی، ســبک بونی نیجریه، سبک 
عربی عربســتان، موربان امارات، مری ونزوئلا و 
جنو کنگوســت. قیمت نفت خام شاخص برنت 
و وســت تگزاس اینترمدیت )WTI( نیز امروز 
)سه شنبه، ۲۰ مهرماه( و تا لحظه انتشار این خبر 
بــه  ترتیب 83 دلار و ۶۲ ســنت و 8۰ دلار و 5۱ 

سنت به ازای هر بشکه بود.

مدیر ســابق امور بین الملل شرکت ملی 
نفت ایران موفقیت فروش نفت به روش 
تهاتــر را در گرو همــکاری وزارت نفت 
و بانک مرکزی دانســت و گفت: بانک 
مرکزی باید مجاب و متقاعد شود که این 
روش به نفع کشور و منافع ملی است و با 

تمام قدرت وارد میدان شود.
ســید محســن قمصری در گفت وگو با 
خبرنگار شانا با این تعریف ساده از تهاتر 
»تهاتــر به معنی مبادلــه کالا با کالا به 
منظور حذف پول اســت.« درباره اینکه 
چه زمانی از این روش برای فروش نفت 
استفاده می شود، اظهار کرد: زمانی که در 
زمینه نقل و انتقال وجوه مشــکلی وجود 
داشته باشد، یا زمانی که طرفین بر اساس 
اولویت ها و منافعشــان بخواهند وجوه را 
حذف کنند از روش تهاتر استفاده می شود 
که خوشــبختانه ما سابقه اجرایی در این 

زمینه زیاد داشتیم.
وی به این پرســش که استفاده از روش 
تهاتر چه مقدار می تواند فروش نفت را در 
زمان تحریم تســهیل کند با این توضیح 
که هم اکنون دو مشکل در زمینه فروش 
نفــت وجود دارد که مشــکل نخســت 
سیاسی اســت که تهاتر نمی تواند آن را 
حل کند، درباره مشــکل دوم اظهار کرد: 
دومین مشــکل بانکی اســت که روش 
تهاتر تا حدی می توانــد آن را رفع کند، 
اما باید پیش از آن بررسی شود چه میزان 
از مشکل فروش نفت بانکی و چه میزان 

سیاسی است؟
مدیر ســابق امور بین الملل شرکت ملی 
نفــت ایــران مهم ترین چالــش فروش 
نفت در ســال های اخیر را مسائل بانکی 
و مهم ترین چالــش در موضوع تهاتر را 
قوانین داخلی دانســت و گفت: تهاتر اگر 
در مســیر درســت قرار نگیرد می تواند 
اگر به  باشــد. برای نمونــه  خطرســاز 

پیمانــکاران داخلی برای تهاتر اختیار تام 
داده شود می تواند ســبب آشفتگی بازار 
شود. استفاده از روش تهاتر زمانی خوب 
خواهد بود که محــور آن بانک مرکزی 
باشد. ورود پیمانکاران در بازار )نفت( اگر 
بدون برنامه باشد آشفتگی در پی خواهد 
داشــت که ضررش بیشــتر از منافعش 

است.
قمصری موفقیــت فروش نفت به روش 
تهاتــر را در گرو همــکاری وزارت نفت 
و بانک مرکزی دانســت و درباره سابقه 
تاریخی فروش نفت بــه این روش هم 
اظهار کرد: در این زمینه دو نمونه موفق 
قرارداد  نخســت،  نمونه  می کنم.  عنوان 
ACU )قرارداد اتحادیه پایاپای آســیا( 
بود که پیش از انقلاب بین ایران – هند، 
ایران - ســریلانکا و ایران - پاکســتان 
امضا شــد، البتــه ایران - ســریلانکا و 
ایران - پاکســتان زیاد عملیاتی نشد، اما 
قرارداد با هند اجرایی شــد و تا ســال ها 
پــس از انقلاب ادامه داشــت. ما نفت را 

به هند صادر می کردیم، حســاب های ما 
نزد بانک مرکزی دو طرف دارای اعتبار 
بود، بازرگانان ما بــا روال بانک مرکزی 
کارهــای وارداتی را انجــام می دادند و 
بانک های مرکزی ســالانه بــا یکدیگر 
حساب و کتاب می کردند. عملیات موفقی 
بــود و تا قبل از فشــار و تحریم آمریکا 
ادامه داشــت.  نمونه موفق دوم مربوط 
به پس از پیروزی انقلاب اسلامی است 
که فولاد مبارکه اصفهان از ســوی یک 
شرکتی ایتالیا به روش تهاتر نفت ساخته 

شد.
وی با بیــان این دو نمونــه تأکید کرد: 
تهاتــر می تواند زمانــی در تحریم موفق 
باشد و مشــکلاتی را که ما برای انتقال 
پــول داریم حل کند کــه بانک مرکزی 
فعال شــود و اتاق تهاتر را هم فعال کند. 
البتــه نمی گویم ما را بــه پیک صادرات 
نفت )بیش از ۲ میلیون بشــکه در روز( 
به عنوان یک  اما می توانــد  می رســاند، 

راه حل، بخشی از مشکلات را حل کند.

مدیر ســابق امور بین الملل شرکت ملی 
نفت ایران  افزود: حذف عملیات مالی در 
دهه ۶۰ با وجود آنکه تحریم نبودیم مورد 
استقبال طرفین بود و راضی تر بودند، ما 
حتــی تهاتر زیــادی با اروپای شــرقی 
داشــتیم، منتهی ما در زمان تحریم هم 
تهاتر داشــتیم. متأسفانه خیلی نمی توانم 
به دلایل مســائل تحریم موضوع را باز 
کنم، امــا وجوهی که مــا در دوره دوم 
تحریم توانســتیم از بانک ها پس بگیریم 
غالبا به روش تهاتر بود، خیلی از عملیات 
صادراتمــان در ابتدای برجــام و قبل از 
برجام با اســتفاده از روش تهاتر بود و ما 
از طریق منابع معتبر تهاتر خوبی داشتیم. 
به عنوان نمونه برخی از سال ها پول حج و 
عتبات را از طریق تهاتر پرداخت کردیم. 
اینها نمونه های خوبی است که در زمان 
تحریم بوده و اگر مدیران فعلی بخواهند 
می توانیم فهرســت آنها را در اختیارشان 

قرار دهیم.
از  بــرای جلوگیــری  قمصــری گفت: 

به هم ریختگــی احتمالــی در تهاتر نفت 
با پیمانکاران داخلی تشــکیل ســازمان 
مستقل، متمرکز، صاحب اختیار، با قدرت 
و چابک که بتواند در لحظه تصمیم بگیرد 
بازار  به هم ریختگی  اســت.  کمک کننده 
)نفت( و بعضی رقابت های نسنجیده قطعاً 
به ضرر منافع ملی است. تهاتر به معنای 
عدم تمرکز در مبادله نفت و ایجاد منابع 
مختلف برای تهاتر نیســت. یک نمونه 
بگویم، شرکت شل با وجود آنکه در همه 
کشــورهای نفت خیز دنیا، شــرکت های 
مستقل صاحب نفت دارد، اما فروش آن 
در دفتر شــل لندن  مستقر است و نفت 
به صورت یکپارچه و تحت یک مدیریت 
فروخته می شود. برای جلوگیری از رانت 
و به هم ریختگی باید تمامی فعالیت ها در 

یک سازمان مستقل متمرکز شود.
وی یــادآوری کرد: از دلایــل موفقیت 
وزارت نفــت در ســال ۹۴ و ۹5 و اینکه 
توانســت در دوره کوتاه 3 تا ۴ ماهه بازار 
را پس بگیرد این بود که خودشان تصمیم 
می گرفتند و قراردادها را اجرا می کردند 
و هیئت پنج نفره تصویب و تأیید می کرد، 
البته آن موقع شــروع برجام بود و برجام 
هم کمک کرد و ما توانســتیم صادرات 
نفتمان را به روزانه ۲.5 میلیون بشــکه 
برسانیم، اما در شرایط تحریم به این رقم 
نمی رســیم، اگرچه یک سازمان مستقل 

می تواند شرایط کنونی را بهتر کند.
مدیر ســابق امور بین الملل شرکت ملی 
پایانی تأکید  ایران به عنوان نکتــه  نفت 
کرد: تهاتر نفت به طــور حتم با مدیریت 
امور  بانک مرکــزی در کنــار مدیریت 
بین الملل شــرکت ملی نفت ایران قابل 
انجام اســت، منتهی بانک مرکزی باید 
مجاب و متقاعد شــود که این روش به 
نفع کشــور و منافع ملی است و با تمام 

قدرت وارد میدان شود.

مدیرسابقاموربینالمللشرکتملینفتایران

تهاتربهنفعکشوراست

مدیر عامل آب و فاضلاب استان تهران:

مخازن سدهای تهران وضعیت خوبی ندارند

مدیرعامل توانیرتاکید کرد:

حمایت مجلس از تعرفه پلکانی برق

به گزارش ایســنا، محمدرضا بختیاری در پانزدهمین 
جلســه علنی شورای اسلامی شــهر تهران به عنوان 
میهمان در صحبت های خــود آماری از وضعیت آبی 
استان تهران مطرح کرد و گفت: بیش از ۱5۰ میلیارد 
مترمکعــب بیش از میزان مجاز از منابع آب زیرزمینی 
تهران برداشت می کنیم.  سال آبی گذشته بدترین سال 
در 5۰ ســال اخیر بود و در تهــران 3۷ درصد کاهش 
بارندگی و 3۰۰ میلیــون مترمکعب کمبود در مخازن 

داشتیم.
وی افزود: از ابتدای سال آبی جاری نیز تنها ۴میلی متر 
بارندگی داشــتیم و در حال حاضر مخازن شهر تهران 
۴5۲ میلیون مترمکعب آب دارد که در سال گذشته این 
رقم ۷5۱ میلیون مترمکعب بوده و 3۰۰ میلیون کسری 
مخازن را داریم. مخازن سدهای تهران وضعیت خوبی 
ندارند.وی ادامه داد: به رقم کاهش نزولات و افزایش 
دما اما برای اولین بار در تاریخ آب شهر تهران به دلیل 
فرهنگ سازی شاهد کاهش 3 دهم درصدی مصرف 
آب شرب شهروندان تهرانی. بودیم که بی سابقه است 

چرا که هر ساله این رقم افزایش می یافت.
مدیر عامل آب و فاضلاب استان تهران گفت: از ابتدای 
ســال جاری تاکنون ۶۹۰ میلیون متر مکعب مصرف 
آب ســال جاری بوده که در ســال گذشــته این رقم 
۶۹۲ میلیون مترمکعب بوده اســت. امسال حتی یک 
ســاعت هم قطعی آب ناشی از نبود آب نداشتیم و به 

رقم افزایش دما با کوچکترین مشــکلی در زمینه کم 
آبی روبرو نشــدیم.بختیاری تاکید کرد: برنامه ریزی ها 
را به گونه ای پیش می بریم که تا پایان ســال تهران 
با مشکل کمبود آب روبرو نشود.بختیاری به وضعیت 
مخازن ســدهای تامین کننده آب شرب شهر تهران 
اشاره کرد و افزود: ۴5۲ میلیون متر مکعب حجم این 
سدهاســت که سال گذشته در چنین روزی حجم آنها 
به ۷5۱ میلیون متر مکعب می رســید. امسال به دلیل 
کاهش بارندگی ها، با وجود افزایش چند درجه حرارت 
دما و شیوع کرونا، برای نخستبن بار در تاریخ مصرف 

آب شهر تهران، به دلیل فرهنگسازی و کارهای خوب 
شرکت آبفا نه فقط افزایش مصرف را نداشتیم که شاهد 
کاهش ۰.3 درصدی مصرف آب بودیم که این رویداد 
بی سابقه اســت در حالی که هر ساله با توجه به رشد 
جمعیت این اســتان،  ۲.5 درصد افزایش مصرف ثبت 

می شد.
وی افزود: امسال در شهر تهران با وجود همه مشکلات، 
افزایش دمای حدود ســه درجه ای، حتی یک ساعت 
قطعــی آب به دلیل کمبود آب ثبت نشــد؛ در تلاش 
هســتیم به گونه ای برنامه ریزی کنیم که شهروندان 

در مصرف آب شرب دچار مشکل نشوند. میزان مصرف 
آب شرب در شهر تهران سالانه به حدود یک میلیارد و 
۱۰۰ میلیون متر مکعب می رسد که توسط 5۴۰ حلقه 
چاه در شــهر تهران و مابقی از سدها تامین می شود.

وی ادامه داد: در شــرایط معمولی ۷۰ درصد آب شرب 
شــهر تهران از منابع آب زیر زمینی و 3۰ درصد از آب 
های سطحی تامین می شود که این میزان مصرف از 
منابع آب سطحی متناسب با بارندگی ها متغیر است. 
اکنون وضعیت منابع آب زیر زمینی اســتان تهران با 
۱5۰ میلیون متر مکعب بیلان منفی سالانه در شرایط 
مناسبی قرار ندارد و این موضوع به خصوص در جنوب 
تهران و به ویژه دشت ورامین که از مناطق ممنوعه و 

بحرانی کشور است، وضعیت حادتری دارد.
مدیرعامل شــرکت اب و فاضلاب استان تهران تاکید 
کرد کرد: در سال 8۹ ما حدود ۱۰ سانتی متر فرونشست 
را داشــتیم که این رقم  در سال ۹۷ از 5 سانتی متر تا 
3۰ ســانتی متر فرونشست ثبت شد که این نشان می 
دهد که وضعیت منابع زیر زمینی تهران و البرز بسیار 
نامناسب است و با توجه به بارگزاری بالای جمعیت باید 

فکری عاجل برای مدیریت منابع آبی انجام داد.
وی ادامه داد: شــهروندان تهرانی حدود ۱۷ درصد آب 
کشــور را مصرف می کنند که رقمــی در حدود یک 
میلیارد و ۱۰۰ میلیون متر مکعب است و این رقم برای 

کشور به ۶ میلیارد متر مکعب می رسد.

مدیرعامل توانیر از حمایت کمیسیون انرژی مجلس از 
تعرفــه پلکانی برق خبر داد و گفت: با این وجود برای 
بررسی برخی شکایات تعرفه ای مشترکان کمیته ای 
مشترک بین وزارت نیرو و کمیسیون انرژی تشکیل 

شد.
بــه گزارش خبرنگار مهر، در چند ماه گذشــته تعرفه 
برق مصرفی مشــترکان بــا اعمــال تعرفه گذاری 
پلکانی)IBT( محاسبه شده است. مهمترین ویژگی 
این مدل قیمت گذاری این است مشترکینی که دوبرابر 
الگوی متعارف مصرف می کنند قیمت صادراتی برق را 
می پردازند و یارانه ای به آنها تعلق نمی گیرد. به همین 
منظور نمایندگان مجلس جلسه ای را به منظور بررسی 

ابعاد این طرح با مسئولین صنعت برق برگزار کردند.
محمدحسین متولی زاده، مدیرعامل توانیر در گفتگو 
با خبرنگار مهر درباره جلســه مسئولان صنعت برق 
با اعضای کمیســیون انرژی مجلس گفت: جلســه 
خوبی بود و ابعاد طرح در جلســه بررســی و گزارشی 
به نمایندگان ارائه شد. خوشبختانه نمایندگان در صدد 
حمایت از عموم مردم که مصرف متعارف دارند برآمدند 
و تاکید کردنــد که برای مشــترکین پرمصرفی که 
تعدادشان کم است، اصلاح تعرفه و کاهش یارانه اقدام 
درستی بوده است و به این ترتیب از پلکانی شدن تعرفه 

که دو ماه قبل انجام شد، حمایت کردند.
وی افزود: با این وجود برای بررســی شکایاتی که از 

سوی مشترکان درباره تعرفه ها مطرح شده و در صورت 
لزوم، انجام برخی اصلاحات، یک کمیته مشترک بین 

وزارت نیرو و کمیسیون انرژی مجلس تشکیل شد.
مدیرعامل توانیر در پاسخ به ابهامات ایجاد شده برای 
مشترکینی که هزینه برق مصرفی آنها خیلی زیاد شده 
اســت گفت: در شش ماهه اول امســال بیش از 85 
میلیون قبض صادر شده است و با وجود آنکه ما تلاش 
کرده ایم که دخالت انســان و مأمور برق را به حداقل 
برسانیم اما احتمال اشتباه بدلیل آسیب دیدگی کنتور 

برق و یا اتصالی در منزل اشخاص وجود دارد و کسانی 
که احســاس می کنند تفاوت خیلی فاحشی در تعرفه 
برق شأن ایجاد شده به ادارات توزیع برق مراجعه کنند.

همچنین هادی بیگی نژاد، عضو کمیســیون انرژی 
مجلس در گفتگو با خبرنگار مهر با اشــاره به پلکانی 
شــدن تعرفه برق مصرفی مشــترکان گفت: برخی 
مشــترکان که با افزایش شــدید تعرفه برق مصرفی 
مواجه شــده بودند، قبوض خودشان را به کمیسیون 
انرژی فرســتاده بودند و ما پس از بررســی ها به این 

نتیجه رســیدیم که مشکلی وجود ندارد و طبق قاعده 
مصوب، تعرفه برق مصرفی محاســبه شده و افزایش 

تعرفه رخ داده است.
این عضو کمیســیون انرژی افزود: تــا قبل از تعرفه 
گذاری پلکانی اینطور بــود که هر چه مصرف بالاتر 
می رفت قیمت هم بالا می رفت ولی ضریب افزایش 
قیمت کمتر می شد و هیچ بازدارندگی ای نداشت اما در 
تعرفه گذاری پلکانی که دو ماه است اعمال شده، هدف 
این است کسانی که با مصرف بالای خودشان به منافع 

ملی ضربه می زنند از یارانه کمتری برخوردار شوند.
وی تصریح کرد: نکته مهمی که در جلسه کمیسیون 
انرژی با مسئولان صنعت برق مطرح شد، این بود که 
توضیح و فهم این قاعده برای مردم مشــکل است و 
مردم باید کاملًا بفهمند که مبنای محاسبه قیمت برق 
چگونه است و قرار شــد تا این امر به صورت ساده تر 

برای مردم توضیح داده شود.
وی در پایان با اشــاره به اینکه مشــترکان پرمصرف 
۲ درصد از کل مشــترکان را تشــکیل می دهند و از 
دهک های بالای درآمدی هستند گفت: اعمال تعرفه 
پلکانــی و دریافت قیمت برق با قیمت برق صادراتی، 
هیچ تأثیری بر زندگی این دهک ها ندارد و کمیسیون 
انرژی مجلس هم موافق است و تاکید دارد مشترکینی 
که مصرف بالا دارند باید هزینه تمام شــده و واقعی 

انرژی مصرفی شأن را بپردازد.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir
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 آلودگی هوا تاثیر منفی 
بر اقتصاد دارد!

آلودگی فزاینده هوا یکی از اصلی ترین چالش های کل 
جهان بوده است. این چالش تنها سلامت و جان فردی 
انســان ها را درگیر نمی کند بلکه سالانه ۲۲5 میلیارد 

دلار از اقتصاد جهان را نیز از بین می برد.
بهزاد اشجعی کارشناس آلودگی هوا در گفت و گو با 
پول نیوز اعلام کرد: میزان انتشار آلاینده ها و شرایط 
جوی دارای دو شاخص تعیین کننده کیفیت هوا است. 
او با مقایسه شرایط امسال با سال گذشته پیش بینی 
می کند: »در خصوص عامل اول اتفاق خاصی نیفتاده 
است. در طول سال گذشته کار خاصی برای کاهش 
آلودگی هوا انجام نداده ایــم، طبیعتاً هم نباید انتظار 
کاهش انتشــار آلاینده ها را نســبت به سال گذشته 
داشته باشیم، امسال با افزایش انتشار آلاینده ها نسبت 
به سال گذشــته نیز مواجه خواهیم بود چرا که تعداد 
خودرو ها سال به سال افزایش می یابند و هرسال نیز 
میانگین سنی ناوگان افزایش پیدا می کند که منجر به 

افزایش آلایندگی شان می شود.
هیچ کس از آلودگی هوا ایمن نیست. سازمان ملل در 
روز جهانی محیط زیســت هشــدار داد که از هر ۱۰ 
نفر روی زمین، ۹ نفر هوای آلوده تنفس می کنند. بر 
اساس آمار ســازمان جهانی بهداشت، این مساله به 
بحران جهانی مرگ تبدیل شده است. هر سال حدود 
۷ میلیون نفر بر اثر آلودگی هوا جان شــان را از دست 
می دهند. سوزاندن سوخت های فسیلی برای انرژی، 
حمل ونقل و صنعت، عامل اصلی آلودگی هواســت. 
همان طور که عامل گرم شدن زمین و انتشار کربن نیز 
سوخت های فسیلی هستند.« مجمع جهانی اقتصاد، 

چنین از آلودگی هوا و خطرات آن می نویسد.
بر اساس گزارش مجمع جهانی اقتصاد، آلودگی هوا 
هر ســاعت 8۰۰ نفر را به کام مرگ می کشــد؛ به 
بیانی دیگر، هر دقیقــه ۱3 نفر جان خود را به خاطر 
آلودگی هوا از دست می دهند. آلودگی هوای خانگی 
نیز هرسال باعث مرگ 3.8 میلیون نفر می شود. اغلب 
این مرگ ها نیز در کشــور های در حال توسعه اتفاق 
می افتد. ۶۰ درصد آن نیز در میان زنان و بچه هاست.

۹3 درصد از کودکان جهان، در مناطقی که هوایشان 
آلوده اســت، زندگی می کنند. ۹۷ درصد از شهر های 
جهان در کشــور های دارای درآمد پایین و متوسط، 
دستورالعمل های ســازمان جهانی بهداشت را برای 
سطح کیفیت هوا رعایت نمی کنند. در کشور هایی با 
درآمد بالا نیز، ۲۶ درصد این دســتورالعمل ها را اجرا 

نکرده اند.
نیویورک تایمز در گزارشــی می نویســد: »مطالعات 
زیادی اثبات می کننــد که آلودگی هوا، روی آموزش 
و درآمد های اقتصادی اثر مستقیم دارد. زمانی که حال 
فردی بد باشــد، عملکرد خوب در مدرسه و دانشگاه، 
یــا در محیط کار با اختلال مواجه می شــود. همین 
اختلال، بهره وری را کاهش می دهد. از طرفی دیگر، 
اگر عملکرد فرد در مدرســه و کار به دلیل مشکلات 
سلامت ایجاد شده باشــد، تهدید آن بلندمدت است 
و روی بهره وری آموزشــی و اقتصادی اثر بلندمدت 

دارد.«
طی ســال های اخیر، آلودگی فزاینــده هوا یکی از 
اصلی تریــن چالش های کل جهان بوده اســت. این 
چالش تنها ســلامت و جان فردی انسان ها را درگیر 
نمی کند بلکه سالانه ۲۲5 میلیارد دلار از اقتصاد جهان 
را نیز از بین می برد. بیشترین آسیب را نیز کشور های 

جنوب آسیا تجربه می کنند.
مطالعات جدید سازمان همکاری و اقتصاد بین المللی 
نیز درباره آلودگی هوا و اثرات اقتصادی آن، نشــان 
داده است که هر سال میلیارد ها دلار از اقتصاد جهان 
به خاطر آلودگی هوا از بین می رود و حجم آن تا سال 

۲۰۶۰، چندین برابر خواهد شد.
این سازمان می نویســد: آلودگی هوا روی سلامتی 
انسان و کشــاورزی اثر می گذارد. به همین ترتیب، 
طیفی از اثرات را ایجاد می کند. در دهه های پیش رو، 
این اثرات گسترده تر خواهد شد. افزایش فعالیت های 
اقتصادی و تقاضای انرژی به افزایش شدید آلودگی 
هوا منجر خواهد شــد. افزایش میزان انتشار اوزون و 
PM ۲.5 تاثیرات جدی روی اقتصاد خوداهد داشت. 
برآورد می شــود که هزینه هــای آلودگی هوا تنها در 
منطقه OECD از ۲۱ میلیارد دلار در سال ۲۰۱5 
به ۱۷۶ میلیارد دلار در سال ۲۰۶۰ برسد. همچنین در 
سال ۲۰۶۰ تعداد روز های از دست رفته کار به خاطر 
آلودگی هوا که روی بهره وری نیروی کار اثر مستقیم 

دارد، به 3.۷ میلیارد در سطح جهان می رسد.
آلودگی هوای تهران موضوعی اســت که تقریبا هر 
سال اهالی پایتخت در حال دست و پنجه نرم کردن با 
آن هستند، اما امسال نه تنها آلودگی هوا بسیار شدید 
شده بلکه حرف و حدیث ها در مورد عامل این آلودگی 
هم ماجرا را پیچیده تر کرده است، حسین شهید زاده 
مدیرعامل شرکت کنترل کیفیت هوای شهر تهران 
اعلام کرده که خسارت ناشی از آلودگی هوا در تهران 
سالانه معادل ۲میلیارد و ۶۰۰ میلیون دلار است که با 
احتساب جمعیت 8.۷ میلیون نفری پایتخت، می توان 
ســهم هر تهرانی از خسارت آلودگی هوا را 3۰۰ دلار 
در نظر گرفت. با نرخ امروز دلار این رقم به چیزی در 

حدود سالانه ۷ میلیون و 5۰۰ هزار تومان می رسد.
به نظر می رســد مدیرعامل شــرکت کنترل کیفیت 
هوای شــهر تهران تا اندازه ای خســارت آلودگی را 
دست پایین محاسبه کرده است، چون سال ۹۱ یعنی 
هشت سال پیش، محســن طباطبایی، دبیر انجمن 
علمی اقتصاد شهری ایران، میزان هزینه های ناشی 
از آلودگی هوای تهران را ۶ هزار میلیارد و ۶۷۰ میلیون 
تومان برآورد کرده بود، عدد هایی بین این دو رقم هم 
طی سال های گذشــته شنیده شده مثلا سال ۲۰۱۶ 
بانک جهانی آماری درباره مضرات اقتصادی آلودگی 
هوا در ایران منتشر کرد و گفت که سالانه ۲.3 درصد 
از تولیــد ناخالص داخلی ایران به دلیل آلودگی هوا از 
بین می رود تازه این غیر از میزان خســارتی ایت که 
به دلیل مرگ ســالانه نزدیک به ۲۱ هزار نفر بر اثر 

آلودگی هوا، به اقتصاد کشور وارد می شود.

دریافت تسهیلات غیرحضوری با 
سامانه »شمس« بانک صادرات 

ایران

معــاون طرح و برنامه بانک صادرات ایران از عملیاتی 
شدن پرداخت اینترنتی تسهیلات مرابحه تا سقف دو 
میلیارد ریال از طریق ســامانه شمس )شعبه مجازی 
ســپهر( این بانک در قالب دو طرح »۶۷« و »تبسم« 

خبر داد.
به گزارش روابط عمومی بانک صــادرات ایران، رضا 
گودرزی افزود: ســامانه شمس )شعبه مجازی سپهر( 
بانک صادرات ایران به منظور مشتری مداری و کاهش 
حضور غیرضروری مشتریان در شعب، ارتقای بانکداری 
نوین، افزایش سرعت و امنیت، خدمات پرکاربرد بانکی 
را به مشــتریان ارائه کرده و علاوه بر امکان دریافت 
تســهیلات متنوع بانکی، در تازه ترین خدمت تا سقف 
دو میلیارد ریال در قالب طرح ۶۷ و تبسم به متقاضیان 

تسهیلات ارائه می کند.
وی با تشریح قابلیت های جدید سامانه شمس )شعبه 
مجازی سپهر(، سهولت ارائه خدمات غیرحضوری به 
مشــتریان بانک را مورد تاکید قرار داد و افزود: بیش 
از ۹۶ درصد خدمات بانــک صادرات ایران به صورت 

الکترونیکی و خارج از شعبه انجام می شود.
معــاون طرح و برنامه بانک صادرات ایران اظهار کرد: 
برای برخی خدمات مالی نیز در قالب ســامانه شمس 
تمهیداتی در نظر گرفته شــده است که درخواست و 
اعطای تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و تهیه جهیزیه، 
وام اقشــار ویژه، وام مشــاغل خانگی کمیته امداد و 
بهزیستی، وام مسکن روستایی، کارت اعتباری همیاران 
سپهر، تسهیلات طرح ۶۷، طرح اعتباری سپهر، طرح 
نسیم، مرابحه اقساطی و مرابحه بدون واریز قسط، از 

قابلیت های جدید این سامانه است.
وی همچنین صدور غیرحضوری کارت، فعال ســازی 
سپهرکارت، بستن حساب های مازاد، درخواست درگاه 
پرداخت اینترنتی و بازپرداخت اقســاط تسهیلات را از 
دیگر قابلیت های جدید این سامانه عنوان کرد و افزود: 
تعداد درخواست خدمات مشــتریان این سامانه از ۱3 
هزار تقاضا در مهر ســال ۹۹ به ۲۲8 هزار درخواست 

در شهریور سال ۱۴۰۰ افزایش یافته است.

بخشی از حقوق حداقلی 
کارگران به جیب پیمانکار می 

رود!
یک کارشــناس حوزه کار می گوید به دلیل آنکه حد 
و مرز فعالیت شــرکتهای پیمانکاری شفاف مشخص 
نشده، هر روز شاهد رشد قارچ گونه این شرکتها هستیم 
که برخلاف بخشهای پیش بینی شده در قانون در همه 
بخشــهای فنی، تخصصی و حتی بهداشت و درمان 
ورود کردنــد. به گفته وی بخشــی از حقوق حداقلی 
کارگران که شورای عالی کار تصویب می کند به جیب 

پیمانکاری ها می رود و کارگران متضرر می شوند.
حمید حاج اسماعیلی در گفت وگو با ایسنا، درباره شکل 
گیری شرکتهای پیمانکاری و مشکلات کارگران این 
شرکتها، اظهار کرد: تاسیس شرکتهای پیمانکاری به 
ســال ۱3۷۶ بر می گردد که از آن تاریخ به بعد رفته 
رفته فعالیت بخش پیمانکاری در کشور گسترش یافت 
و بعضا افرادی که از رانت و ارتباطات دولتی برخوردارند، 

توانستند به وزارتخانه های کشور نفوذ پیدا کنند.
وی افزود: معتقدم دو عامل اساسی باعث به وجود آمدن 
شرکتهای پیمانکاری و نوع فعالیت آنها در کشور شده 
اســت؛ یکی رویکرد ناقص و پر اشتباهی است که در 
خصوص شکل گیری خصوصی سازی در کشور طی 
دو دهه گذشته ایجاد شده و متاسفانه شرکتهایی که نه 
جنبه خصوصی واقعی دارند و نه در حوزه های تولیدی 
و خدماتی به درستی فعالیت می کنند با رابطه و رانت 

در قالب بخش خصوصی شکل گرفته اند.
حاج اســماعیلی ســپس بیان کرد که رویکرد اشتباه 
بخش خصوصی و شکل گیری آن در کشور عوارض و 
اشتباهات زیادی در کشور داشته که باید مورد بازنگری 
جدی قرار گیرد تا یک بخش خصوصی واقعی و مبتنی 
بر قانون که تمام مقررات کشور را اجرا کند و ارتباطی 
با بدنه دولت و ســازمانها و نهادهای حاکمیتی نداشته 
باشد، بتواند در کشور فعالیت کند.این کارشناس حوزه 
کار در عین حال با اشاره به اجازه مجلس به دولت در 
زمینه شکل گیری شرکتهای پیمانکاری درباره اشتباهی 
که در خصوص فعالیتهــای پیمانکاری رخ داده اظهار 
کرد: در قانون مدیریت خدمات کشــوری، مجلس به 
دولت اجازه داده که بخشی از خدمات خود را از بخش 
خصوصی خریداری کند. آنچه که تحت عنوان کارهای 
خدماتی در قانــون مدیریت خدمات کشــوری آمده 
منحصرا مربوط به بخشهای خدماتی نظیر آشپزخانه 
ها و حمل و نقل بوده اســت ولی متاســفانه انحراف 
جدی در این زمینه ایجاد شده و شرکتهای پیمانکاری 
به جای بخشهای مذکور، به بخشهای فنی، تخصصی 
و حتی بهداشت و درمان ورود کردند که به هیچ وجه 
در قانون نیامده و می طلبد از سوی دولت و سازمانهای 
حاکمیتی در این حوزه به طور جدی نظارت شود.وی به 
پرداخت تبعیض آمیز حقوق و دستمزد نیروهای کار در 
بیشتر شرکتهای پیمانکاری اشاره کرد و گفت: متاسفانه 
حقوق حداقلی که شــورای عالی کار بر اساس قانون 
برای کارگران مصوب می کند به دست کارگران نمی 
رسد چون شرکتهای پیمانکاری و سازمانها و نهادهای 
دولتی هیچ نقشی در حوزه کار ندارند جز اینکه اختیار 
فعالیــت کارگران در ســازمانها و نهادهای دیگر را در 
انحصار خود بگیرند که با این کار عملا بخشی از حقوق 
حداقلی کارگران به جیب پیمانکاران می رود و کارگران 

متضرر می شوند.

یک کارشــناس اقتصادی معتقد است: تا 
زمانی که عرضه و تقاضــا در بازار ارز به 
تعادل نرسید، هیچ خبر مثبتی دیگر روی 

این بازار اثرگذار نخواهد بود.
مریم فکری: در حالی در روزهای اخیر به 
دنبال انتشــار اخباری مثبت از مذاکرات و 
بانــک مرکزی دولت  انتخاب رییس کل 
رییســی، بازار ارز رونــدی نزولی را طی 
می کرد، اما بررسی روند بازار نشان می دهد 
که دلار بــرای ورود به کانــال ۲۶ هزار 

تومان و پایین تر، مقاومت بسیار می کند.
فعالان بازار معتقدند کــه در حال حاضر 
نوســان گیران بازار تــلاش می کنند که 
نگاه ها را به این سمت ببرند که مذاکرات 
هسته ای به این زودی ها آغاز نمی شود و 
حتی در صورت آغاز مذاکرات، با شــرایط 
پیچیــده ای مواجــه خواهد شــد. این در 
شرایطی اســت که امیرعبداللهیان، وزیر 
امور خارجه در هفته گذشــته اعلام کرده 
بود که تصمیم داریم به مذاکرات بازگردیم 
و به طور فشــرده در حال بررســی نتایج 

مذاکرات وین هستیم.
در این شرایط، برخی از فعالان بازار تاکید 
دارند که در حــال حاضر نگهداری  ارز با 
ریســک بالایی همراه خواهد بود. با این 
حال، گزارش ها از بازار ارز نشــان می دهد 
که معامله گران بازار ارز عنوان می کنند در 
صورتی که در هفته های آینده خبر رسمی 
از شروع مذاکرات منتشر نشود، خریداران 

به بازار ارز باز خواهند گشت.
بررسی بازار ارز در طول یک هفته گذشته 
نشــان می دهد که تاکنون دلار با وجود 
تغییر و تحولات در فضای بانک مرکزی 

و خبرهای مذاکــرات، دلار در بازار کمتر 
از ۶۰۰ تومــان کاهش پیدا کرده اســت. 
کارشناســان و صاحب نظــران اقتصادی 
اعتقاد دارند تا زمانی که عرضه و تقاضای 
ارز به یک ثباتی نرســد، هیچ خبر خوشی 
روی بازار تاثیر آن چنانی نخواهد داشت و 
بازار برای ریزش بیشــتر مقاومت خواهد 

کرد.
در  اقتصــادی  کارشــناس  قنبری،  علی 
گفت وگو با خبرگزاری خبرآنلاین می گوید: 
در شرایط کنونی، عرضه و تقاضاست که 
روی بــازار ارز موثر اســت. در واقع اگر 
عرضه کافی نباشــد، تقاضــا در بازار بالا 

می رود و در صورتی بازار به تعادل خواهد 
رسید که ســمت عرضه تحریک شود. بر 
همین اساس، خبرهایی همچون انتخاب 
رییس کل بانک مرکزی دولت، روی بازار 
هیچ اثری نــدارد.وی می افزاید: در عین 
حــال، خبرهایی کــه از مذاکرات وین به 
گوش می رســد، تاکنون چندین بار تکرار 
شده است و خیلی اطمینانی به حل مسایل 
و مشــکلات وجود نــدارد، بنابراین هیچ 

دلیلی برای کاهش نرخ دلار وجود ندارد.
می کند:  تصریح  اقتصادی  کارشناس  این 
در شــرایط کنونی دولت باید روی بخش 
تقاضا در بازار ارز کنترل داشته باشد، یعنی 

باید تقاضای ارز را محدود کند.
قنبری عنوان می کنــد: من فکر می کنم 
بــازار ارز تا پایان ســال رونــد صعودی 
ملایم خواهد داشــت و خیلی نمی شود به 
ثبات بازار ارز اطمینان داشت؛ مگر این که 
تغییــری اتفاق بیفتد. بــرای مثال، برجام 
به نتیجه برســد، موضــوع اف ای تی اف 
حل شــود و تحریم ها برداشــته شود، در 
غیر این صــورت روند صعودی نرخ ارز با 
شیب ملایم را شاهد خواهیم بود و احتمال 
این کــه نرخ دلار تا پایان ســال به 35 تا 
۴۰ هزار تومان افزایش خواهد یافت، وجود 

دارد.

اصغر سمیعی، رییس اسبق کانون صرافان 
نیز در گفت وگــو با خبرگزاری خبرآنلاین 
می گوید: ثبــات قیمت فقط در صورت به 
نزدیک صفر رساندن نرخ های بهره و تورم 
امکان پذیر است؛ وگرنه ثباتی غیرواقعی و 
دستوری و مصنوعی و بی دوام خواهد بود.

وی می افزاید: تا زمانــی که تفاضل نرخ 
تورم در کشور ما و کشورهای حوزه دلار 
حدود 3۶ درصد باشــد، بــه طور طبیعی 
می باید روزانه یک در هزار به قیمت دلار 
افزوده شــود و اگر نشود، معنای آن، جمع 

شدن فنر قیمت خواهد بود.
رییس اسبق کانون صرافان عنوان می کند: 
در حال حاضــر بزرگ ترین معضل برای 
اقتصاد کشور، چندنرخی بودن و غیرواقعی 
و دستوری بودن قیمت ها است؛ چه برای 
ارز یــا بنزین، یا اتومبیــل و یا هر کالای 

دیگری و البته مهم ترین آنها ارز است.
سمیعی متذکر می شود: پایین نگه داشتن 
مصنوعی قیمت ها چه برای ارز باشد، چه 
برای بنزین باشد، چه برای حقوق کارگرها 
و کارمندها باشــد، و چه برای هر خدمت 
یا کالای دیگری، علاوه بر این که عملی 
غیراخلاقی محسوب می شود و باعث رانت 
و فساد خواهد بود، عملی غیراقتصادی هم 
هست و باعث صدمه به بدنه اقتصاد کشور 
می شــود و بــازار را از رقابتی بودن خارج 
می کند و باعث دلسردی فعالان اقتصادی 
می شود. همچنین باعث افزایش بیکاری و 
به تعطیلی کشیده شدن صنایع و فعالیت 
های مولد خواهد بود. از سوی دیگر، این 
نوع پایین آوردن قیمت نقض غرض هم 

هست.

چرابازارارزبههیچخبرمثبتیواکنشنشاننمیدهد؟

پیشبینیکارشناسانازشیبملایمافزایشقیمتارز

پیشنهاد واگذاری نظارت بورس به یکی از معاونان رئیس جمهور

روزهای قرمز بورس و سهامدارانی که سرخ می شوند! 

 الزام بازآفرینی فرمول محاسبه توانگری مالی شرکت های بیمه 

توانگری مالی شرکت های بیمه چیست؟

یک کارشــناس اقتصادی گفت: حــال و هوای بازار 
بورس که همان نبض اقتصاد است، خوب نیست.

محسن علی حسینی در گفت و گو با خبرگزاری تسنیم 
اظهارداشــت: ســهامداران حقیقی و حقوقی این بازار 
عصبانی و ناراحت هستند و همه انتظار تحول در این 
بازار را دارند.اما متاســفانه نشانه ها و سوسو امیدی در 

این بین دیده نمی شود.
این کارشناس اقتصادی افزود: قطعا کسانی که در سال 
قبل از مردم دعوت کردند که به بازار طلا و ارز نروند 
و پول خود را در بورس ســرمایه گذاری کنند در وهله 
اول بایستی پاسخگو باشــند اما کاری است که شده 
و الان نمی شــود مدیران اقتصادی و دولت فعلی بی 

اهمیت باشند.
این استاد دانشگاه اضافه کرد: برهمگان مشخص شده 
که بورس عامل تورم نبود و نیســت چرا که افزایش 
قیمت ها در یکسال اخیر علیرغم کاهش شاخص بیش 
از 5۰ درصدی ،به مراتب بالای 5۰ درصد بوده است.

وی ادامه داد: این بازار با این همه ســهامدار جز ،قطعا 
اولویت های رئیس جمهــور و وزرای اقتصادی دولت 
اســت اما جای تعجب است که مهمترین سازمان این 
امر، که همان ســازمان بورس است هفته ها در انتظار 
رییس جدید خود اســت و اینکه شایعات تغییر رئیس 
ســازمان هرروز پررنگتر می شــود بدین معناست که 
تصمیمــات مهم و کلان و اثر گذار در این ســازمان 
اخذ نمی شــود و جسارت و ریسک را از مدیران فعلی 

سازمان گرفته است.
مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری نوردنا تصریح کرد: 
لذا دولت باید هرچه ســریعتر تصمیم بگیرد تا بیش از 
این ضرر این امروز و فردا کردنها را فقط ســهامداران 

خصوصا سهامداران جز می بینند
وی افزود:البته چنانکــه تصمیم بازار به جهت کنترل 

کالاهای اساســی مردم به معاون اول داده شده باید 
در خصوص بازار ســرمایه که اگر اهمیت بیشتری از 
بازار کالا نداشته باشد کمتر نیست این امر اتفاق بیفتد.

*بورس تحت نظارت یکی از معاونان رئیس 
جمهور درآید

وی ادامه داد: یکــی از معاونان رییس جمهور متولی 
این مهم شود، چرا که این بازار بیشتر وزارتخانه های 
اقتصــادی دولت را در برمــی گیرد و فقط مختص به 

وزیر اقتصاد نیست.
علی حســینی گفت: بــا وجود معاونان و مشــاوران 
اقتصادی که رییس جمهور دارد این مهم،الزامی است.

*رییس سازمان بورس در جلســات اقتصادی دولت 
حضور داشته باشد

وی افزود: همچنین شرکت ریاست سازمان بورس در 
جلســات اقتصادی دولت بصورت مستمر نیز ضروری 
است در ادامه دولت باید سریعتر نسبت به تعیین تکلیف 
مدیران اقتصادی بانک ها،بیمه ها،شرکت های سرمایه 
گذاری ،تامین سرمایه ها و .... اقدام کند زیرا که ایشان 
هم باتوجه به شایعات عوض شدنشان قدرت ریسک و 
تصمیم گیری ندارند و بدتر از اینکه اقدامی جهت موثر 

بودن بازار بورس انجام نخواهند داد.
وی خطاب به مســولان بورس تاکید کرد: مسولان 
تصمیم گیر بورس ، حال و هوای نبض اقتصاد خوب 
نیست و هرچه ســریعتر با اقدامات جهادی و انقلابی 
جلوی این بیماری را بگیرید زیرا که کشــته های این 
بیماری مخفی و بلند مدت است و به مراتب اثراتش از 

کرونا برای مردم جامعه بورسی بیشتر است.

*حال بورس خوب نیست!
شاخص بورس در جریان معاملات امروز بازار سرمایه 

با ثبت افت 38هزارواحدی مواجه شد.
در جریان دادوســتدهای دیروز بازار ســرمایه بیش از 
5میلیارد و ۹۶5میلیون سهم و حق تقدم به ارزشی بالغ 
بــر ۴هزار و 88۷میلیارد تومــان در بیش از 5۶۱هزار 
نوبت مورد دادوســتد قرار گرفت و شاخص بورس با 
افــت 38هزار و ۷۷۲واحــدی در ارتفاع یک میلیون و 

۴۱8هزار و ۷۲۱واحد قرار گرفت.
بیشــترین اثر منفی بر دماســنج بازار ســهام در روز 
جاری به نام نمادهای معاملاتی شــرکت های صنایع 
پتروشیمی خلیج فارس، سرمایه گذاری تامین اجتماعی 
و فولاد مبارکه اصفهان شــد و در مقابل شرکت های 
آلومینیوم ایران، گروه صنایع کاغذ پارس و مهندســی 
نصیر ماشــین با رشد خود مانع افت بیشتر نماگر بازار 

سهام شدند.
بر اســاس این گزارش، در بازارهــای فرابورس ایران 
هم بــا معامله 3میلیارد و 3۷۱میلیــون ورقه به ارزش 
۶هزار و 88۴میلیارد تومان در 3۹۲هزار نوبت، شاخص 
فرابــورس )آیفکس( 35۰واحد افت کــرد و در ارتفاع 

۲۰هزار و ۴8۴ واحد قرار گرفت.
در این بازار هم امروز بیشــترین اثر منفی بر شاخص 
فرابورس به نام نمادهای معاملاتی پلیمر آریا ساسول، 
ســرمایه گذاری صبا تامین و پتروشیمی تندگویان شد 
و در مقابل شــرکت های پتروشیمی زاگرس، مجتمع 
جهان فولاد ســیرجان و صنایع شیمیایی کیمیاگران 
امروز بیشترین اثر مثبت را بر این شاخص به نام خود 

ثبت کردند.

*رئیس عوض می شود
دهقان دهنوی گفت: وزیر اقتصاد پنجشــنبه )8 مهر( 
به من اطلاع داد برنامه تغییر تیم مدیریتی ســازمان 
بورس را دارد، از همان روز پیگیر هستم که این اتفاق 

زودتر بیفتد، حتی مصرّ بودم طبق برنامه، شورای عالی 
بورس همین هفته تشکیل شود، امیداست هرچه زودتر 

اتفاق بیفتد.
زمزمه های تغییر و تحول مدیریتی سازمان بورس و 
دیگر ارکان بازار سرمایه هر روز بیشتر از روز گذشته 

به گوش می رسد و جدی می شود.
در شــرایطی شــنیده ها از حضور حامد سلطانی نژاد 
مدیرعامل فعلی بــورس کالا در ســازمان بورس  
حکایــت می کنند که محمدعلی دهقان دهنوی هم 
با انتشــار مطلبی در فضای مجازی این خبر را تأیید 
کرد.دهقان دهنوی شــب گذشته در فضای مجازی 
در پاســخ به یکی از فعالان بازار ســرمایه مبنی بر 
کناره گیری از ادامه حضور در ریاست سازمان بورس 
اعلام کرد: همان طور که می دانید دوره هیئت مدیره 
ســازمان 5 سال اســت و افرادی که در میانه دوره 
جایگزین می شوند، بقیه همان دوره را ادامه می دهند. 
ایــن دوره از چند ماه قبل به پایان رســیده و صرفاً 
به دلیل تغییر دولت و به تبــع آن تغییر وزیر اقتصاد 
به عنوان رئیس شــورای عالی بورس، تعیین تکلیف 
به تأخیر افتاده است.احســان خاندوزی وزیر اقتصاد 
پنجشــنبه 8 مهر به من اطلاع داد برنامه تغییر تیم 
مدیریتی ســازمان بــورس دارد، از همان روز پیگیر 
هســتم که این اتفاق زودتر بیفتد، حتی مصرّ بودم 
طبق برنامه، شورای عالی بورس همین هفته تشکیل 
شــود ولی امکان برگزاری فراهم نشــد، امید است 
هرچه زودتر اتفاق بیفتد.تغییر رئیس ســازمان بورس 
در انتهای دوره 5ســاله باید یک امر عادی تلقی شده 
و نباید این قدر بدان پرداخته شــود. بازار ســرمایه هم 
آن قدر بزرگ شــده که این رفت وآمدها بر آن تأثیری 
نداشــته باشد، لذا از همه دوســتان تقاضا دارم به این 

حواشی نپردازند.

یکی از المان های مهم که در زمان خرید بیمه نامه باید به آن 
توجه کنیم، این است که شرکت بیمه ای که انتخاب می کنیم 

توانایی ایفای تعهدات خود را دارد یا خیر؟
یکی از المان های مهم که در زمان خرید بیمه نامه باید به آن 
توجه کنیم، این است که شرکت بیمه ای که انتخاب می کنیم 
توانایی ایفای تعهدات خود را دارد؟ می تواند از پس هزینه  ها و 
خساراتی که برای ما ممکن است پیش بیاید برآید؟ توانگری 
مالی شرکت بیمه مربوطه در چه حد است؟ آیا در صورت بروز 
حادثه می توان به این شــرکت بیمه تکیه کرد؟ در واقع اگر 
نتوانیم هزینه های خسارت را از شرکت بیمه به اندازه ی نیاز 

دریافت کنیم به مشکل خواهیم خورد!
 در اصطلاحات اقتصادی، به نسبت سرمایه موجود به سرمایه 
موردنیاز توانگری مالی گفته می شــود. مثلا اگر شــرکت 
بیمه ای، ســیصد میلیارد تومان سرمایه داشته، ولی سرمایه 
مورد نیاز این شــرکت برابر با 35۰ میلیارد تومان باشد، این 
موضوع، توانگری مالی پایین یک شرکت را نشان می دهد. 
شــرایط وقتی بغرنج است که این ســرمایه موجود زیر3۰۰ 
میلیارد باشد. این امر، موضوعی خطرناک است که باید مورد 

توجه بیمه گزاران قرار گیرد.
زمانی که شــرکتی را برای جبران خســارات خود انتخاب 
می کنید باید به توانگری مالی آن دقت ویژه ای داشته باشید. 

در حقیقت هرچه شــرکتی توانگری مالی بیشــتری داشته 
باشــد انتخاب بهتری برای شماست. توانگری مالی در واقع 
به معنای جبران خســارت و سرعت شرکت بیمه به منظور 

پرداخت خسارت به زیان دیده است.
بیمه مرکزی، شرکت های بیمه را از نظر معیار توانگری مالی 
در سطوح مختلفی تقسیم می کنند. این سطوح به شرح زیر 

هستند:
شرکت های بیمه ســطح یک: این شرکت های بیمه گر در 
وضعیت عالی قرار داشته و نسبت توانگری آن ها صد درصد 
یا در مواردی می تواند حتی بیشــتر باشد. در چنین شرایطی، 
این شرکت ها برای انتخاب شما از نظر توانگری مالی عالی 
هستند. شــما از همکاری با این شرکت های بیمه خیالتان 
راحت خواهد بود. زیرا اگر طی حادثه ای، خسارتی برای شما 
رخ دهد می دانید که پشتتان به شرکتی گرم است که از توان 
مالی بسیار خوبی برخوردار است و خسارات شما را به سرعت 
جبران می کند. همچنین این شرکت ها برای ایفای تعهدات 
خود در مقابل بیمه گذاران و صاحبان حقوق آن ها از توانایی 

خوبی برخوردارند.
شــرکت های بیمه گر سطح ۲: میانگین درصد توانگری این 
شرکت ها بین ۷۰ تا ۱۰۰ درصد است. بنابر مولفه های تعیین 
شده هدف این شرکت ایفا کردن تعهدات خود و رسیدن به 

شرایط مطلوب در وضعیت مالی ست.
شرکت های بیمه با نســبت توانگری مالی سطح 3: نسبت 
توانگری مالی این شرکت های بیمه، در این سطح بیشتر از 
5۰ درصد و کمتر از ۷۰ درصد اســت. طبق قوانین موجود، 
شرکت های بیمه ای که در سطح 3 جای دارند، موظفند علاوه 
بر اعلام برنامه بهبود وضعیت مالی دو ســاله به تفکیک هر 
سال، برنامه افزایش سرمایه برای ۲ سال آتی را نیز به بیمه 

مرکزی ارائه دهند.

نسبت توانگری مالی سطح ۴ شرکت های بیمه: این شرکت ها 
نیز دارای امتیاز توان مالی بیشــتر از ۱۰ درصد و کمتر از 5۰ 

درصد هستند.
 شــرکت هایی که در ســطح چهار جای دارند، می بایست 

برنامه های زیر را حتما به بیمه مرکزی ارائه نمایند:
*برنامه ترمیم وضعیت مالی

*برنامه افزایش سرمایه برای سال آتی
*ارائه تمهیدات لازم جهت ارتقاء سطح توانگری خود

نسبت توانگری مالی سطح 5 شرکت های بیمه گر: لازم است 
بدانید که نسبت توان مالی این سطح کمتر از ۱۰ درصد است. 
اگر توانگری موسســه بیمه در سطح 5 باشد، بیمه مرکزی 
اجازه دارد پروانه فعالیت شرکت بیمه را در یک یا چند رشته 

بیمه ای تعلیق یا ابطال نماید.
 در همین رابطــه علیرضا بیانیان مدیرعامل ســابق بیمه 
آرمان گفت: در شرایط کنونی امکان محاسبه توانگری مالی 
شــرکت های بیمه به صورت ماهانه وجود ندارد، اما می توان 

درمقاطع سه ماهه این کار را انجام داد.
وی افزود: با توجه به اینکه برای محاسبه توانگری شرکت های 
بیمه نیاز به گرفتن ذخائر به طور کامل است، کم کردن فاصله 
زمانی آن قدری سخت بوده و نیاز به نرم افزار و کار بیشتری 

دارد، اما این مساله امکان پذیر و قابل محاسبه است.  
مدیرعامل ســابق شــرکت بیمــه آرمان عنوان کــرد: در 
صورت های مالی شــرکت های بیمه )صورت کسر سرمایه 
شرکت و مخرج کســر در واقع عمده ریسک ها را تشکیل 
می دهد و اصلی ترین مورد آن ریســک صدور اســت( رشد 
سرمایه به اندازه مخرج کســر نیست، به همین علت دائما 
توانگری شرکت های بیمه پایین می آید، مگر اینکه فروش 
خود را کاهش دهند و یا افزایش سرمایه خیلی سنگین داده 

باشند.
بیانیان خاطر نشــان کرد: در حال حاضر فرمول محاســبه 
توانگری مالی شــرکت های بیمه استاتیک بوده و با شرایط 
تورمــی که در جامعه وجود دارد بهتر اســت که این فرمول 

بازآفرینی و  به  روز شود.
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 
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اخباراقتصادکلان

ثبت اطلاعات واحدهای 
تولیدی و صنعتی قم در سامانه 

جامع تجارت الزامی است
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم از الزام 
در ثبــت اطلاعات واحدهای تولیدی و صنعتی در 
سامانه جامع تجارت و انبارها تا امروز بیستم مهرماه 

سالجاری خبر داد.
محمود ســیجانی روز سه شــنبه در گفت و گو با 
خبرنگار ایرنا، افزود: در راســتای تسریع شفافیت 
زنجیره تامین کالاهای بورسی گروه های تولیدی 
سیمان، فولاد، پتروشیمی و غیره در سامانه جامع 
تجارت و رصدپذیر نمودن این کالاها مقرر شــده 
علاوه بر داشتن کد بورسی، ارائه کد نقش در سامانه 
تجارت الزامی شــود و در غیر این صورت موضوع 
عرضه خارج از شــبکه تلقــی و از طریق مجاری 

ذیربط مورد پیگیری قرار خواهد گرفت.
وی اضافــه کرد: کلیه واحدهای تولیدی و توزیعی 
استان قم در این خصوص باید تا تاریخ ۲۰ مهر ماه 
جاری نسبت به تکمیل کلیه اطلاعات درخواستی 
در سامانه شامل دریافت کد، نقش خرید، فروش، 
موجــودی انبار و غیره اقــدام و مراتب برای ارائه 

گزارش به وزارتخانه منعکس شود.
رییس ســازمان صنعت، معدن و تجارت قم یادآور 
شد: در همین خصوص ثبت اطلاعات تولیدکنندگان 
و توزیع کنندگان سنگ آهن، کنسانتره، گندله، آهن 
اسفنجی و شمش فولادی باید اطلاعات واحدهای 
تولیدی و توزیعی خود را در سامانه جامع تجارت و 

انبارها تا تاریخ مذکور ثبت کنند.
به گفتــه وی، تولیدکننــدگان و توزیع کنندگان 
مقاطع فــولادی مانند فــولاد گرم، ســرد، قلع 
اندود،گالوانیزه،تیرآهن، میلگرد، مفتول، نبشی،کلاف 
و ناودانی نیز مشمول الزام ثبت اطلاعات در سامانه 

تجارت و انبارها هستند.
رئیس سازمان صنعت معدن و تجارت قم با اشاره 
به الزام ثبت اطلاعات واحدهای تولید پودر شوینده 
و پوشــک خردسال در ســامانه جامع تجارت نیز 
تاکید کرد: اطلاعات هفتگی، میزان تولید، فروش، 
موجودی انبار، با توجه به شناســه های اختصاصی 
تعیین شــده از تاریخ مذکور به بعــد و با توجه به 
عدم همکاری برخــی از واحدهای تولیدی در این 
خصوص و به منظور جلوگیری از بروز مشــکلات 
آتی برای واحدهای مذکور در تامین مواد اولیه اعم 
از تخصیــص ارز و یا خریــد از بورس کالا امکان 
فــروش محصولات تولیدی هــر واحد به عوامل 
توزیــع و عرضه و از طرفی معطوف به تصمیمات 
جلسه هفتم مهرماه جاری در خصوص سامانه جامع 

تجارت مقرر شده است.
سیجانی تصریح کرد: این قبیل واحدهای تولیدی 
موظف هستند نســبت به ثبت اطلاعات تولید و 
فروش به تفکیک خریداران و میزان موجودی کلیه 
انبارهای خود به صورت هفتگی به صورت مستمر 

اقدام کنند.
حجم ســرمایه گذاری انجام شــده برای واحدهای 
صنعتی قم فراتر از ۷۷ هزار میلیارد ریال است که با 
این حجم از سرمایه گذاری صورت گرفته در حدود 
۲ هزار و ۴۰۰ واحد صنعتی و تولیدی استان برای 
بیش از ۶۰ هزار تَن فرصت اشتغال ایجاد شده است.

دارای هفت شــهرک صنعتی شــکوهیه،  قم 
الغدیر، چاپ و نشــر، ســلفچگان، محمودآباد، 
درودگــران، فنــاوری اطلاعــات و ارتباطات 
)I.C.T( و چهــار ناحیــه صنعتــی خورآباد، 
دســتجرد، ســیرو و طغــرود اســت که هر 
کدام از آنهــا موقعیت ممتازی برای توســعه 

دارند. اشتغال  تولید و  سرمایه گذاری، 

نمونه اولیه دستگاه اتوبوس 
آمبولانسی در مدت 35 روز 

طراحی و تولید شد
 معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت 
گفت: وقتی توانستیم نمونه اولیه دستگاه اتوبوس 
آمبولانس را در مدت 35 روز طراحی و  تولید کنیم، 
پس علاوه بر تامین نیاز داخل می توانیم به صادرات 

این محصول نیز بپردازیم.
به گزارش روز سه شنبه ایرنا از وزارت صنعت، معدن 
و تجــارت، »مهدی صادقی نیارکی« در مراســم 
تحویل ۲۰ دســتگاه شاســی اتوبوس آمبولانس 
تولیدی شرکت ایران خودرو دیزل به اورژانس کشور 
افزود: مفتخریم امروز در رویدادی حاضر شــده ایم 
که غرور ملی را بازســازی و باور »ما می توانیم« را 

تقویت می کند.
وی ادامه داد: این اتفاق شــروع کار است و ما باور 
داریــم که در ادامه این روند می توانیم بخشــی از 
بازارهــای صادراتی منطقه را نیز در تولید این نوع 

محصولات به دست بیاوریم.
صادقی نیارکی بیان داشــت: کاهــش ارزبری این 
محصول موجب تولید با قیمت مناسب تری نسبت 
به مشابه خارجی آن شــده که همین مزیت، این 
محصول را بــرای بازارهــای صادراتی جذاب تر 

می کند.
معاون امور صنایع وزارت صنعت گفت: به اســتناد 
گزارش بانک مرکزی در ســه ماهه نخست سال 
۱۴۰۰ بخش صنعت کشــور رشــد ۶.۱ درصدی 
داشــته که این رشد به اســتناد گزارش مرکز آمار 

ایران به 5.5 درصد رسیده است.
وی تصریح کرد: نتیجه اعتماد به توان فنی مهندسی 
کشور در آمارهای رسمی ارائه شده کشور مشخص 
است و باید باور داشــته باشیم که توان بالایی در 

کشور وجود دارد.
این مقام مسوول اظهار داشــت: تامین مواد اولیه 
رویکــرد اصلی وزارت صنعت اســت که در دولت 

جدید با جدیت پیگیری خواهد شد. 

 خریداران خودرو 
در انتظار کاهش قیمت ها

 بررســی  بازار خودروی پایتخــت حاکی از بالا 
بودن قیمت ها در ســایت ها و فضای مجازی با 
وجود روند کاهشی نرخ دلار است؛ معاملات نیز 
همچنــان قفل بوده و خبــری از خرید و فروش  

نیست.
به گــزارش روز سه شــنبه خبرنــگار اقتصادی 
ایرنا، از ابتــدای هفته جاری قیمت دلار بر مدار 
کاهشــی قرار گرفت به طوری که دیروز )دوشنبه، 
۱۹مهرماه( در صرافی های بانکی در مقایســه با 
روز کاری قبل از آن بــا 3۰۰ تومان کاهش به 

قیمت ۲۶ هزار و 8۹5 تومان داد و ســتد شد.
کاهش نرخ ارز همواره حامل ســیگنال کاهشی 
برای بازار خــودرو بوده، اما رصــد قیمت ها در 
ســایت های خودرویی و فضــای مجازی چنین 
چیزی را نشان نمی دهد و قیمت ها به روال چند 

روز گذشــته همچنان با ثبات همراه بوده است.
امروز در سایت های خودرویی در گروه سایپا، هر 
دســتگاه پراید ۱۱۱ مدل ۹۹ حدود ۱5۴ میلیون 
تومان، پراید ۱3۱ مــدل ۹۹ حدود ۱3۹ میلیون 
تومــان، تیبا صنــدوق دار ۱۴8 میلیــون تومان، 
تیبا صندوق دار پــلاس ۱5۴ میلیون تومان، تیبا 
هاچ بک مــدل ۹۹ حدود ۱5۴ میلیــون تومان، 
تیبــا هاچ بک پلاس ۱۷3 میلیون تومان، ســاینا 
دنــده ای ۱58 میلیون تومــان، کوئیک دنده ای 
۱۶۰ میلیــون تومان، کوئیــک  آر دنده ای ۱۶۷ 
میلیــون تومــان و شــاهین 3۴۰ میلیون تومان 

شد. قیمت گذاری 
در گــروه ایران خودرو نیز هر دســتگاه پژو ۴۰5 
اس. ال. ایکس ۲5۰ میلیون تومان، ســمند ال. 
ایکس مدل ۹۹ حدود ۲55 میلیون تومان، سمند 
ال. ایکس دوگانه ســوز ۲8۰ میلیون تومان، پژو 
۲۰۶ تیــپ۲ حدود ۲۴5 میلیون تومان، پژو ۲۰۶ 
تیپ5 مدل ۹۹ حــدود ۲۹۶ میلیون تومان، پژو 
۲۰۷ اتوماتیــک ۴۲۰ میلیــون تومان، پژو ۲۰۷ 
پانوراما دنده ای 3۲۰ میلیون تومان، دنا معمولی 
3۱۶ میلیــون تومــان، دنا دنــده ای توربو ۴35 
میلیون تومان، دنا پــلاس اتوماتیک توربو ۴۶۰ 
میلیون تومان و تارا دنده ای ۴5۰ میلیون تومان 

خورد. قیمت 
در این زمینــه، رییس اتحادیه نمایشــگاه داران 
ایرنا  اقتصادی  به خبرنــگار  پایتخــت  خودروی 
اعلامــی در ســایت های  قیمت هــای  گفــت: 
خودرویی همچنان بالاســت، این در حالی است 
که خریــد و فروش ها در بازار به صفر رســیده 

است.
اینکه  به  با توجه  بیان داشــت:  »سعید موتمنی« 
معامله ای در بازار انجام نمی شــود، نمی توان از 
قیمت ها سر در آورد، به عنوان مثال هر دستگاه 
رنو کولئوس در ســایت ها تــا ۲ میلیارد و 55۰ 
اندک  اما  تومان قیمت گذاری می شــود،  میلیون 
معامــلات این خــودرو در بازار تا ســقف ۲.۲ 

بوده است. تومان  میلیارد 
وی افزود: با توجه به اخبار مثبت و منفی واصله 
از نوســانات بازار ارز و همچنین مشخص نشدن 
وضعیت واردات خودرو، خریدها به حداقل رسیده 

و خریــداران منتظرند تا نتیجه کار را ببینند.
موتمنــی ادامــه داد: ایــن در حالی اســت که 
فروشــنده خودرو در بازار هســت، اما خریداران 
به طور طبیعی زمان خرید خود را تا ثبات نســبی 

بازار و نرخ ارز به تعویق می اندازند.
وی تصریح کرد: روز گذشته قیمت دلار تا کانال 
۲۶ هزار تومــان پایین آمد و این اتفاق بار دیگر 
بــازار را در رکود فرو خواهد بــرد، اما اگر ثبات 
نرخ را در این کانال شاهد باشیم معاملات جانی 

تازه خواهد گرفت.
این مقام صنفی یادآور شــد: مشــتریان در یک 
سال گذشــته نرخ های متفاوتی برای دلار از ۲۱ 
هزار و 5۰۰ تومان تــا ۲8 هزار تومان و اکنون 
در کانــال ۲۶ هزار تومــان را تجربه کرده اند و 
تا زمانــی که ثباتی حداقل چند هفته ای شــاهد 

افتاد. نخواهد  راه  معاملات  نباشیم، 
فعــالان بــازار خودروهای خارجی نیــز از ثبات 

بازار خبر می دهند. قیمت ها و رکود عمیق 
»کوروش طواحن« نمایشگاه دار در شمال تهران 
در گفت وگو با ایرنا از بی تاثیر بودن روند کاشــی 
نــرخ ارز بر قیمت ها گفت و افــزود: اکنون هیچ 
معامله و خرید و فروشــی در بازار شاهد نیستیم.

وی بــا بیان اینکــه برآیند تحولات سیاســی و 
اقتصادی از جمله اخبار مثبت واصله از تحولات 
سیاســی بین المللی، کاهشی شــدن نرخ دلار و 
نامشــخص بودن وضعیت واردات خودرو، ثبات 
قیمت خودروهای خارجــی را از ابتدای هفته در 
پی داشــته، تصریح کرد: اکنــون همه از خریدار 
و فروشنده در بازار دســت نگه داشته اند تا نتیجه 

باشند. قطعی تحولات را شاهد 
به گــزارش ایرنا، امروز در دســته مونتاژی ها و 
خارجی ها هر دســتگاه چانــگان مدل ۹8 حدود 
535 میلیون تومان، جک اس 5 نزدیک به ۷3۰ 
میلیون تومــان، هایما اس ۷ حدود ۷۹۰ میلیون 
تومان، پژو ۲۰۰8 مــدل ۹۹ حدود ۹55 میلیون 
تومان، سیتروئن سی 3 مدل ۹8 نزدیک به ۹5۰ 
میلیــون تومان، فیدیلیتی پرایــم پنج نفره حدود 
۹8۰ میلیون تومان، هیوندای النترا مونتاژی یک 
  ۲۱۸i میلیارد و 3۱۰ میلیون تومان و بی. ام. و
 حدود ۲ میلیارد و ۱۰۰ میلیون تومان قیمت گذاری

 شدند.

 دبیرکل انجمن ســنگ ایــران گفت: 
شرایط هر معدن با معدنی دیگر متفاوت 
است و در نظر گرفتن حقوق واحد با روح 

قانون معادن همخوانی ندارد.
به گزارش خبرنگار مهر، احمد شــریفی 
ظهر سه شنبه در سیزدهمین نمایشگاه 
بیــن المللی ســنگ ایــران در نیم ور 
محلات با اشــاره به اجرا شــدن قانون 
معادن در کشــور اظهار کرد: شرایط هر 
معدن با معدنی دیگر متفاوت اســت و 
تضمینی وجود نــدارد معدنی که امروز 
در اوج است، در روزهای بعد در شرایط 
ســکون و کیفیت مواد معدنی نامطلوب 

قرار نگیرد.
وی ادامــه داد: نمی تــوان گفت حقوق 
دولتی در شرایط ســکون با شرایط اوج 
یکی باشد، اگر معدنی دچار مشکلی شد 
و بهره بردار به هر دلیلی نتوانست سود 

ترکیبی داشته باشد باید به او کمک کرد 
و در خصوص حقوق دولتی باید حمایت 

لازم صورت گیرد.
دبیرکل انجمن ســنگ ایــران تصریح 
کرد: اینکه در اتاقی دربســته بنشــینیم 
و برای همه معادن کشــور یک حقوق 
دولتی درنظر بگیریم با روح قانون معادن 

همخوانی ندارد.
وی ادامه داد: در بحــث معارضین هم 
قانــون صراحــت دارد و بایــد از واحد 
معدنی در صورت ایجاد مشکل حمایت 
شــود، اگر عارضــه محلی باشــد نباید 
فرماندار در تقابل با واحد معدنی باشــد 
اما متأسفانه استان ها گاهی معدن را رها 
کرده و حمایت لازم را انجام نمی دهند.

شــریفی تصریح کــرد: منابــع طبیعی 
موظف اســت در مناطق غیــر ممنوعه 
ضوابط را برای اســتخراج مطرح کند و 

معضــل منابع طبیعی و محیط زیســت 
در صورت راه انــدازی پنجره واحد حل 

می شــود.وی ادامه داد: برای چهار هزار 
نقدینگی کشــور  تومان  میلیــارد  هزار 

باید تصمیماتی ســخت در کشور گرفته 
شود که خوشــبختانه رئیس جمهور به 
رئیس بانک مرکزی دســتور داد که این 
نقدینگی در مسیر تولید حرکت کند که 
اگر این اتفاق بیفتد مشکل تورم هم حل 
می شــود و اگر مشــکل تورم حل شود 
تولید هم رونق پیدا می کند و به تبع آن 
سیســتم بانکی نیز اصلاح خواهد شد و 
این سیستم در مسیر تولید قرار می گیرد.

عنوان  ایــران  انجمن ســنگ  دبیرکل 
کرد: اگــر 5۰ میلیون متــر صادرات را 
هــدف گذاری کنیم، بــا توجه به اینکه 
نرخ جهانی ســنگ حدود ۲۰ تا ۲5 دلار 
است می توانیم حداقل یک میلیارد دلار 
در بخش فرآوری، صادرات داشته باشیم. 
دســتیابی به این مهم امر بعیدی نیست 
و نیازمند عزم راســخ از سمت دولت و 

وزارتخانه است.

دبیرکلانجمنسنگایران:

حقوقواحدباروحقانونمعادنهمخوانیندارد

دبیر شورایعالی مناطق آزاد تاکید کرد

کاهش اختلاف طبقاتی بین مردم بومی و فعالان اقتصادی در مناطق آزاد

عضو اتاق ایران و آلمان مطرح کرد

۱۲۶ هزار میلیارد تومان یارانه به واردکنندگان پرداخت شد

کرونا و تهدید رشد اجتماعی کودکان 

بحران افت تحصیلی و سلامت دانش آموزان
بازگشایی مدارس یک ضرورت است

دبیر شــورایعالی مناطق آزاد گفت: برخی از مسئولان 
احساس می کنند، مناطق آزاد هم مانند سرزمین اصلی 
بوده و می توانند هر زمانی تغییرات و تصمیمات خلق 

الساعه داشته باشند.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقــل از وزارت صمت، 
سعید محمد دبیر شورایعالی مناطق آزاد گفت: مناطق 
آزاد کشور مشکلات بسیاری به لحاظ قوانین و مقررات 
در حوزه ساختار دبیرخانه شورایعالی، اشراف دبیرخانه بر 
مناطق و تعامل این مجموعه با دســتگاه های اجرایی 

دارد.
وی ادامه داد: همانطور که از نام مناطق آزاد مشخص 
است این مناطق باید دارای قوانین و چهارچوبی خارج 
از سرزمین اصلی باشد. اما برخی از مسئولان احساس 

می کنند، مناطق آزاد هم مانند ســرزمین اصلی بوده و 
می توانند هر زمانی تغییرات و تصمیمات خلق الساعه 
داشــته باشند. این امر موجب می شــود هیچ سرمایه 
گذاری انگیزه ای برای ورود به این مناطق نداشته باشد.

مشــاور رییس جمهور با بیان اینکه مشکلات مناطق 
آزاد قابــل حل بوده و راه برون رفــت از آنها با زمان 
بندی مشــخص کاملا احصا و فراکسیون مناطق آزاد 
و ویژه اقتصادی مجلس مورد بررسی قرار گرفته است، 
افزود: از نمایندگان مردم در مجلس شــورای اسلامی 
درخواســت داریم در این مســیر به ما کمک کنند تا 
بتوانیم هر چه ســریع تر مناطــق آزاد را به ریل اصلی 
خودش بازگردانده و ضمن جلوگیری از زمین فروشی 
در این مناطق اقدام به جذب سرمایه گذاری برای رونق 

تولید و صادرات کنیم.
وی اظهار داشــت: لازم اســت در بودجه ۱۴۰۱ برای 
توسعه زیرساخت های مناطق آزاد نیز اعتباراتی پیش 
بینی شــود و در ۷ منطقه جدید آزاد تجاری - صنعتی 
نیز طرح جامع تدوین و منابع مورد نیاز بر اســاس آن 
تخصیص پیدا کند تا پس از توسعه، آماده ورود سرمایه 

گذاران شود.
این مقام مســئول افزود: سال های قبل ضابطه ای در 
مناطق آزاد گذاشته شده بود که بر اساس آن ۱۰ درصد 
از بودجــه مناطق آزاد باید به محرومیت زدایی مناطق 
اختصاص پیدا می کرد که در حال حاضر این مبالغ در 
حوزه توسعه زیرساخت ها هزینه می شود. البته اجرای 
طرح های محرومیت زدایی نیازمند بررســی و مطالعه 

عمیق اســت تا از هزینه ها بیشترین استفاده را برای 
توانمندسازی مردم بومی داشته باشیم. در حال حاضر 
اختــلاف طبقاتی زیادی میان مــردم بومی و فعالان 
اقتصــادی در مناطق آزاد وجــود دارد که باید کاهش 
پیدا کند. این موضوعات باید به درستی شناسایی شده 
و با اســتفاده از بودجه های تخصیص یافته نسبت به 

توانمندسازی مردم اقدام شود.
کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی بعد از ظهر 
روز یکشنبه )۱8 مهرماه( با موضوع مناطق آزاد میزبان 
سعید محمد مشــاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی 
مناطق آزاد تجــاری - صنعتی و ویژه اقتصادی بود و 
نمایندگان نظرات و دیدگاه های خود را در این باره بیان 

کردند.

عضــو اتاق ایران و آلمان گفــت: اگر فاصله بین نرخ 
ارز آزاد و ترجیحــی را ۲3 هزار تومان در نظر بگیریم، 
یعنی در حدود ۱۲۶ هزار میلیارد تومان مابه التفاوت به 

واردکنندگان پرداخت شده است.
به گزارش خبرنگار مهــر، نگاهی به قیمت ها در بازار 
نشان می دهد که افزایش قیمت در کالاهای مشمول 
ارز ۴۲۰۰ بیشــتر از کالاهایی اســت کــه ارز ۴۲۰۰ 
نمی گیرند. این در حالی اســت که در اردیبهشت ۹۷، 
اعضای هیــأت دولت عنوان کردند که هدف اصلی از 
اتخاذ چنین سیاســتی، تثبیت قیمت کالاهای اساسی 
است. هدفی که به نظر می رسد هرگز به مرحله تحقق 

نرسید.
در همین راستا شاهین اصغری عضو هیأت رئیسه اتاق 
ایــران و آلمان در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: 
همان زمانی کــه ارز ۴۲۰۰ تومانی در دولت مطرح و 
تصویب شــد، هرگز تصور نمی شــد که این سیاست 
ارزی چند ســال ادامه داشته باشد. به عقیده من یکی 
از اشتباهات محاسباتی دولت این بود که فکر می کرد 

در کوتاه مــدت می توانند با تخصیص ارز ترجیحی به 
مشکل افزایش قیمتها فائق بیایند، ولی این طور نبود 

و مشکلات بسیاری را به وجود آورد.
وی افــزود: برای مثال شــرکت های خارجی در حال 
حاضر به واســطه وجود ارز ترجیحی در کشور و چند 
نرخی بودن آن، دچار مشکل شده اند؛ مثلًا شرکت های 
آلمانی فقط نرخ اعلامی توســط بانک مرکزی را به 
رسمیت می شناســند و چند نرخی بودن ارز در کشور 
ما برای آنها عجیب اســت. موضوع چندنرخی بودن 
ارز برای کشــورهای دیگر بســیار بیگانه است زیرا 
هیچ سیاســت مداری برای واردات ارز ارزان تخصیص 
نمی دهد.اصغــری ادامــه داد: ارز ۴۲۰۰ تومانــی در 
کوتاه مدت شــاید بتواند به برخی از شــرکت ها بابت 
هزینه هایشان کمک کند، ولی در بلند مدت عملًا انجام 
بسیاری از پروژه های تولیدی در کشور را توجیه ناپذیر 
کرده است. چرا که به دلیل وارد کردن برخی کالا با ارز 
ترجیحی، برای تولیدکننده کالای داخل که از ارز آزاد 

استفاده می کند، امکان رقابت ایجاد نمی شود.

عضو هیأت رئیسه اتاق ایران و آلمان به ناکارآمدی این 
سیاست ارزی در ثابت نگه داشتن قیمتها اشاره کرد و 
گفت: رئیس کل ســابق بانک مرکزی در تیرماه سال 
جاری گفته بود از ابتدای سال ۱۴۰۰، حدوداً 5.5 میلیارد 
دلار ارز ۴۲۰۰ تومانی به واردکنندگان کالای اساسی 
اختصاص داده شــده است. نتیجه تخصیص این رقم 
در 5 ماهه نخســت سال، افزایش ۲۲.3 درصدی تورم 
در اقلام خوراکی مشمول ارز ۴۲۰۰ تومانی، در قیاس 
با اقلام خوراکی غیر مشــمول بود. این بدان معناست 
که سیاســت ارز ۴۲۰۰ نه تنها به تثبیت قیمت کمک 
نکرده بلکه منجر به افزایش قیمت کالاهای مشمول 

ارز ۴۲۰۰ تومانی نیز شده است.
وی افزود: در برخی از موارد مشاهده شده که حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانی حتی می تواند به کاهش قیمت نیز منجر 
شود؛ برای مثال در مسئله واردات گوشت، پس از آنکه 
گوشت از فهرست کالاهای مشمول ارز ۴۲۰۰ تومانی 

حذف شد، این کالا با کاهش قیمت مواجه گردید.
اصغری تصریح کرد: اگر فاصلــه بین نرخ آزاد و نرخ 

ترجیحی را ۲3 هزار تومان در نظر بگیریم، باید گفت 
در حدود ۱۲۶ هزار میلیارد تومان ما به التفاوت بین ارز 
آزاد و ترجیحی به واردکنندگان پرداخت شده است. به 
بیان دیگر ســهم هر ایرانی در 5 ماهه نخســت سال 
بــرای تأمین ارز ترجیحی، ۱.5 میلیون تومان بوده که 
رقم بالایی به نظر می رسد. اگر همین روند ادامه پیدا 
کند و ارز نیز گران تر شود، می توان پیش بینی کرد که 
هر ایرانی ماهانه 5۰۰ هزار تومان از سهم خود را برای 
ارز ترجیحی تخصیص می دهد؛ این در حالی است که 
می توان این 5۰۰ هزار تومان را در قالب یارانه به مردم 

داد.
عضو هیأت رئیسه اتاق ایران و آلمان اظهار کرد: البته 
دولت می تواند علاوه بر پرداخت یارانه نقدی، از کارت 
معیشت نیز استفاده کند. این کار می تواند به بزرگ تر 
شــدن ســفره مردم در بخش تأمین مایحتاج، کمک 
شایانی کند. اجرایی کردن این موضوع، برای دولت هم 
مفید است، چون هزینه ای که دولت باید بپردازد، نسبت 

به حالتی که ارز ترجیحی می دهد بسیار کمتر است.

با توجــه بــه رونــد واکسیناســیون فرهنگیان و 
دانش  آموزان و از ســوی دیگر آســیب های حاصل 
از ادامه آموزش مجازی، بیشــتر کارشناسان و حتی 
خانواده ها دیگر به این نتیجه رســیدند که آموزش 

حضوری نه تنها یک نیاز بلکه ضرورت است.
با گذشــت ۱8 ماه از بســته بودن درهای مدارس، 
حالا دیگر خانواده ها هم نگران ادامه این تعطیلی و 

تبعات ناشی از آن برای دانش آموزان هستند.
اگرچه در ۱.5 سال گذشــته، آموزش دانش آموزان 
از طریــق فضای مجازی پیگیری شــد اما به دلیل 
آماده نبودن زیرســاخت ها و عدم آشــنایی معلمان 
و خانواده ها با این ســبک از آموزش، آســیب های 
بســیاری به دانش آمــوزان وارد شــد و هم اکنون 
مســئولان وزارت آموزش و پرورش نسبت به افت 
تحصیلــی پنهــان دانش آموزان که در ســال های 
آتی خــود را به نمایش خواهد گذاشــت، هشــدار 
می دهنــد؛ افُت تحصیلــی به ویژه افُــت تحصیلی 
پنهان، موضوعی نیســت که به سادگی و در جریان 
گزارش های مســتمر ارائه شــود و توجه مدیران و 
برنامه ریزان را به خــود جلب کند؛ بنابراین تغییرات 
مدیریتی در سطوح مختلف، تمایل مدیران به دفاع 
از عملکرد خود، فراهم نشــدن فرصت های مناسب 
برای اندیشیدن درباره افت تحصیلی، پیش آمدها و 
دغدغه هــای مختلف، ممکن اســت باعث غفلت و 

انکار موضوع شود.
ترک تحصیل های گسترده معضل دیگری است که 
به واسطه بسته بودن کامل درهای مدارس رخ داد و 

مشخص نیست پس از بازگشایی مدارس، چه تعداد 
از دانش آموزان به ویژه در مناطق محروم و حاشــیه 
شــهرها پشــت نیمکت های مدارس بازنمی گردند؛ 
آن گونه که مســئولان آموزش و پرورش می گویند 

باید منتظر ترک تحصیل های گسترده بود.
علیرضا کاظمی سرپرست وزارت آموزش و پرورش 
گفته اســت: دانش آموزان به سبب دوری از مدرسه 
در دوران کرونا آســیب های جدی فراوانی دیده اند 
به طوری که شــاهد افزایــش ترک تحصیل و افت 

شدید آموزشی هستیم.

*آموزش مجازی در ابتدای راه
تفاوت در کیفیت آموزش های مجازی ارائه شــده به 
دانش آموزان مدارس دولتی با مدارس غیردولتی از 
مشــکلات دیگری است که باید نســبت به تبعات 
آن و تعمیق شــکاف آموزشــی میان دانش آموزان 
حساس بود، از ســوی دیگر برخی والدین، مهارت 
و امکانــات لازم بــرای مشــارکت در آمــوزش 
فرزندانشــان را ندارنــد. طراحــی و تولید محتوای 
آموزشی چندرســانه ای که نیازهای دانش آموزان را 
برطرف کند، نوپاست و راهی طولانی برای رسیدن 
بــه بلوغ و جایگزینی با آموزش حضوری در کلاس 
درس دارد و در فراهم نبودن چنین فضایی، شــاهد 
ایجــاد تنش و درگیری میان والدین و دانش آموزان 

در جریان آموزش  مجازی هستیم.
*سلامت روان اصلی ترین دلیل بازگشایی مدارس

در کنــار تبعات آموزشــی بســته بــودن درهای 

مدارس  شــاید بتوان اصلی ترین دلیل بازگشــایی 
مــدارس را بحث بهداشــت روانــی دانش آموزان 
دانســت، هم اکنون روانشناســان در خصوص انزوا 
و خانه نشــینی دانش آموزان و عوارض بلندمدت آن 
هشدار می دهند. محمد حاتمی رئیس سازمان نظام 
روان شناســی و مشــاوره ایران دراین باره می گوید: 
دوران کودکی و نوجوانی دوران تحول رشدی است. 
تحول فکری، تحول شــناختی، تحول اجتماعی و… 
در این ســنین رخ می دهد در نوجوانی هویت افراد 
شــکل می گیرد و آماده می شوند تا به سمت مستقل 
شدن بروند، این امر میســر نمی شود مگر در بستر 
فعالیت های اجتماعی و نقش پذیری های اجتماعی.

* 3.4درصــد دانش آمــوزان جهــان به 
مدرسه نمی روند

بیشــتر کشــورهای جهان نیز به ســمت بازگشایی 
حضوری مــدارس رفته اند و طبق اعلام یونســکو 
فقط 3.۴ درصد دانش آموزان جهان در ۱۴ کشــور 
همچنان با تعطیلی سراسری مدارس مواجه هستند.

به گفتــه بهنام بهــراد عضو پژوهشــگاه مطالعات 
آمــوزش و پــرورش، در پیمایشــی که ســازمان 
همکاری و توســعه اقتصادی انجام داد، مشــخص 
شد برخی کشورها مانند سوئد اصلًا پیش دبستانی و 
مدارس ابتدایی را تعطیل نکردند، برخی کشورهای 
اســکاندیناوی و آلمان حدود ۲۰ روز و کاســتاریکا 
۱8۰ روز تعطیلی مدارس داشــتند اما ایران از جمله 
کشورهایی اســت که بیشــترین میزان تعطیلی را 

داشت، مدارس حدود ۲۰۰ روز تعطیل بودند و جزو 
معدود کشورهایی بود که تعطیلی گسترده داشت.

با توجــه بــه رونــد واکسیناســیون فرهنگیان و 
دانش  آموزان و از ســوی دیگر آســیب های حاصل 
از ادامه آموزش مجازی، بیشــتر کارشناسان و حتی 
خانواده ها دیگر به این نتیجه رســیدند که آموزش 
حضــوری نه تنها یــک نیاز بلکه ضرورت اســت و 
بیشــترین ضربه و آســیب ادامــه تعطیلی مدارس 

متوجه دانش آموزان است.
طبق اعلام آموزش و پرورش، تکمیل چک لیســت 
بهداشــتی، قــدم اول در ورود بــه فرآیند آموزش 
حضوری یا غیرحضوری است چون حتی اگر آموزش 
در مدرســه ای به صورت غیرحضوری انجام شــود، 
تکمیل چک لیســت بهداشتی می تواند در تشخیص 
اولویت بندی مدارس  زمان آموزش های حضوری و 

در آموزش حضوری کمک کند.
مناطق آموزشـی برای مدارسی که بیش از 3۰۰ نفر 
دانش آموز دارند می تواننــد از نیمه دوم آبان ماه با 
رعایت کامل مفاد دستورالعمل و توجه به شـــرایط 
و اقتضائات منطقه آموزشی، رسیدگی به درخواست 
بازگشــایی این دسته از مدارس را بررســـی کنند 
منوط به آنکه مدرســه شــرایط بازگشایی را داشته 
باشـد، مدارس لازم است در هر شرایطی حدنصاب 
تراکــم کلاســی را رعایت کنند و تعــداد روزهای 
آموزش حضوری این دســته از مــدارس برای هر 
گــروه در صورت اقتضـــا حداقــل ۲ روز در هفته 

تعیین شود.



3
WED   2021 13 OCTOBER     www.mamlekatonline.ir  چهار شنبه 21  مهر 1400    سال چهارم   شماره 915 

شهرستان اخبار

خبر

دیدار مدیرکل بهزیستی 
مازندران با فرمانده نیروی 

انتظامی استان

ساری-امیری فر-خبرنگارمملکت-دکتر فرزاد گوهردهی 
مدیرکل بهزیســتی مازندران به مناسبت هفته نیروی 
انتظامی با مرتضی میرزایی فرمانده نیروی انتظامی استان 

مازندران دیدار کرد
 دکتر فرزاد گوهردهی ، مدیرکل بهزیستی استان در این 
دیدار ضمن گرامیداشــت هفته نیروی انتظامی ، گفت : 
دامنه همکاری بین بخشی بهزیستی و نیروی انتظامی 
در حوزه اجتماعی ، پیشگیری و توانبخشی می باشد که 
از گذشته وجود داشــته و در آینده نیز گسترش و تداوم 

خواهد داشت.
وی با بیان اینکه بهزیســتی و نیروی انتظامی در حوزه 
پیشــگیری از آسیب های اجتماعی می توانند همکاری 
خوبی داشته باشند ، افزود : امروزه اعتیاد به عنوان معضل 
بزرگ جامعه جهانی مطرح اســت و در کشور ما نیز این 
آسیب اجتماعی مورد توجه مقام معظم رهبری قرارگرفته 
است و ایشان بارها در سخنان خود بر پیشگیری از اعتیاد 

تاکید کردند.
مدیرکل بهزیســتی مازندران به همکاری بهزیستی و  
نیروی انتظامی در حوزه اعتیاد اشــاره کــرد و ادامه داد : 
ارتباط تنگاتنگی بین بهزیستی و نیروی انتظامی در درمان 
افرادی مبتلا به اعتیاد وجود دارد و این همکاری ها به ویژه 

در کمپ های بهزیستی و ماده 16 مستمر است.
دکتر گوهردهی با اشاره به پلاک گذاری خودروهای افراد 
دارای معلولیت ، گفت : نیروی انتظامی با پلاک گذاری 
وسیله نقلیه افراد دارای معلولیت زمینه را برای استفاده از 
ظرفیت این افراد و حضور فعال تر آنان در جامعه فراهم 
می کنند که در سال های گذشته این کار صورت گرفته 

که امیدواریم تداوم پیدا کند.
وی ضمن تشــکر و قدردانی از نیروی انتظامی در ایجاد 
امنیت و آرامش جامعه ، افزود : نیروی انتظامی با فعالیت و 
تلاش های خود در مرزها و داخل کشور ، امنیت و آرامش 

جامعه را فراهم می کند.

بازدید معاون سازمان پدافند 
غیرعامل کشور از منطقه 

صنعتی شمال غرب اصفهان
 

عالیخانی،خبرنگارمملکت-دکتر  -احســان  اصفهــان 
عبدالرحمن کشوری معاون انرژی سازمان پدافند غیرعامل 

کشور از منطقه صنعتی شمال غرب اصفهان بازدید کرد.
پس از این بازدید به میزبانی مدیرعامل شرکت پالایش 
نفت اصفهــان که فرماندهی ارشــد پدافند غیرعامل و 
مدیریت شــرایط اضطراری شهرک انرژی شمال غرب 
اصفهان نیز را بر عهده دارد، نشست مشترکی با حضور 
معاون انرژی سازمان پدافند غیرعامل کشور، وزارت نفت 
و مدیران عامل صنایع مستقر در منطقه نفتی شمال غرب 

اصفهان، تشکیل شد.
 در این نشســت ابتدا مدیر عامل پالایشــگاه اصفهان 
گزارشی از فعالیت های این شــرکت ارائه کرد و گفت: 
پالایشگاه اصفهان از نظر تنوع تولید رتبه اول کشور را به 
خود اختصاص داده است و از لحاظ تولید بنزین رتبه سوم 

و از لحاظ تولید دیزل رتبه دوم را در کشور دارد.
مرتضی ابراهیمی با اشاره به اینکه شرکت پالایش نفت 
اصفهان حدود ۲۰ درصد سوخت کشور را تأمین می کند، 
افزود: پالایشــگاه در حال اجرای پروژه های عظیم ملی 

همچون تصفیه گازوئیل است.
رحمان طهماسبی مسئول پدافند غیرعامل شرکت پالایش 
نفت اصفهان نیز به تشریح گزارش مبسوطی از اقدامات 
صورت گرفته، برنامه ریزی شــده و در حال پیگیری که 
در حوزه های مختلف پدافند غیرعامل و مدیریت شرایط 
اضطراری و به منظور کاهش میزان آسیب پذیری، استمرار 

تولید، پایداری ملی و … انجام گرفته است، پرداخت.

 تداوم واکسیناسیون کرونا 
در مازندران

ساری-امیری فر-خبرنگارمملکت-دکتر قاسم اویس 
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی مازندران گفت: 
۲ میلیون و 61۷ هزار و ۷۲۹ دُز واکسن در مناطق زیر 

پوشش این دانشگاه تزریق شده است.
دکتر اویس افــزود: از این تعداد یک میلیون و ۸۴6 
هزار و 6۹۲ دُز نخســت معادل ۷۹و ۳ دهم درصد و 
۷۷1 هــزار و ۴۰ دُز دوم معادل ۳۳ و یک دهم درصد 

بوده است
او گفت: از ۲1۲ هزار و ۲۸۵ دانش آموز رده ســنی 1۲ 
تا 1۷ سال استان تاکنون 1۴۳ هزار و 1۳۵ دُز واکسن 

معادل 6۷ و ۴ دهم درصد تزریق شد.

بازدید استاندار کرمانشاه از پست 
۶۳ کیلو ولت شهرک صنعتی 

مرصاد برق منطقه ای غرب

محمدی،خبرنگارمملکت-استاندار  کرمانشاه-فریده 
کرمانشاه از پروژه در حال احداث پست 6۳ کیلوولت 
شــهرک صنعتی مرصاد برق منطقه ای غرب بازدید 

کرد.
مهندس بازوند اســتاندار کرمانشــاه و هیات همراه 
ایشــان از پروژه در حال احداث پست 6۳ کیلوولت 
شهرک صنعتی مرصاد در شهرستان اسلام آباد غرب 

بازدید کردند.
شایان ذکراســت در ابتدای این بازدید مهندس علی 
اسدی مدیرعامل شرکت برق منطقه ای غرب ضمن 
برشــمردن ویژگی های فنی این پست گفت:  پست 
۲۰/6۳ کیلوولــت کمپکت بــه ظرفیت 1۵ مگاولت 
آمپــر با ۴ فیدر ۲۰ کیلوولت خروجی، یک دســتگاه 
فیدر خط 6۳ کیلوولت در پســت اسلام آباد و دارای 
خط 6۳ کیلوولت تک مداره  به طول ۲ کیلومتر است 
که با هدف تأمین برق شــرکت فروآلیاژ متحد شرق 

آسیا با دیماند 1۲ مگاوات احداث می شود.
 گفتنی است این پســت در شهرک صنعتی مرصاد 

واقع در شهرستان اسلام آباد غرب احداث می شود.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه ایلام
توسعه و ترویج وقف 

زمینه ساز رفع بسیاری از 
مشکلات  جامعه است

ایلام-مسعود هواسی – خبرنگارمملکت-مدیرکل 
اوقاف و امور خیریه اســتان ایلام گفت: با استفاده 
از وقف هــای کوچک می توان به صورت تجمیعی 
خدمات گســترده ای به مردم ارائه داد و توسعه و 
ترویج وقف زمینه ساز رفع بسیاری از مشکلات و 
مســائل موجود در سطح جامعه و ارائه خدمات به 
اقشــار مختلف به ویژه نیازمندان است و رسانه ها 
نقش مهمی در زمینه توســعه این فرهنگ حسنه 

در جامعه بر عهده دارند.
حجت الاسلام و المسلمین مرتضی عزیزی با بیان 
اینکه بهره وری از موقوفات در سطح استان یکی 
از اولویت های استان است، اظهار کرد: درآمدزایی 
برای  موقوفات می تواند زمینه ســاز ارائه خدمات 
بیشتر به اقشــار مختلف مردم به ویژه نیازمندان 

شود.
وی از برگزاری نشست تخصصی با اصناف استان 
از جمله پزشــکان و بازاریان در راستای توسعه و 
ترویج فرهنگ وقف در ســطح اســتان خبر داد و 
گفت: تفاهم نامه ای با اصناف مختلف در راستای 
اجرای وقف تجمیعی در سطح استان با وقف های 
کوچک با نیت واقفین در راســتای خدمت رسانی 

به مردم منعقد شده است.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه ی استان ایلام ادامه 
داد: با اســتفاده از وقف هــای کوچک می توان به 
صورت تجمیعی خدمات گسترده ای به مردم ارائه 
داد و  توسعه و ترویج وقف زمینه ساز رفع بسیاری 
از مشکلات و مســائل موجود در سطح جامعه و 
ارائه خدمات به اقشــار مختلف به ویژه نیازمندان 
است و رسانه ها نقش مهمی در زمینه توسعه این 

فرهنگ حسنه در جامعه برعهده دارند.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه اســتان ایلام یادآور 
شد: تجلیل از از فعالان قرآنی و چهل و چهارمین 
دوره مســابقات قرآنی اســتان، تجلیل از فعالان 
عرصــه وقف و همچنین خبرنگاران حوزه وقف از 
جمله های برنامه های هفته گرامیداشت وقف در 

استان است.

تقدیر شرکت توزیع برق 
اصفهان از کادر درمان

 اصفهان -احسان عالیخانی،خبرنگارمملکت- در این 
روزهای کرونایی کادر درمان بیش از توان خود مایه 
گذاشــته و از هیچ کمکی دریغ نکردند و تمام مدت 
تجربــه و علم خود را به کارگرفتنــد تا بیماران را از 
دست این ویروس منحوس نجات دهند و با دستان 
شفا بخش خود امید را به افراد باز گردانند و اینجاست 
که باید قدردان زحمات این بزرگواران بوده و در این 
راستا شرکت توزیع برق اصفهان با اهدا لوح وبسته 

های هدیه از این بزرگوران تشکر و قدردانی نمود .
مهنــدس محمد علی اکبری مدیــر روابط عمومی 
شــرکت توزیع برق اصفهان گفت :با توجه به شیوع 
ویروس کرونا و شهادت برخی از پزشکان و پرستاران 
باید بیش از پیش قدردان زحمات انسان دوستانه این 
قشر زحمت کش باشــیم و  از این فرصت استفاده 
کنیم  و از تلاش شــبانه روزی ، کار طولانی و ارائه 
مراقبت های بی دریغ تشــکر نماییم . امروزه  بیش 
از هــر زمان دیگری ، ما فداکاری هایی را می بینیم 
که آنها برای اولویت قرار دادن سلامت جوامع خود 

انجام می دهند.
وی در ادامه گفت :هیچ هدیه ای نمی تواند در خور 
زحمات این عزیزان باشد اما هر کدام از ما مسئولیتی 
داریم که باید درقبال جامعه ایفا کنیم و شرکت توزیع 
برق اصفهان نیز برای تشکر از این بزرگواران و ایجاد 
انگیزه بیشتر برای خدمت رسانی به مردم هدایایی را 
برای ۳۰ بیمارستان ودانشگاه علوم پزشکی ومعاونت 

درمان آماده نمود که به ایشان اهدا شد .

اخبار

ســاری-امیری فر-خبرنگارمملکت-تعــداد ۸1۲۳۷ 
تماس با ســامانه تلفنی 1۲۲ ،شرکت آب و فاضلاب 
مازندران در شش ماهه اول سالجاری برقرار شده که 
این رقم در مدت مشــابه ســال قبل ۵۳1۹۸ تماس 

بوده است.
دکتر تیمور داداشــی مدیر دفتر ارتباط با مشتریان ) 
ســامانه 1۲۲ ( شرکت در گفتگویی با اعلام این خبر 
اظهار داشــت: از مجموع تماس های برقرار شده با 
این ســامانه، ۴۸۷۳۵ مورد تماس مربوط به مسائل 
و مشــکلات شرکت بوده  و ۲11۰۳ مورد هم نیاز به 

راهنمایی داشــت که توسط کارشناسان مرکز ثبت و 
پاسخ لازم ارائه شده است.

وی افزود: بیشــترین تماس مرتبط باحوادث شبکه ، 
حوادث انشعابات و نیز قطعی و کمبود فشار آب بوده 

است.
مدیر سامانه 1۲۲ شرکت آب و فاضلاب مازندران در 
خصوص اتصال با مرکز 1۲۲ شــرکت گفت: در حال 
حاضر در بخش آب ۲۲ امور ، ۵۸ شهر و 16۷۵ روستا 
و در بخش فاضلاب نیز 6 شهر ساری ، جویبار ، بابل 
، بابلسر ، نوشهر و چالوس که اگوی فاضلاب شهری 

دارند، به این مرکز متصل هستند.
دکتر داداشی در پایان با اشاره به ثبت درخواست های 
نیازمند پیگیری توســط اپراتورهای سامانه گفت: در 
بخش پیگیری ســامانه ، کارشناســان ذیربط ضمن 
پاســخگویی ، با رابطین 1۲۲ امور به صورت شــبانه 
روزی در تماس هستند تا در صورت شکایت مشترک 
و یا انجام نشدن حادثه آن را پیگیری و نتیجه حاصله 
را در سیستم ثبت کنند در همین زمینه در شش ماهه 
اول ســالجاری کارشناســان بخش پیگیری، بالغ بر 

۴۳۰۰ مورد حادثه را پیگیری کرده اند.

طی ۶ ماه نخست  سالجاری انجام شد

برقراری  8۱ هزار و ۲۳7 تماس با سامانه تلفنی ۱۲۲ آبفا مازندران

خبر

سهیلا ملکشاهی مدیر کل تامین اجتماعی استان
چهره های برتر حوزه کارآفرینی ایلام 

انتخاب می شوند
ایلام-مســعود هواســی – خبرنگارمملکت-اداره کل تامین اجتماعی استان در جهت حمایت از تولید و 
کارآفرینان، اقدام به برگزاری جشنواره ملی انتخاب چهره برتر حوزه کارآفرینی می کند و از بین کارفرمایان 

استان ، ۵ نفر را به عنوان چهره برتر حوزه کارآفرینی استان ایلام انتخاب خواهد کرد. 
به گزارش روابط عمومی تامین اجتماعی استان ایلام ، سهیلا ملکشاهی با بیان اینکه امسال از سوی مقام 
معظم رهبری بنام »تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها« نامگذاری شده است، اظهار داشت : اجرای بیانات بسیار 
مهم و راهگشای رهبری عظیم الشان انقلاب در پیام نوروزی، باعث رونق اقتصادی در کشور می شود .وی 
افزود: با ارج نهادن به نامگذاری سال 1۴۰۰ از سوی مقام معظم رهبری ، این سازمان ضمن عهده دار بودن 
وظیفه اجراء، تعمیم و گسترش انواع بیمه های اجتماعی، نقشی اساسی در پشتیبانی و صیانت از عوامل تولید 
را بر عهده دارد لذا در جهت افزایش تعاملات همچنین حمایت و تشویق جامعه کارفرمایی استانی ،۵ نفر از 
کارفرما یان را به عنوان چهره برتر حوزه کارآفرینی استان ایلام انتخاب و یک نفر از آنها به عنوان کارفرمای 
برگزیده در سطح ملی معرفی خواهد شد .سهیلا ملکشاهی به شاخص های تعیین کارفرمای نمونه اشاره کرد 
و اظهار داشت :    در این بخشنامه شاخص های تعیین کارفرمای نمونه عبارت است از حفظ حقوق بیمه شدگان 
با ارائه لیست حق بیمه بر مبنای تعداد نفرات بیمه شده و دستمزد واقعی جهت حفظ سطح اشتغال، پرداخت 
بموقع و کامل حق بیمه نیروی کار در مهلت مقرر وضع شده در قانون تأمین اجتماعی، عدم وجود مطالبات 
قطعی از کارگاه اعم از حق بیمه، بیمه بیکاری و جرائم و در صورت تقسیط بدهی،کارفرما اقساط را در سررسید 
مقرر پرداخت کرده باشد و عدم محکومیت کارفرما بدلیل خودداری از ارائه لیست حق بیمه که منجر به اجرای 

ماده 1۴۸ در مراجع حل اختلاف شده باشد.

مدیرکل آموزش و پرورش مازندران
کسب رتبه نخست در »طرح هدایت« با همت والای 

خیرین به دست آمد
ســاری-امیری فر-خبرنگارمملکت-مدیرکل آموزش و پرورش 
مازندران با اشاره به اهمیت کار خیرین در ایجاد بسترهای لازم 
برای ارتقاء عدالت آموزشــی گفت: آموزش و پرورش مازندران 
ســال گذشــته در طرح هدایت که مربوط به تهیــه ابزارهای 
آموزشی برای دانش آموزان فاقد ابزار هوشمند بود، توانست رتبه 
نخست کشور را به دســت آورد که این به دست نمی آمد مگر با 

همت والای خیرین استان.
به گزارش اداره اطلاع رسانی و روابط عمومی آموزش و پرورش 
مازندران؛ »علیرضا سعدی پور« در نشست مجمع عمومی خیرین 

مدرسه ســاز استان مازندران که ظهر امروز برگزار شــد، تصریح کرد: از آغازین روز شیوع ویروس کرونا با مشکل نداشتن ابزار 
آموزشی برای ۴۰ هزار دانش آموز مواجه بودیم که با همت والای خیرین استان مازندران و همکاری نهادهای مختلف توانستیم 

تاکنون بیش از ۳۳ هزار ابزار آموزشی تهیه و به دست دانش آموزان نیازمند برسانیم.  
وی با بیان اینکه آموزش و پرورش مازندران دستاوردهای ویژه ای را در دوره ۲۰ ماهه اخیر تجربه کرد، افزود: در زمینه آموزشی 
با برنامه ریزی دقیق و همت تمام دســت اندرکاران اداری و آموزشــی، روند خوبی ایجاد شد و تمامی دانش آموزان استان چه در 
بخــش آموزش مجازی و چه آموزش حضوری در مناطق محروم به آموزش دسترســی پیدا کردند. همین تلاش های صادقانه 

موجب کسب رتبه نخست مازندران در شاخص های ۲۰ گانه وزارتی شد.  
مدیرکل آموزش و پرورش مازندران همچنین به پویش »همکلاســی مهربان ۲« اشاره کرده و گفت: این پویش از شهریور ماه 
ســال جاری آغاز شــد و تاکنون با همت خیرین استان 1۰ هزار و ۴۰۰ بسته لوازم التحریر تهیه و در اختیار دانش آموزان نیازمند 

استان قرار گرفت.  

یاسوج -آذرپندار،خبرنگارمملکت-فرمانده انتظامی کهگیلویه و 
بویراحمداظهار کرد: این استان یکی از استان های امن کشور 
محسوب می شود و در اغلب شاخص های امنیتی در وضعیت 

برتر و ایده آل قرار دارد.

سردار کیقباد مصطفایی در نشست با خبرنگاران کهگیلویه و 
بویراحمدگفت: نیروی انتظامی برای تحقق ایده تجهیزات به 
روز و نیروی انسانی ماهر تلاش کرده و ظرف ۲ سال اخیر در 
استان تحول عظیمی در خصوص تجهیزات و امکانات پلیس 

استان بوجود آمده است.
مصطفایی تصریح کرد: پلیس به سمت مردم محوری گام بر 
می دارد و نتیجه آن تحقق امنیت پایدار بوده که هم اینک در 
استان شاهد آن هستیم.فرمانده انتظامی کهگیلویه و بویراحمد 
افزود: به لحاظ فراوانی ســرقت، اســتان رتبه ۲۷ و ســرقت 
مسلحانه رتبه 1۸ کشور را داراست.سردار مصطفایی ابراز داشت: 
استان در موضوعات مربوط به شرارت رتبه ۲6، مفاسد اجتماعی 
رتبه ۳۳، جرائم مالی ۳۲ و نــزاع رتبه ۳1 را دارد.وی گفت:در 
بخش فراوانی تصادفات اســتان رتبه ۲۰ اما در نرخ تصادفات 
دارای ۵ کشور اســت که این مهم زنگ خطری برای استان 
محسوب می شود.فرمانده انتظامی کهگیلویه و بویراحمدعنوان 
کرد: می طلبد در خصوص امور ترافیک و تصادفات کارهای 

ویژه تری در استان انجام شود.
سردار مصطفایی گفت: سه عامل جاده، انسان و وسیله تقلیه 

در تصادفات تاثیر دارند و هر سه عامل باید مد نظر قرار گیرند.
وی افزود: در آمار قتل استان رتبه ۲۰ و نرخ جرم رتبه ۵ کشو 
را داراســت که نسبت به مدت مشابه سال گذشته امار قتل در 

استان افزایش 1۷ درصدی داشته است.
فرمانده انتظامی کهگیلویه و بویراحمد تصریح کرد: ۹۰ درصد 
قتل ها در استان در کم ترین زمان ممکن کشف شده اما هنوز 
عامل۲ مورد از قتل های انجام شده در استان مشخص نشده 
اســت.این مسئول گفت: از ابتدای امسال تاکنون ۳۷6 هزار و 
۲۹1 مورد گزارش در حوزه ماموریت های 11۰ استان دریافت 
شــده و به طور میانگین روزانه یک هزار و ۸۸۰ مورد تماس 
دریافت می شود.وی تاکید کرد: قرارگاه مقابله با اراذل اوباش 
در استان تشکیل شده و تاکنون ۴۳۳ نفر از آن ها دستگیر شده 
اند، ۴۰۴ نفر جدید دیگر شناسایی و ۲66 نفر نیز احضار شده اند.
فرمانده انتظامی کهگیلویه و بویراحمد گفت: ۵۵ قبضه سلاح 

گرم در اســتان از این افراد به دست آمده و ۵۰ دستگاه خودرو 
نیز توقیف شده است.به گفته فرمانده نیروی انتظامی کهگیلویه 
وبویراحمد این نهاد هوشمند سازی را در دو حوره تجهیزات و 
فن آوری های نوین و ارتقای سطح دانش پرسنل خود مد نظر 

قرار داده است.
سردار مصطفایی تاکید کرد که استان با مشارکت عمومی ، از 

امنیت پایدار و مطلوبی برخوردار است.
فرمانده انتظامی استان کهگیلویه و بویراحمد باتوجه به اقدامات 
و فعالیت های پلیس در شرایط کرونایی و جهت پیشگیری از 
گسترش این بیماری ویروســی، تاکید کرد: طی این مدت از 
ســوی پلیس راه و راهور اســتان 1۸۳ هزار و ۷۴۰ ثبت شده، 

۳1 هزار و ۳۵1 دستگاه خودرو نیز به مبدأ برگشت داده شدند.
وی اضافــه کرد: طی این مدت بالغ بر 1۰۰ هزار مورد جریمه 
یک میلیونی ۵۰۰ هــزار تومانی و ۲۰۰ هــزار تومانی برای 
خودروهای متخلف کرونایی که محدودیتهای کرونا را رعایت 

نکردند، صادر شده است.

فرمانده انتظامی استان

برخورد با خودروهای شوتی از اولویت های پلیس کهگیلویه و بویراحمداست

شــهرکرد-رجبی،خبرنگارمملکت-کرم شــیخ پور معاون 
قضایی رئیس کل دادگســتری و رئیس شــوراهای حل 
اختلاف چهارمحال و بختیاری از صلح و سازش در 6 هزار 
و ۷۰1 فقره پرونده طی 6 ماه نخست امسال توسط اعضا 

و دبیران این شورا خبرداد.
به گزارش روابط عمومی دادگســتری اســتان شــیخ پور 
گفت: در 6 ماه نخســت سال جاری تعداد ۳۳ هزار و ۸۷۰ 
فقره پرونده به شــوراهای حل اختلاف استان وارد که از 
ایــن تعداد ۳۲ هزار و ۷61 فقــره آن مختومه گردید. وی 
افزود: خوشبختانه با تلاش شبانه روزی اعضاء و کارکنان 

شوراهای حل اختلاف از مجموع پرونده های مختومه تعداد 6 هزار و ۷۰1 پرونده منجر به صلح و سازش شده 
اســت که این امر نشــان از توجه دستگاه قضا برای حل اختلافات میان مردم در مسیری جدای از روند قضایی 

پرونده ها و دیوانسالاری اداری دارد
رئیس شوراهای حل اختلاف استان با اشاره به صلح و سازش در ۳ فقره پرونده قتل از ابتدای سال تاکنون و نیز 
سازش ۳۰ درصدی پرونده های وارده امسال خاطرنشان کرد: شوراهای حل اختلاف پل ارتباطی میان مردم و 
دستگاه قضایی هستند و در همین راستا بهره گیری از ظرفیت های مردمی، ریش سفیدان، متنفذین و معتمدین 

محلی برای اصلاح ذات بین و رفع اختلافات میان شهروندان صورت می پذیرد.
وی در پایان ابراز امیدواری کرد: با همت و تلاش خدمتگزاران مردم در شوراهای حل اختلاف فرهنگ بخشش، 

گذشت و صلح و سازش بیش از بیش در جامعه تقویت و نهادینه شود.

طی 6 ماه نخست سال جاری صورت گرفت
 سازش در 6 هزار و 701 فقره پرونده

 درچهارمحال و بختیاری
نگهداری  عالیخانی،خبرنگارمملکت-مدیر  -احسان  اصفهان   
و تعمیرات شــرکت پالایش نفت اصفهــان اعلام کرد: برای 
انجام تعمیرات اساســی واحدهای تقطیر و گاز مایع شــماره 
۳ این شــرکت که در ســال 1۳۹۷ و با هــدف کاهش تنگنا 
های عملیاتــی و کاهش بار ترافیکی خــوراک نفت خام در 
 واحــد های تقطیر راه اندازی شــده انــد، 1۴ روز پیش بینی

 شده است.
علیرضــا قزوینی زاده گفت: در این دوره زمانی دســتگاه ها، 
تجهیــزات، ظروف، برجهــا و خطوط لوله واحدها بررســی، 

بازرسی و در صورت لزوم تعمیرات اساسی می شوند.
وی بــا بیــان اینکه خطوط لولــه ، کوره ها، مبدل های حرارتــی، تجهیزات برق و ابــزار دقیق ، پمپ ها و 
کمپرســورهای این واحدها، بیشترین حجم کار تعمیرات اساسی را به خود اختصاص می دهند، تصریح کرد: 
هماهنگی های لازم نیز در جهت ذخیره ســازی نفت خام و فرآورده های تولیدی صورت گرفته و هیچگونه 

مشکلی در زمینه تأمین فرآورده های نفتی مورد نیاز کشور وجود نخواهد داشت.
قزوینی زاده با اشاره به اینکه در فرآیند تعمیرات اساسی واحدهای تقطیر و گاز مایع شماره ۳ شرکت پالایش 
نفت اصفهان از توان و تخصص۲۰۰۰ نفر )1۰۰۰ نفر نیروی پالایشگاهی و1۰۰۰نفر نیروی پیمانکاری( بهره 
گرفته شده است، تعمیرات اساسی واحدهای پالایشی را از جمله فعالیتهای حساس توصیف کرد و افزود: این 
عملیات با هدف تضمین اســتمرار تولید فرآورده های نفتی و آماده سازی واحدهای عملیاتی پالایشگاه برای 

یک دوره چهارساله انجام می شود.

آمارگیري  طرح  شــهرکرد-رجبی،خبرنگارمملکت-نتایج 
نیروي کار تابستان 1۴۰۰ توسط مرکز آمار ایران منتشر شد. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان با اعلام این خبر 
گفت:  بررســي نرخ بیکاري افراد 1۵ ساله و بیش تر استان 
چهارمحال و بختیاري در تابستان 1۴۰۰  نشان مي دهد که 
1۲.۴ درصد از جمعیت فعال اســتان، بیکار بوده اند. بررسي 
روند تغییرات نرخ بیکاري حاکي از آن است که این شاخص، 

نســبت به فصل مشابه سال قبل ) تابســتان 1۳۹۹( ، ۳.۹  
درصد کاهش یافته اســت. همچنین ۴1.۸  درصد جمعیت 
1۵ ســاله و بیش تر استان از نظر اقتصادي فعال بوده اند؛ به 
عبارت دیگر ۴1.۸ در صد از جمعیت 1۵ ســاله و بیشتر در 
گروه شــاغلان یا بیکاران و ۵۸.۲ درصد در گروه غیر فعال 
قرار گرفته اند. بررسي تغییرات نرخ مشارکت اقتصادي بیانگر 
آن اســت که این نرخ نسبت به فصل مشابه در سال قبل 

)تابستان1۳۹۹( با کاهشي اندک معادل ۰.۸درصد مواجه بوده 
است. تغییرات دو شاخص نرخ بیکاري و نرخ مشارکت موجب 
شده تا نسبت اشــتغال در جمعیت 1۵ ساله و بیشتر استان 
از ۳۵.6 درصد در تابســتان ســال 1۳۹۹ به ۳6.6 درصد در 

تابستان 1۴۰۰ ارتقاء یابد.
علي شــهریارپور ادامه داد: کاهش نــرخ بیکاري و افزایش 
نسبت اشتغال استان در حالي است که  نرخ بیکاري تابستان 

1۴۰۰ در سطح کل کشور  با ۰.1 در صد افزایش نسبت به 
فصل مشابه سال قبل به ۹.6 درصد رسیده است. 

وي افزود: تامل در شــاخص هاي نیروي کار استان نشان 
مي دهــد اگر چه هنوز هم نرخ بیکاري اســتان از میانگین 
کشــوري بالاتر اســت، لیکن تغییرات این شاخص نشان 
از بهبود شــاخص هاي بازار نیروي کار اســتان و اثرگذاري 

سیاست ها و اقدامات اشتغال زایي در سطح دارد.     

 بهبود شاخص هاي بازار كار استان چهارمحال و بختياري 

مدیر نگهداری و تعمیرات شرکت پالایش نفت استان
 آغازتعمیرات اساسی واحدهای تقطیر و گاز مایع

 شماره ۳ شرکت پالایش نفت اصفهان
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 
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شرکت معادن زغالسنگ کرمان به عنوان یکى از بزرگ ترین شرکت هاى تولید 
زغالسنگ در کشور یکى از قطب هاى صنعتى ومعدنى استان کرمان به شمار مى 
رود بطوریکه در شمال استان محدوده اى حدود 450 کیلومترمربع را در اختیار و 
تحت پوشش دارد. شرکت معادن زغالسنگ کرمان، این شرکت به رغم وجود 
بیمارى منحوس کرونا و سایر مشکلات صنفى در سال 1399 با تدبیر مدیرعامل 
جدید دکتر باقر نیک طبع و برنامه ریزى صحیح با کمک مهندسان و کارگران 
زحمتکش شرکت، روند رو به رشدى را بوجود آوردند و در واقع ثابت کردند، 
”خواستن ، توانستن است ” و شرکت شاهد رشدى باورنکردنى بوده است. و ”خواستن ، توانستن است ” و شرکت شاهد رشدى باورنکردنى بوده است. و 
برخلاف افت کمیت و کیفیت در معادن قدیمى، با ایجاد کارگاههاى جدید، رشد 
تولید و تحقق برنامه هاى پیش بینى شده و با بررسى هاى آمارى در خصوص 
عملکرد بخش استخراج کلوخه زغال سنگ خام از ابتداى سال جارى تا پایان 
مردادماه گویاى آن است که از مجموع 7 معدن فعال در بخش زغال کک شو، 
حدود 186 هزار تن زغال سنگ خام کک شو استخراج شده است که این مقدار در 
مقایسه با مدت مشابه سال قبل افزایش 30 درصدى را نشان مى دهد. از سه 
از  از  درصدى  (با سهم 80 درصدى  پابدانا، هشونى و همکار  معدن اصلى شرکت شامل 
عملکرد استخراج)، با برنامه استخراج حدود 136 هزار تن، 148 هزار تن زغال
 سنگ خام استخراج شده است که نشان از تحقق 109 درصدى برنامه داشته و 
در مقایسه با مدت مشابه سال قبل نیز، مجموع تولید این سه معدن 26 درصد 
افزایش داشته است.در معدن سراپرده جنوبى با استخراج حدود 8.7 هزار تن، 
91 درصد از برنامه محقق شده و نسبت به مدت مشابه سال قبل 11 درصد رشد 
داشته است. در دو معدن اسدآباد و هجدك نیز با عملکردى به ترتیب به میزان 
11.9 و 10.4 هزار تن، میزان تحقق برنامه 113 و 83 درصد بوده است و نسبت  درصد بوده است و نسبت 
به مدتہ مشابه سال قبل 67 و 14 درصد رشد داشته اند. در معدن باب نیزو با 
تولید 6.9 هزار تن، برنامه 138 درصد محقق شده و نسبت به مدت مشابه سال 
قبل نیز 384 درصد رشد داشته است.براساس داده هاى ثبت شده در سامانه، 
بیشترین سهم تولید زغال خام در بازه مورد بررسى مربوط به معدن زغال سنگ 
هشونى به میزان حدود 57 هزار تن (معادل %31 تولید زغال خام) و کمترین آن 
مـربوط به معــدن باب نیـزو به میـزان 9 هزار تن (حدود %4 تولــید زغال خام)  

 مى باشد. ہاستخراج زغال سنگ حرارتى از معدن آبنیل با حدود 19 هزار تن، 
تحقق 77 درصدى برنامه را به دنبال داشته است. با وجود این میزان تحقق 
برنامه، عملکرد تولید این محصول نسبت به مدت مشابه سال قبل 42 درصد رشد 
تن)،  هزار   106) کک شو  زغال سنگ  کنسانتره  ارسال  بخش  است.در  داشته 
عملکرد %127 نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش داشته و به رغم این 
موضوع تنها %76 برنامه مصوب محقق گردیده است. در بخش ارسال زغال سنگ 
حرارتى (27 هزار تن) نیز عملکرد شرکت در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 

%116 افزایش داشته است.  افزایش داشته است. 
لازم به ذکر مى باشد شرکت معادن زغالسنگ کرمان طى چند ماه آینده 7 پهنه 
جدید که مراحل اکتشاف آنها در حال تکمیل مى باشد را با حجم افزایش تولید 
20،000 تن و اشتغال 1500 نفرى جذب نیروى انسانى را بدنبال خواهد داشت. 

تعیین تکلیف و پرداخت بدهى هاى 
شرکت زغالسنگ کرمان، همچون بدهى هاى معوق به خزانه داریکل کشور از سال شرکت زغالسنگ کرمان، همچون بدهى هاى معوق به خزانه داریکل کشور از سال 
1369 که با تدبیر مدیریت این بدهى ها تسویه شده و یا تقسیط و پرداخت بدهى

و  بندى مشاغل  طبقه  اجراى طرح  و  اجتماعى  تامین  و سازمان  مالیاتى   هاى 
اصلاحات متعدد تا برقرارى رضایت کارگران مجموعه، حضور حداکثرى در بین 
بخش هاى کارگرى، درمان صددرصدى براى کارگران و خانواده ایشان، حمایت از 
فرزندان پرسنل در خصوص تحصیلات و تشویق و ترغیب ایشان براى آینده 
بهتر. با اجراى طرح طبقه بندى حقوق کارگران افزایش قابل ملاحظه اى یافت و 

سازماندهى آینده بر مبناى طرح مصوب خواهد بود.  سازماندهى آینده بر مبناى طرح مصوب خواهد بود.  
دارائیهاى شرکت   تمرکز روى  و  کرمان  به  امکانات شرکت  تمامى  انتقال      

در استان کرمان 
       مذاکره و تفاهم براى انتقال تکنولوژى هاى جدید براى افزایش ایمنى و نیمه 

مکانیزه کردن معادن موجود و مکانیزه کردن معادن جدید همچون آبنیل شمالى 
با  درصدى  رضایت 90  مرتبط،  سازمانهاى  برآوردهاى  براساس  و  نهایت  در 
اختیارات موجود برقرار شده است و راه براى بهبود وضعیت و البته با اختیارات 

مورد نیاز فرا استانى وجود خواهد داشت. 

 کارنامه مطلوب
شرکت معادن زغالسنگ کرمان
در یک سال گذشته


